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O εγγονός του αγωγιάτη 
που διεκδικεί την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ

Θέλει 
ο Πολάκης 
να πάρει 

τον ΣΥΡΙΖΑ; 

ΑΛΛΑΓΕΣ ΣΤΗΝ TV

• Ποιες εκπομπές ξεκινούν 
• Οι παρουσιαστές που 

αναλαμβάνουν ΣΕΛ.   37

ΡΥΘΜΙΣΗ-ΑΝΑΣΑ 
ΑΠΟ ΛΙΒΑΝΙΟ

Μέχρι 
60 δόσεις 

και κούρεμα 
έως 95%
για χρέη 

σε δήμους 
ΣΕΛ.   29

Ο Πάρις 
Κουρτζίδης
στην ομάδα 

της «Political»
ΣΕΛ.   9

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ ΤΗΣ «Ρ» 
ΓΙΑ ΤΟ ΛΟΥΝΑ ΠΑΡΚ ΤΟΥ ΘΑΝΑΤΟΥ

ΑΓΡΙΟ ΕΠΕΙΣΟΔΙΟ ΜΕ ΤΟΥΡΚΟΥΣ ΣΤΗ ΣΥΜΗ

Ταχύπλοο προσπάθησε να εμβολίσει
σκάφος του Λιμενικού 

• Παρέμβαση εισαγγελέα ΣΕΛ.   24-26 ΣΕΛ.   18• Νεκρός ένας αλλοδαπός

Oι τερατογενέσεις
του φθινοπώρου

Κινούμενη άμμος 
το πολιτικό σκηνικό 

με ευθύνη 
ΣΥΡΙΖΑ - ΠΑΣΟΚ ΣΕΛ. 4

ΑΝΑΛΥΣΗ 
«POLITICAL»

Οι ολέθριες 
παραλείψεις
της δήμαρχου 
Κασσάνδρας 

Αναστασίας Χαλκιά
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«P»

Τ
ο ερώτημα του ενός εκατομμυρίου στην Κου-
μουνδούρου είναι αν ο Παύλος Πολάκης θέλει
πράγματι να πάρει τον ΣΥΡΙΖΑ και να αναλάβει

πρόεδρος του κόμματος. Κατ’ αρχάς πρέπει να διευ-
κρινίσουμε ότι μπορεί, υπό την έννοια πως αν θέσει
τελικά υποψηφιότητα στο επικείμενο συνέδριο, το πι-
θανότερο είναι να σαρώσει απέναντι στον Στέφανο
Κασσελάκη. Αυτό τουλάχιστον εκτιμούν οι περισσό-
τεροι πολιτικοί αναλυτές και δημοσκόποι. Ο Πολάκης
έχει πλέον τεράστιο ρεύμα στην εκλογική δεξαμενή
του ΣΥΡΙΖΑ και για αυτό ο Κασσελάκης φοβάται να…
κατέβει στη βάση σε μια απευθείας αντιπαράθεση
μαζί του.

Η φράση «ο Πολάκης είναι ο ΣΥΡΙΖΑ» είναι κοινή
πεποίθηση στην Κουμουνδούρου. Από την άλλη με-
ριά ο Σφακιανός γνωρίζει και ο ίδιος πολύ καλά ότι
δεν έχει το προφίλ ενός πολιτικού που μπορεί δυνά-
μει να γίνει πρωθυπουργός. Μπορεί να είναι παρορ-
μητικός, αλλά σίγουρα δεν είναι αφελής. Αν παρ’ ελ-

πίδα αναλάμβανε το τιμόνι του κόμματος, θα ζούσαμε
σουρεαλιστικές καταστάσεις, με τον ΣΥΡΙΖΑ να γυρί-
ζει στο 3% των παλιών εποχών. Και επί Αλέξη Τσίπρα,
αλλά και τώρα επί Στέφανου Κασσελάκη, ο αψύς
Κρητικός δεν επιθυμεί να είναι πρόεδρος. Θέλει να
είναι «αρχηγός». Να έχει, δηλαδή, έναν ρόλο υπερά-
νω του όποιου προέδρου και να είναι ανεξέλεγκτος.
Κάτι σαν «καπετάνιος» τύπου «Άρης Βελουχιώτης»
με τον οποίο έτσι κι αλλιώς ο Πολάκης έχει παιδικές
εμμονές. Υιοθετεί τη λογική «you are the president, I
am the boss». Θέλει να κινείται και να λειτουργεί σαν
επίτιμος πρόεδρος. Συνεπώς, η απειλή της υποψη-
φιότητάς του είναι κυρίως μέθοδος εκφοβισμού για
να εγκαταλείψει την κούρσα ο Κασσελάκης και όχι
για να αναμετρηθούν στα ίσια.

Το ιδανικό για τον Πολάκη θα ήταν να αποχωρήσει
ο εισαγόμενος πρόεδρος για να μπορέσει ο Σφακια-
νός να ελέγξει τις εξελίξεις της επόμενης μέρας στον
ΣΥΡΙΖΑ από τη θέση του Νο2… Ποιον έχει στο μυαλό

του για επόμενο πρόεδρο είναι άγνωστο, αν και πολ-
λοί εκτιμούν ότι λειτουργεί σε σιωπηρή αλλά αγαστή
συνεργασία με τον καταδικασμένο «13-0» Νίκο Παπ-
πά… Εξάλλου όλες αυτές οι θλιβερές και ιλαροτραγι-
κές εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ ευνοούν σαφέστατα τον
Νίκο Παππά, ο οποίος κρατάει αποστάσεις ασφαλεί-
ας όντας περίπου εξαφανισμένος και αρνούμενος να
ενταχθεί σε κάποιο από τα διαμορφωμένα στρατόπε-
δα. Άλλωστε ο Νίκος πήγαινε πάντα με τους νικη-
τές… Κανείς δεν μπορεί να αμφισβητήσει την ικανό-
τητά του να μετατρέπεται από τη μια στιγμή στην άλλη
σε «πολιτικό χαμαιλέοντα».

Σε κάθε περίπτωση, ο ΣΥΡΙΖΑ με αυτό το πολιτικό
προσωπικό επιστρέφει σε συνθήκες μικρού κόμμα-
τος διαμαρτυρίας στις πλατείες με συντροφιά τούς
μεταφερόμενους και περιφερόμενους δήθεν αγανα-
κτισμένους. 
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Ε
ίναι απορίας άξιο τι πρόκειται να
δείξουν οι δημοσκοπήσεις με το
άνοιγμα της νέας πολιτικής σεζόν,

οι οποίες αναμένεται να
διεξαχθούν -τέλη του μή-
να και αρχές Σεπτεμβρί-
ου-, προκειμένου να αρχί-
σουν να δημοσιεύονται
ενόψει ΔΕΘ. 

Από τη μία είναι η ΝΔ
που δίνει τη μάχη με τα
προβλήματα καθημερινό-
τητας, αλλά και των μεγά-

λων εθνικών ζητημάτων, και από την άλλη
η τοξική, μίζερη, αυτοκαταστροφική αντι-
πολίτευση. 

Είναι σαφές σε όλους (εχθρούς και φί-
λους του Μητσοτάκη) ότι ο πρωθυπουργός
τρέχει σε μια κυβερνητική κούρσα αντο-
χής, αλλά πλέον έχει μείνει παντελώς μό-
νος του… 

Μπορεί το εσωκομματικό ενδιαφέρον να
επικεντρώνεται στις όποιες «επικίνδυνες
επανεμφανίσεις» των δύο πρώην πρωθυ-
πουργών, Κώστα Καραμανλή και Αντώνη
Σαμαρά, για τα εθνικά και το πρόσωπο που
θα πρέπει να προταθεί την άνοιξη του 2025
για την Προεδρία της Δημοκρατίας, εντού-
τοις, άπασες και άπαντες αποδέχονται
πλήρως ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης όχι
μόνο είναι ο πρωταγωνιστής, αλλά και ο
απόλυτος κυρίαρχος του πολιτικού σκηνι-
κού, ακόμη και σε όποιες κακές στιγμές
διακυβέρνησης. 

Το ζητούμενο για τον πρωθυπουργό εί-
ναι αν μπορεί να ανταγωνιστεί αποτελε-
σματικά τον καλύτερό του εαυτό...

Από την άλλη, η εύλογη αγωνία κάθε
υγιώς σκεπτόμενου πολιτικού και πολίτη
επικεντρώνεται στο αν επιτέλους μπορεί να
υπάρξει ξανά ισχυρή αντιπολίτευση και
μάλιστα εποικοδομητική για την κοινωνία
και τη χώρα.

Γιατί, δυστυχώς, ακόμη και για τις επιδό-
σεις της ίδιας της κυβέρνησης, η οποία θα
ήθελε να έχει ανταγωνιστικούς αντιπά-
λους, ώστε να αισθάνεται περισσότερο την
ανάγκη της συνεχούς βελτίωσης, όχι μόνο
δεν υπάρχει αξιωματική αντιπολίτευση,
αλλά γενικότερα η κατάσταση σε όλα τα
κόμματα εξελίσσεται σε πολιτική ιλαρο-
τραγωδία. 

Συνθήκες ροντέο το φθινόπωρο
Σε κάθε περίπτωση, το πρόβλημα μπορεί

να είναι πιο ορατό στον ΣΥΡΙΖΑ, ωστόσο,
από μια κλωστή κρέμονται όλα και στο ΠΑ-
ΣΟΚ και στην Ελληνική Λύση, ακόμη και
στη Νίκη, αλλά και στην Πλεύση Ελευθε-
ρίας. Οι δε Σπαρτιάτες δεν υπάρχουν, πέ-
ραν των δικαστικών προβλημάτων που
έχουν. Μόνο το ΚΚΕ μπορεί να λέει ότι δεν
έχει εσωκομματικά ζητήματα. 

Και η κατάσταση το ίδιο κι ακόμη χειρό-
τερη είναι και στα εξωκοινοβουλευτικά. Το
βαρέλι δείχνει να μην έχει πάτο… Είναι για
γέλια και κλάματα, σε μια στιγμή που η κοι-
νωνία αναζητά και νέες προτάσεις και απο-

τελεσματικές λύσεις. Εναλλακτικές, όχι
μόνο σε πρόσωπα ή και κόμματα, αλλά και
σε επίπεδο πρακτικών.  

Το πολιτικό σκηνικό, λοιπόν, είναι ρευστό
και τα όποια πρόσωπα ηγούνται έστω προ-

σωρινά των κομμάτων της υπάρχουσας αρ-
ρωστημένης -συνολικά- αντιπολίτευσης,
φαντάζουν στα μάτια των πολιτών ως ηττο-
παθείς «αθλητές» αμερικανικού ροντέο.

Και αυτό επ’ ουδενί αποτελεί κυβερνητι-
κό «ευαγγέλιο» ή δημοσιογραφικό κλισέ.
Αλλά την πραγματικότητα. 

Αναφορικά με τον ΣΥΡΙΖΑ, εδώ και μή-
νες, πολύ περισσότερο τις ημέρες αυτές
που διανύουμε, λίγο ή πολύ, όλες και
όλοι, ζούμε τι συμβαίνει… Μπορείτε, άλ-
λωστε, να ενημερώνεστε και από την
«Political» καθημερινά, όπως και από το
παρόν φύλλο. Αν και η κατάσταση πλέον
δεν χρήζει ανάγνωσης αλλά… ψυχιατρι-
κής διάγνωσης. Για ό,τι κατηγορούν τους
άλλους… το κάνουν οι ίδιοι εκεί! 

Ειδικοί… απαιτούνται και στη δεξιά δε-
ξιά πολυκατοικία… Πέραν της ΝΔ, επικίν-
δυνο «τρελάδικο»! Ουδείς δύναται να δια-
χειριστεί με σοβαρότητα, υπευθυνότητα,
γνώση και ειλικρίνεια έστω την όποια μι-
κρή δύναμη ενίοτε του δίνει ο αγανακτι-
σμένος παραδοσιακός δεξιός ή και ο ακό-
μη πιο σκληρός δεξιός ψηφοφόρος. Ο λε-
γόμενος «πατριώτης»-«εθνικιστής».

Κούρσα ηγεσίας
Το γεγονός ότι δεν ασχολούνται ιδιαίτε-

ρα τα ΜΜΕ με τα μικρά δεξιά κόμματα δεν
σημαίνει ότι αυτά δεν έχουν απίστευτα
ζητήματα… Επιχειρώντας να κάνει κά-
ποιος κανονικό ρεπορτάζ, αντιλαμβάνε-
ται από την πρώτη κιόλας στιγμή ότι πρό-
κειται για αρρωστημένες καταστάσεις,
άκρως επικίνδυνες! Όχι μόνο λόγω γρα-
φικότητας, ανεπάρκειας ή και τοξικότη-
τας, αλλά και γιατί το στελεχιακό επίπεδο
είναι… είτε του γιατρού… είτε του ποινι-
κού κώδικα!

Επιστρέφοντας στην πάλαι ποτέ Κεντρο-
αριστερά (βλ. ΠΑΣΟΚ), τα πάντα θα εξαρτη-
θούν από το ποια/ος θα επικρατήσει στην
κούρσα για την ηγεσία του κόμματος. 

Μια κούρσα την οποία παρακολουθεί με
ιδιαίτερο ενδιαφέρον το πρωθυπουργικό
επιτελείο. Γιατί ουδείς μπορεί από τώρα να
αποκλείσει ότι στο απώτερο μέλλον η ΝΔ
θα χρειαστεί κυβερνητικό εταίρο.  

Η επόμενη μέρα στο ΠΑΣΟΚ θα δείξει
αν θα έχει την ευκαιρία για να ξαναβρεί -
μετά από πάμπολλα χρόνια- νέο βηματι-
σμό, επιστρέφοντας ως αξιωματική αντι-
πολίτευση ή και ως κυβερνητική δύναμη.

Κινούμενη άμμος 
το πολιτικό σκηνικό 
με ευθύνη ΣΥΡΙΖΑ 
και ΠΑΣΟΚ 

του   Πάρι 

Κουρτζίδη

pariskourtzidis@gmail.com 

Ορατός ο κίνδυνος τερατογενέσεων 
Η μακροχρόνια αρρωστημένη αντιπολίτευση, που όσο περνά ο καιρός αντί να για-

τρεύεται… διαρκώς χειροτερεύει, οδηγεί δυστυχώς με μαθηματική ακρίβεια σε αδιέ-
ξοδο. Βλάπτει σοβαρά τη χώρα. Την κοινωνία. Τη δημοκρατία. 

Με κύρια ευθύνη των ουσιαστικά «ακέφαλων» ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, δηλαδή του δεύ-
τερου και τρίτου κοινοβουλευτικού κόμματος, το πολιτικό σκηνικό καθημερινά μετεξε-
λίσσεται σε μια άκρως επικίνδυνα κινούμενη άμμο με κίνδυνο -όπως έλεγε στο παρελ-
θόν ο Κυριάκος Μητσοτάκης- να προκύψουν πολιτικές τερατογενέσεις. 

Είναι ηλίου φαεινότερο ότι η κοινωνία με την ψήφο και την αποχή πρόσφατα εξέπεμ-
ψε «SOS», προκειμένου όλα τα κόμματα, ειδικά αυτά, με τον έναν ή άλλο τρόπο να ανα-
γεννηθούν. Οφείλουν να το πράξουν. Άλλως η αυτοδιάλυσή τους αποτελεί τη μόνη διέ-
ξοδο! Κι ας πάμε γι’ άλλα… 

Γιατί το πρόβλημα δεν είναι μόνο σε επίπεδο κεφαλής. Η κεφαλή όντως είναι αυτή που
έχει την ευθύνη να διασφαλίζεται η εύρυθμη λειτουργία του κομματικού μηχανισμού,
προκειμένου αυτός να μπορεί να παράγει πολιτική. Να αναδεικνύει αληθινές και λογικές
πολιτικές, ρεαλιστικές προτάσεις. Νέα, άφθαρτα, ικανά πρόσωπα, πέραν του ενός…

Αδιέξοδο λόγω 
ακέφαλης 

αντιπολίτευσης



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 

Βουλίκι, Κατερίνη 60 100 • Τηλ. 23510 27809  210 5777006 (γραφεία Αθήνας)
• www.pigiolympou.gr • email: info@pigiolympou.gr

www.pogr.gr  info@pogr.gr 
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Μ
ε την επανέναρξη των εργασιών
της Βουλής η κυβέρνηση θα φου-
λάρει τις μηχανές σε όλα τα επί-

πεδα, περιλαμβανομένου και του νομοθε-
τικού, αφού, όπως έσπευσε να προαναγ-
γείλει ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-

τάκης με την τελευταία του
ανάρτηση πριν από τις κα-
λοκαιρινές του διακοπές
στις αρχές Αυγούστου, «η
συνέχεια έχει επιτάχυνση
ρυθμών ώστε να φτάσουμε
στο 100% της υλοποίησης,
αλλά και εμπλουτισμό του
σχεδιασμού μας με 58 νέα

έργα και 87 νέες μεταρρυθμίσεις για να αν-
τιμετωπίσουμε ακόμη πιο στοχευμένα τις
νέες πιεστικές προκλήσεις της καθημερι-
νότητας». 

Τα πεδία των προκλήσεων είναι πολλά:
από τη βελτίωση της καθημερινότητας των
πολλών, τις μεγάλες αλλαγές που δρομο-
λογούνται στον χώρο της δημόσιας υγείας,
την ανάπτυξη, την ενίσχυση της επιχειρη-
ματικότητας κ.ά.

Δεσμεύσεις
Η κυβέρνηση έχει ήδη προαναγγείλει τη

δεύτερη φάση της μεταρρύθμισης στην
Υγεία και κάποιες από τις αλλαγές που
δρομολογούνται αναμένεται να τις προ-
αναγγείλει ο πρωθυπουργός προκειμένου
στη συνέχεια να νομοθετηθούν και να αρ-
χίσουν να υλοποιούνται.

Μεταξύ αυτών που δρομολογούνται,
σύμφωνα με πληροφορίες, είναι η άμεση
λειτουργία των νέων «Επειγόντων» που θα
διαθέτουν και νέα κτήρια τα οποία δημι-
ουργήθηκαν με κονδύλια από το Ταμείο
Ανάκαμψης και η αλλαγή του σημερινού
συστήματος των εφημεριών, αφού το υφι-
στάμενο δεν εξυπηρετεί τους ασθενείς.

Κατά τις ίδιες πηγές, το νέο σύστημα που
θα αρχίσει να εφαρμόζεται από τον Οκτώ-
βριο θα περιλαμβάνει την εφημέρευση σε
24ωρη βάση όλων των μεγάλων νοσοκο-
μείων της Αττικής.

Επιπλέον, εκτός από τις 10.000 προσλή-
ψεις για τις οποίες έχει ήδη δεσμευτεί η
κυβέρνηση και αναμένεται να προαναγγεί-
λει ο πρωθυπουργός στη ΔΕΘ, συνεχίζεται
η υλοποίηση του νέου υγειονομικού χάρτη
με αναδιοργάνωση των δημόσιων δομών,
μετακινήσεις προσωπικού κ.ά.

Κίνητρα για συγχωνεύσεις
επιχειρήσεων

Η κυβέρνηση και ο πρωθυπουργός δί-
νουν μεγάλη έμφαση στην ενίσχυση της
επιχειρηματικότητας. Και το μήνυμα αυτό
θα σταλεί για μια ακόμη φορά τη νέα πολι-
τική περίοδο που ξεκινά από τον Σεπτέμ-
βριο, οπότε και θα κατατεθεί προς ψήφιση

στη Βουλή σχέδιο νόμου για την ενίσχυση
των κινήτρων για συγχωνεύσεις και εξαγο-
ρές επιχειρήσεων, τα οποία θα περιλαμβά-
νουν μεγαλύτερα φορολογικά κίνητρα για
νέες επιχειρήσεις και χρηματοδότηση από
το ΕΣΠΑ.

Μια σημαντική αλλαγή που προωθείται
με το νέο σχέδιο νόμου είναι η επέκταση
των κινήτρων και για την απορρόφηση μι-
κρών από μεγαλύτερες επιχειρήσεις.
Υπενθυμίζεται ότι το υφιστάμενο σύστημα
αφορά μόνο τις μικρές και μεσαίες επιχει-
ρήσεις.

Σύμφωνα με πληροφορίες, μεταξύ των
προβλέψεων του νομοσχεδίου θα περι-
λαμβάνονται νέα φορολογικά κίνητρα για
δραστηριότητες που σχετίζονται με την
καινοτομία και συγκεκριμένα αύξηση από
τις 300.000 στις 900.000 ευρώ τού ορίου
των επενδύσεων για τις οποίες ισχύει η έκ-
πτωση 50% από το φορολογητέο εισόδημα,
νέες μορφές ενίσχυσης για τις μικρομε-

σαίες επιχειρήσεις που θα εισέρχονται
στην Εναλλακτική Αγορά του Χρηματιστη-
ρίου Αθηνών, ενσωμάτωση στο εθνικό δί-
καιο της κοινοτικής οδηγίας 2009/133 που
αφορά το κοινό φορολογικό καθεστώς που
εφαρμόζεται στις συγχωνεύσεις, διασπά-
σεις, μερικές διασπάσεις, εισφορές ενερ-
γητικού και ανταλλαγές μετοχών που αφο-
ρούν εταιρείες διαφορετικών κρατών-με-
λών, κίνητρα για τη χρηματοδότηση επιχει-
ρήσεων που βρίσκονται σε στάδιο ανάπτυ-
ξης, δραστική μείωση του κόστους εισα-
γωγής μέσω και της ελαστικοποίησης των
σημερινών αυστηρών προϋποθέσεων που
επιβάλλουν τη δημοσίευση ενημερωτικού
δελτίου για όσες εταιρείες εισάγονται στην
Εναλλακτική Αγορά κ.ά.

Στο νομοσχέδιο αναμένεται να περιλαμ-
βάνεται ακόμη και η αναμόρφωση του
Προγράμματος Δημοσίων Επενδύσεων
μέσω της δημιουργίας ενιαίου ηλεκτρονι-
κού συστήματος, μέσω του οποίου θα πα-

ρακολουθείται από το υπουργείο Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών και τους φο-
ρείς υλοποίησης αλλά και από το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους η πορεία όλων
των δημόσιων επενδύσεων, είτε αυτές
υλοποιούνται μέσω σύμπραξης με τον
ιδιωτικό τομέα (ΣΔΙΤ), είτε είναι συγχρημα-
τοδοτούμενες (ΤΑΑ, ΕΣΠΑ), είτε αποτελούν
έργα εθνικής προτεραιότητας και χρημα-
τοδοτούνται αποκλειστικά από τους κρατι-
κούς προϋπολογισμούς.

Μακροπρόθεσμος σχεδιασμός
Για τον Κυριάκο Μητσοτάκη και το κυ-

βερνητικό επιτελείο είναι στρατηγικής ση-
μασίας να υπάρξει για πρώτη φορά στη
σύγχρονη ιστορία της χώρας ένας μακρο-
πρόθεσμος σχεδιασμός για όλες τις δημό-
σιες επενδύσεις, στον οποίο, μεταξύ άλ-
λων, θα περιλαμβάνεται ειδική μερίδα για
τις φυσικές καταστροφές, μέσω της οποίας
θα προβλέπονται και να χρηματοδοτούνται
τα αναγκαία έργα θωράκισης της χώρας
έναντι των φυσικών καταστροφών, που εί-
ναι απόρροια της κλιματικής κρίσης και όχι
μόνο.

Ακόμη, μέσα στον Σεπτέμβριο αναμένε-
ται να ξεκινήσει η εφαρμογή μιας σειράς
μέτρων για την αντιμετώπιση της λειψυ-
δρίας, η οποία μετατρέπεται σε εφιάλτη για
ολόκληρη την Ευρώπη και τη χώρα μας λό-
γω της παρατεταμένης ξηρασίας και των
υψηλών θερμοκρασιών. Όπως τονίζουν
κυβερνητικά στελέχη, η επίδραση της κλι-
ματικής κρίσης καθιστά επιτακτική την
ανάγκη για πλήρη αναθεώρηση της πολιτι-
κής διαχείρισης των υδάτων και προς αυτή
την κατεύθυνση στοχεύουν οι παρεμβά-
σεις που προγραμματίζει η κυβέρνηση. 

Με το άνοιγμα της Βουλής θα φουλάρει μηχανές για μια σειρά 
από μεταρρυθμίσεις, καθώς ο πρωθυπουργός έχει ήδη 

προαναγγείλει ότι «η συνέχεια έχει επιτάχυνση ρυθμών»

Φθινοπωρινός...
μαραθώνιος για
την κυβέρνηση

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης
πραγματοποίησε την Πέμπτη 22 Αυ-
γούστου συνάντηση γνωριμίας με τους

διοικητές και τους νέους υποδιοικητές των
επτά Υγειονομικών Περιφερειών (ΥΠΕ). Στη
συνάντηση αυτή συμμετείχαν η υπουργός ανα-
πληρώτρια Υγείας Ειρήνη Αγαπηδάκη, ο υφυ-
πουργός Υγείας Μάριος Θεμιστοκλέους, ο
υφυπουργός Υγείας Δημήτρης Βαρτζόπουλος,
ο γενικός γραμματέας Στρατηγικού Σχεδια-
σμού, δρ Άρης Αγγελής, και η γενική γραμμα-
τέας Δημόσιας Υγείας Φωφώ Καλύβα.

Να σημειωθεί ότι όλοι οι υποψήφιοι για τις
θέσεις των υποδιοικητών στις επτά ΥΠΕ πέρα-
σαν όλη τη διαδικασία του ΑΣΕΠ με γραπτές
εξετάσεις, μοριοδότηση αλλά και κατηγοριο-
ποίηση με βάση τη βαθμολόγησή τους, ενώ
υποβλήθηκαν σε προσωπική συνέντευξη οι
επτά επικρατέστεροι ανά θέση.

Από τη λίστα αυτή αναδείχτηκαν οι τρεις με
την καλύτερη βαθμολογία και στη συνέχεια τα
ονόματά τους εστάλησαν στον υπουργό Υγείας
ώστε να κάνει τις επιλογές του. Αναλυτικά τα
ονόματα των διοικητών και νέων υποδιοικητών
ανά Υγειονομική Περιφέρεια, μετά την ολο-
κλήρωση της διαδικασίας του ΑΣΕΠ, είναι:

� 1η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια Ατ-
τικής

Διοικήτρια: Μπαλαούρα Όλγα 
Υποδιοικητής: Τσαντής Σταύρος
Υποδιοικήτρια: Νταβώνη Γιάννα

� 2η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια
Πειραιώς & Αιγαίου

Διοικητής: Ροϊλός Χρήστος
Υποδιοικητής: Δρόσος Δημήτριος
Υποδιοικήτρια: Χριστοφιλέα Ολυμπία

� 3η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια
Μακεδονίας

Διοικητής: Τσαλικάκης Δημήτρης
Υποδιοικητής: Ταρασίδης Γεώργιος
Υποδιοικητής: Κούπκας Μιχαήλ

� 4η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια
Μακεδονίας & Θράκης

Διοικητής: Μπογιατζίδης Παναγιώτης
Υποδιοικητής: Ανδρίτσος Ιωάννης
Υποδιοικήτρια: Τιτοπούλου Αλεξάνδρα

� 5η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια
Θεσσαλίας & Στερεάς Ελλάδας

Διοικητής: Σερέτης Φώτης
Υποδιοικήτρια: Μήτσιου Μαρία
Υποδιοικητής: Δημητρέλος Χρήστος

� 6η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια
Πελοποννήσου, Ιονίων Νήσων, Ηπείρου & Δυτ.
Αττικής

Διοικητής: Θεοδωρόπουλος Ηλίας
Υποδιοικητής: Δέντσικας Γεώργιος
Υποδιοικητής: Στασινόπουλος Βασίλειος

� 7η Υγειονομική Περιφέρεια - Περιφέρεια
Κρήτης

Διοικητής: Παπαβασιλείου Νεκτάριος
Υποδιοικήτρια: Σπινθούρη Μαρία
Υποδιοικητής: Κλεοβούλου Χρήστος

Πάντως χθες ο υπουργός Υγείας μιλών-
τας στον ΣΚΑΪ έριξε βολές κατά όσων δια-
σπείρουν φήμες για κατάρρευση του Εθνι-
κού Συστήματος Υγεία, ενώ στη συνέχεια,
αναφερόμενος στα κίνητρα που δίνονται
στους γιατρούς για να εργαστούν σε νοσο-
κομεία της περιφέρειας, τόνισε ότι «7.200
ευρώ και δωρεάν σπίτι είναι τα κίνητρα για
να πάνε οι γιατροί στα περιφερειακά νοσο-
κομεία». Επίσης, διέψευσε τους ισχυρι-
σμούς ότι η Ελλάδα είναι ουραγός σε επίπε-
δα μέσου μισθού στην Ευρώπη, επικαλού-
μενος πίνακα με στοιχεία που φέρουν 15

χώρες κάτω από τη χώρα. «Οι Έλληνες περ-
νάνε καλύτερα σήμερα από το 2019, η Ελλά-
δα δεν έχει χαμηλότερο εισόδημα από τη
Βουλγαρία», τόνισε.

Τα κίνητρα για τις άγονες περιοχές
Συγκεκριμένα, ο Άδωνις Γεωργιάδης ανέ-

φερε: «Στόχος είναι μέσα στο επόμενο δεκαή-
μερο να έχει βγει η Κοινή Υπουργική Απόφαση
για τα κίνητρα για τις άγονες περιοχές μετά τον
σχετικό νόμο που ψηφίσαμε στη Βουλή στα τέ-
λη Ιουλίου. Με τα κίνητρα αυτά ένας γιατρός
που πηγαίνει σε μια άγονη περιοχή -στην οποία
έχουμε κάνει επαναλαμβανόμενες προκηρύ-
ξεις και είναι άγονες-, θα λαμβάνει τον χρόνο
7.200 ευρώ επιπλέον στον μισθό του, επιπλέον
χρήματα στην εφημερία, δωρεάν κατοικία από
τον δήμο και άλλα. Πιστεύω ότι με τα νέα κίνη-
τρα που θεσπίσαμε θα κάνουμε αμέσως προ-
κηρύξεις. Παραδείγματος χάρη, στην Κω μέσα

στον Σεπτέμβριο θα προκηρύξουμε και τις τέσ-
σερις θέσεις παθολόγων και πιστεύω θα λύ-
σουμε συνολικά το πρόβλημα».

Για το έλλειμμα ανθρώπινου δυναμικού στο
ΕΣΥ ο υπουργός Υγείας παραδέχτηκε ότι οι για-
τροί και οι νοσηλευτές υποαμείβονται και επι-
σήμανε: «Το σύστημα μένει όρθιο και χάρη
στον μεγάλο πατριωτισμό και επαγγελματισμό
των γιατρών -και θέλω να τους ευχαριστήσω
πάρα πολύ για αυτό- και του λοιπού προσωπι-
κού του ΕΣΥ. Είναι μια δύσκολη περίοδος αυτή
για όλα τα Εθνικά Συστήματα Υγείας της Ευρώ-
πης. Το έλλειμμα ανθρώπινου δυναμικού είναι
το νούμερο ένα πρόβλημα».

Δέσμευση για μείωση
των αναμονών

Ο κ. Γεωργιάδης εκτίμησε πως η μεγαλύτερη
ταλαιπωρία στο ΕΣΥ είναι οι πολύ μεγάλες ανα-
μονές στην εφημερία στα μεγάλα νοσοκομεία.
«Είναι πραγματικά απαράδεκτο κάποιος να πε-
ριμένει σε ένα νοσοκομείο δέκα ώρες για να
μπορέσει να μάθει αν θα χρειαστεί νοσηλεία ή
όχι. Το υπουργείο Υγείας και εγώ προσωπικά
πρέπει να επικεντρωθούμε όσο μπορούμε πε-
ρισσότερο για να μειώσουμε στον μέγιστο δυ-
νατό βαθμό αυτή την αναμονή. Δεσμεύομαι ως
υπουργός Υγείας ότι θα βάλω τα δυνατά μου για
να μειωθεί η ταλαιπωρία τους σε αυτές τις ανα-
μονές, που πράγματι σήμερα είναι μεγάλη».

Σε ερώτηση για τα προβλήματα που αντιμε-
τωπίζει το ΕΣΥ, ο υπουργός αναρωτήθηκε:
«Υπάρχει μήπως Εθνικό Σύστημα Υγείας στον
κόσμο που να μην έχει προβλήματα; Τα χιλιά-
δες περιστατικά που καθημερινά πάνε καλά
δεν πρόκειται να τα ακούσετε, αν όμως συμβεί
η παραμικρή στραβή, θα σπεύσουν όλοι να κα-
τηγορήσουν το ΕΣΥ. Η αλήθεια είναι ότι η εικό-
να κατάρρευσης του ΕΣΥ είναι ψευδής», ση-
μείωσε, αναφέροντας και ορισμένα παραδείγ-
ματα από την επικαιρότητα.

Ο Άδωνις Γεωργιάδης συναντήθηκε μαζί τους 
μετά την ανακοίνωση των ονομάτων τους 

από το υπουργείο Υγείας

Αυτοί είναι οι νέοι
υποδιοικητές στις
επτά Υγειονομικές

Περιφέρειες
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Πώς βλέπουν 
στη ΝΔ τον εμφύλιο 
του ΣΥΡΙΖΑ;

Γ
ια να ξέρετε: Στο Μέγαρο Μαξίμου και τη
ΝΔ δεν ανοίγουν σαμπάνιες με τα ευτράπε-
λα που συμβαίνουν στον ΣΥΡΙΖΑ. 

Όσο και αν ακούγεται περίεργο, η απουσία αντι-
πολίτευσης στη χώρα δεν βοηθάει κανέναν και ει-
δικά τη ΝΔ. 

Για να ανεβούν τα ποσοστά της ΝΔ πρέπει να επι-
τευχθεί πόλωση στο πολιτικό σκηνικό. Κάτι τέτοιο
όμως δεν υπάρχει, διότι ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ ασχο-
λούνται μόνο με τα προβλήματά τους… 

Ο Νίκος και οι... νικητές
Τι και αν κάποτε ήταν αγαπημένοι «σύντρο-
φοι» στο ίδιο στρατόπεδο, εκείνο των προ-
εδρικών φίλων του Αλέξη Τσίπρα! Στη νέα τά-
ξη πραγμάτων που αρχίζει και διαμορφώνεται
στον ΣΥΡΙΖΑ θα έχει ενδιαφέρον να μάθουμε
τι στάση θα κρατήσει στο τέλος ο άλλοτε στε-
νός συνεργάτης του πρώην πρωθυπουργού
Νίκος Παππάς στη σφοδρή μάχη Κασσελάκη -
Πολάκη. Θα πάρει θέση υπέρ του αρχηγού του
κόμματος, την εκλογή του οποίου άλλωστε
στήριξε ενεργά στην αρχή ή θα πάει με τον φί-
λο του τον Παυλή; Κάποιοι προεξοφλούν ότι θα
πλευρίσει προς τον Στέφανο. Αυτό αφήνει ο
ίδιος να διαρρέεται προσώρας. Όμως μη βιά-
ζεστε. Ο Νίκος πάει πάντα με τους νικητές…
και αλλάζει άποψη πολύ συχνά. Σήμερα λέει
έτσι, αύριο λέει γιουβέτσι. 

Κι άλλος αρχηγός;
Πόσα να αντέξω πια; Μετά την κόντρα Κασσε-
λάκη - Πολάκη βγήκε ο λατρεμένος πιανίστας
του ΣΥΡΙΖΑ και με ύφος αρχαίου φιλοσόφου

είπε το ακόλουθο: «Για
τα τεκταινόμενα στον
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, ο ρόλος
και η δράση μου δια-
χρονικά στον χώρο
μας συνοψίζονται στη
φράση της Αντιγόνης
(του Σοφοκλή) προς
τον ηγεμόνα Κρέοντα:
“Ούτοι συνέχθειν, αλ-
λά συμφιλείν έφυν” -
παραφράζοντας:
Υπάρχω για να ενώνω
και όχι για να διχάζω.

Και αυτό θα συνεχίσω». Με υπογραφή Νικόλα
Φαραντούρη, ευρωβουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, τα
παραπάνω γλαφυρά… Κοινώς, δηλώνει απελ-
πιστικά διαθέσιμος για μελλοντικός αρχηγός.
Σας το μεταφράζω σε απλά ελληνικά, αφού εί-
ναι γνωστές οι ιδέες που έχει για τον εαυτό του.
Εγγυητής της ενότητας και αυτός.

Διορθώσεις
στη φορολογία
Την ερχόμενη Τρίτη ο Κυριάκος Μητσοτάκης
ανεβαίνει στη Θεσσαλονίκη, όπου θα συναντη-
θεί με τους παραγωγικούς και αυτοδιοικητι-
κούς φορείς της Μακεδονίας. Ακούγεται έντο-
να ότι επεξεργάζεται διορθώσεις στη φορολό-
γηση των ελεύθερων επαγγελματιών, τις οποί-
ες θα ανακοινώσει από το βήμα της ΔΕΘ. Επί
των συγκεκριμένων ζητημάτων μεγάλο βάρος
έχει πέσει και στις πλάτες του υπουργού Οικο-
νομικών Κωστή Χατζηδάκη, ο οποίος κοντεύει
να γίνει μόνιμος κάτοικος του Μαξίμου από τα
πέρα δώθε των συσκέψεων… 

Απασφάλισε η Ακρίτα 

Η ανάρτηση που βλέπετε ανήκει στη βουλευτή
του ΣΥΡΙΖΑ Έλενα Ακρίτα. «Ζήτησα να με θά-
ψουν μαζί με τις τσάντες μου». Μη με ρωτήσετε
γιατί το έγραψε κλπ. Άβυσσος η ψυχή του αν-
θρώπου. Μην ξεχνάτε ότι έξω έχει και 40 + βαθ-
μούς Kελσίου… Άλλο είναι το θέμα: Αυτή η κυρία
εκπροσωπεί ένα μέρος του ελληνικού λαού στο
κοινοβούλιο. Να τη χαίρονται στον ΣΥΡΙΖΑ.

Έρανος για τους μισθούς 

Ποιοι βάζουν λεφτά για τις πληρωμές; Τα στελέχη του ΣΥΡΙ-
ΖΑ που έχουν δώσει μέχρι στιγμής χρήματα για να σωθούν τα
Μέσα του κόμματος, ονοματίζουν πηγές της Κουμουνδούρου.
Σύμφωνα με τις εν λόγω πηγές λοιπόν, στην προτροπή του προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Στέφανου Κασσελάκη στα μέλη της Πο-
λιτικής Γραμματείας για οικονομική ενίσχυση ώστε να πληρω-
θούν οι εργαζόμενοι στα κομματικά Μέσα, έχουν προθυμοποι-
ηθεί και δανείσει μέχρι στιγμής ποσά ανάλογα με τις δυνατότη-
τές τους, εκτός από τον ίδιο τον πρόεδρο, οι Ρένα Δούρου, Νί-
κος Παππάς, Θεοδώρα Τζάκρη, Ολυμπία Τελιγιορίδου, Πάνος
Ρήγας, Νίκος Σκορίνης, Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου και
Παναγιώτα Αράπη Μπελώνη, ώστε να πληρωθεί μέρος των δε-
δουλευμένων των εργαζομένων στα Media του κόμματος. 

Οι ανύπαρκτες δημοσκοπήσεις 
του Αυγούστου 

Εις μάτην τα συριζαϊκά παπαγαλάκια προσπα-
θούν να αλλάξουν την πολιτική ατζέντα γράφοντας
ότι το Μέγαρο Μαξίμου και ο Κυριάκος Μητσοτάκης
έχουν, λέει, θορυβηθεί από τις δημοσκοπήσεις που
διεξάγονται. Μιλάμε για γέλια και για κλάματα. Ποι-
ες δημοσκοπήσεις γίνονται τον Αύγουστο; Καμία.
Τα γκάλοπ θα ξεκινήσουν από Σεπτέμβριο, όταν οι
πολίτες θα επιστρέψουν στα μεγάλα αστικά κέντρα.
Εν μέσω διακοπών μετρήσεις δεν γίνονται. Το ξέ-
ρουν καλά, αλλά συνεχίζουν να μπουρδολογούν…
Θλίψη και κατάντια. 
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Το προανήγγειλε, χωρίς βεβαίως να αποκαλύψει όσα δεν πρέ-
πει να αποκαλυφθούν, διότι έχει διανύσει και πολλά χιλιόμετρα
στη δημοσιογραφική πίστα και ξέρει πώς να χειρίζεται τις πληρο-
φορίες. Ο λόγος για τον ευρωβουλευτή της ΝΔ και επί σειρά ετών
διευθυντή του Γραφείου Τύπου του Πρωθυπουργού Δημήτρη
Τσιόδρα, ο οποίος σε χθεσινή του συνέντευξη αποκάλυψε ότι η
Ελλάδα θα πάρει ένα ουσιαστικό και γνωστό ευρωπαϊκό χαρτο-
φυλάκιο στη νέα Κομισιόν. Όπως είπε, οι αποφάσεις στην ΕΕ δεν
έχουν ακόμη κλειδώσει και γνωστοποιηθεί, διότι υπάρχουν ακό-
μη επτά χώρες που δεν έχουν δώσει το όνομα του επιτρόπου.Τo

..
. 
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Ποιο χαρτοφυλάκιο 
θα πάρει η Ελλάδα;

Η Άννα είναι… τράπερ
Το ξεκίνησε ο Κυριάκος Μητσοτάκης

και τώρα τον μιμούνται όλοι, ανεπιτυχώς
θα έλεγα… Με ένα ακόμη βίντεο επιστρέ-
φει η Άννα Διαμαντοπούλου στο TikTok,
επιλέγοντας και πάλι την τακτική των
ερωταπαντήσεων. Ξεκινώντας το βίντεο
μας λέει ότι είναι «τράπερ», νομίζοντας ότι
είπε κάτι χιουμοριστικό. Τα υπόλοιπα που
λέει είναι τα γνωστά κλισέ των στημένων
πολιτικών, για την κλιματική κρίση κ.λπ. 

Η «P» καλωσορίζει
τον Πάρι Κουρτζίδη

Η εφημερίδα «Political» και ο όμιλος
του κ. Νίκου Καραμανλή καλωσορίζουμε
στη δημοσιογραφική μας οικογένεια τον
συνάδελφο Πάρι Κουρτζίδη, ο οποίος
αναλαμβάνει σύμβουλος έκδοσης της
«P». Του ευχόμαστε καλή επιτυχία στα νέα
του καθήκοντα.

Ο λευκός καπνός
και ο Καπνισάκης

Αξίζει να σημειώσω ότι, σύμφωνα με δη-
μοσιογραφικές πληροφορίες, ο διευθυν-
τής του γραφείου του προέδρου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Μανώλης Καπνισάκης φέρεται να εργά-
ζεται για την αποκατάσταση των σχέσεων
Κασσελάκη και Πολάκη. Το τι θα καταφέ-
ρει, άγνωστο... Όταν βγει λευκός καπνός
από τον Καπνισάκη, θα σας γράψω σχετικά.
Από την άλλη, να σας ενημερώσω ότι ο κ.
Κασσελάκης ερευνά προσωπικά, λέει, τις
καταγγελίες Πολάκη για την κυρία Λινού
και θα αποφασίσει όταν θα έχει πλήρη στοι-
χεία. Αυτός που δεν μπόρεσε να μας πείσει
για το δικό του πόθεν έσχες και τις εξωχώ-
ριες θα ελέγξει προσωπικά τη Λινού! Τρέλα
με το κιλό... 

«Κ
λείδωσε» το debate
των υποψηφίων για
την προεδρία του ΠΑ-

ΣΟΚ. Επιθυμία της Χαριλάου Τρι-
κούπη είναι η διεξαγωγή του να
στρέψει όλα τα φώτα της δημοσιό-
τητας πάνω στο κόμμα και να απο-
τελέσει παράδειγμα προς μίμηση
για όσα debates -εσωκομματικά ή
όχι- γίνουν στο μέλλον. «Υπάρχει
καλή διάθεση για να γίνει το debate.
Θέλουμε να έχει ευθύ και ανοιχτό διάλογο
ώστε να αποτελέσει και ένα πρότυπο. Θα
γίνουν ερωτήσεις ώστε να μάθει ο κόσμος.
Έχουμε μια ανάγκη να την προχωρήσουμε
τη διαδικασία ακόμη περισσότερο», είπε
στον ΣΚΑΪ ο εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑ-
ΣΟΚ Θανάσης Γλαβίνας, δίνοντας το στίγ-
μα για το πώς ακριβώς σκέφτονται στο
ΠΑΣΟΚ. Όλοι οι υποψήφιοι είναι θετικοί

για τη διεξαγωγή debate και το μόνο που
απομένει είναι τα τυπικά της διαδικασίας,
τα οποία θα διευθετηθούν το επόμενο διά-
στημα. Όπως και να έχει, η τηλεμαχία ανα-
μένεται να διεξαχθεί μετά τις εορταστικές
εκδηλώσεις για τα 50 χρόνια από την ίδρυ-
ση του ΠΑΣΟΚ στις 3 Σεπτεμβρίου, δίνον-
τας έτσι ιδιαίτερη σημασία στην κούρσα
των υποψηφίων.

Πότε θα γίνει το debate του ΠΑΣΟΚ;

Διπλή τηλεμαχία θέλει ο Δούκας
Μένω στο θέμα και θυμίζω ότι ο υποψήφιος πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ Χάρης Δούκας είχε στείλει επιστολή στις 8 Ιουλίου
στην Επιτροπή Δεοντολογίας, Εφαρμογής Καταστατικού και
Πιστοποίησης του ΠΑΣΟΚ με την οποία ζητούσε «τη διεξα-
γωγή κατά ελάχιστον δύο debates στη δημόσια τηλεόραση,
με όρους που θα συμφωνηθούν με τη συμμετοχή εκπροσώ-
πων των υποψηφίων. Το ένα με όλους τους υποψηφίους και
το δεύτερο μεταξύ των επικρατέστερων στον δεύτερο γύρο.
Αν υπάρχει δυνατότητα για περισσότερα debates, δεν έχω
αντίρρηση». Πάντως, εγώ δεν βλέπω να προλαβαίνουν με
τίποτα για δύο debates.

LOCK

Ήθελα να ήξερα πού θα βρουν το κέ-
φι ο Στέφανος και ο Τάιλερ να παν-
τρευτούν σε λίγες μέρες και να κά-
νουν το τρικούβερτο γλέντι. Με τι
καρδιά θα πάει στα Χανιά το εθνικό
μας ζεύγος; Από την άλλη, θα μου
πείτε σιγά μην αφήσουν τον γάμο να
πάνε για... πουρνάρια.

Το καλοκαιράκι συνεχίζεται
Δεν σας κρύβω ότι τα περισσότερα στελέχη των κομμάτων

ακόμη ρεμβάζουν στις παραλίες. Βουλευτές, υπουργοί και

παράγοντες ακόμη λιάζονται, πλην ορισμένων που ετοιμά-

ζουν το πρόγραμμα για τη ΔΕΘ. Από την ερχόμενη εβδομάδα

θα αρχίσουν δειλά δειλά να επιστρέφουν στα γραφεία τους,

καθότι ο χειμώνας θα είναι πολύ δύσκολος για όλους.

Τρίβουν τα χέρια τους
στη Χαριλάου Τρικούπη
Με όσα συμβαίνουν πάντως στον ΣΥΡΙΖΑ, πολλοί είναι οι αναλυ-
τές που πιστεύουν ότι στις επόμενες μετρήσεις το ΠΑΣΟΚ θα εί-
ναι δεύτερο κόμμα. Για να λέμε την αλήθεια όμως, στη Χαριλάου
Τρικούπη με τα τερτίπια ορισμένων δεν απέχουν πολύ από το να
γελοιοποιηθούν όπως ο ΣΥΡΙΖΑ.
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O άνθρωπος είναι… μέντιουμ

Ο
Άδωνις είναι ίσως ο πρώτος άνθρωπος που είχε προβλέψει ότι ο Πολάκης θα… φάει στη γωνία

τον Κασσελάκη. Έχω αρχίσει να αναρωτιέμαι αν ο Γεωργιάδης έχει μαντικές ικανότητες, διότι

δυστυχώς για άλλη μια φορά επιβεβαιώνεται πλήρως. Μήπως είναι mentalist;
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Υ πό κανονικές συνθήκες, η είδηση που θα έπρεπε να κυριαρχεί σήμε-
ρα παγκοσμίως στα πρωτοσέλιδα και τις ιστοσελίδες είναι αυτή για τη
χορήγηση -για πρώτη φορά- του εμβολίου κατά του καρκίνου του

πνεύμονα σε ανθρώπους. Το εμβόλιο, που βασίζεται στην ίδια τεχνολογία με
εκείνα κατά του κορονοϊού, δεν είναι μια απλή
ιατρική είδηση, είναι μια πραγματική επανά-
σταση. Έχει ένα πρόβλημα όμως: Είναι ευχά-
ριστη είδηση. Και ως τέτοια, δεν «πουλάει». 

Θα αδικούσα την Ελλάδα εάν έλεγα ότι αυτή η
κυριαρχία των «κακών» ειδήσεων, του τρόμου
και του ζόφου είναι αποκλειστικό μας προνό-
μιο. Δεν είναι. Στη χώρα μας, όμως, όπως και
πολλά άλλα πράγματα, το φαινόμενο απαντάται
στην υπερβολή του. Αρκεί να κοιτάξετε τα «πιο
δημοφιλή» άρθρα στα σάιτ: Θάνατοι, δυστυχή-
ματα, καβγάδες, δυσοίωνες προβλέψεις για το
εγγύς και μακρινό μέλλον, αυτά είναι τα κυ-
ρίαρχα θέματα. Ακόμη και στην κατηγορία
«διάφορα», το ενδιαφέρον μονοπωλεί ο λευ-
κός καρχαρίας που βρέθηκε στον Βόλο, με τις
ανάλογες τρομακτικές φωτογραφίες, αν και ο
εν λόγω ήταν μικρός και σε μέγεθος και σε ηλι-
κία, δύσκολο να φάει άνθρωπο. Τα ΜΜΕ ζουν
το δικό τους «Jaws», όμως, όπως και το κοινό. 

Η εθνική 
μας κατάθλιψη

Για να παραφράσω τον Ουμπέρτο Έκο, που
έλεγε ότι «τον Αύγουστο δεν υπάρχουν ειδή-
σεις», στην Ελλάδα φαίνεται ότι δεν υπάρχουν
πια καλές ειδήσεις. Και αν υπάρχουν, αφορούν
μόνο ένα πράγμα: Τον θρίαμβο του τάδε ή της δείνα αθλητή/ομάδας σε κάποια
διεθνή διοργάνωση. Είναι το μόνο που δείχνει να μας εμπνέει και να μας
προκαλεί συλλογική ανάταση. Εθνική ανάταση. Και αυτό εξηγεί σε με-
γάλο βαθμό αυτό που μας έχει συμβεί. 

Την τελευταία φορά που οι Έλληνες αισθανθήκαμε συλλογικά ενθου-
σιασμό, προσμονή και ελπίδα, ήταν το 2015. Ο Αλέξης Τσίπρας μάς είχε
υποσχεθεί διάφορα πράγματα και ήμασταν τόσο σοκαρισμένοι και απελ-
πισμένοι από τα πρώτα χρόνια του μνημονίου, που τον πιστέψαμε. Δεν
τον πιστέψαμε απλώς, αλλά τον εκλέξαμε και τον επανεκλέξαμε και του
δώσαμε και το «Όχι» που υποτίθεται ότι ήθελε. Εάν μας ζητούσε να τον
ακολουθήσουμε ξυπόλυτοι στην κόλαση, θα το κάναμε. Μην αρχίσει κανείς τα
«εγώ δεν τον ψήφισα», δεν μιλάμε για άτομα εδώ αλλά για την πλειοψηφία του
λαού. 

Μετά, ήρθε το δεύτερο σοκ. Τελικά δεν θα γίνονταν όλα αυτά τα οποία με τόσο εν-
θουσιασμό πανηγυρίσαμε, ούτε από τα μνημόνια βγήκαμε ούτε από τους «θε-
σμούς» απαλλαγήκαμε ούτε τίποτε δεν έγινε. Μια διαφορετική διαχείριση έγινε,
αλλά στην ουσία το πλαίσιο παρέμεινε ίδιο. Η μεσαία τάξη συνέχισε να φτωχοποι-
είται, ο Κατρούγκαλος τσάκισε τους ελεύθερους επαγγελματίες, συνεχίσαμε να
χρωστάμε τα μαλλιοκέφαλά μας και να είμαστε σε ευθεία ή πλάγια επιτροπεία.

Νομίζω ότι αυτά ήταν τα χρόνια που ο Έλληνας αναγκάστηκε να ωριμάσει

απότομα. Να καταλάβει ότι πολιτική δεν γίνεται με ενθουσιασμούς και μεγαλο-
στομίες, αλλά με ρεαλισμό. Ρεαλισμός δεν σημαίνει παραίτηση, ούτε και πα-
ράδοση. Σημαίνει ότι αυτά που θέλεις να κάνεις, πρέπει να τα κάνεις μέσα στο
πλαίσιο που σου δίνεται. Εκτός αν είσαι σε θέση να αλλάξεις πλαίσιο. 

Η διαπίστωση αυτή, πέρα από τα άλ-
λα, μας έφερε και σε μια γενικότερη
εθνική κατάθλιψη. Το λένε και οι έρευ-
νες ότι είμαστε ένας λαός μέσα στο άγ-
χος και τη στενοχώρια. Και πώς να μην
είμαστε; 

Το οριστικό 
τέλος μιας εποχής

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ήλθε (και
ξαναήλθε) για να κάνει διαχείριση και
αυτός, με τον δικό του τρόπο, αλλά δεν
υποσχέθηκε ποτέ -και ορθώς- ότι θα
μας κάνει, ας πούμε, οικονομικό παρά-
δεισο. Το αντίθετο λέει διαρκώς: Μη
ζητάτε πολλά, δεν γίνονται. Και αν έχει
κάποια ενδιαφέροντα πλάνα για να ορ-
θοποδήσει η χώρα, αλλά κυρίως οι κά-
τοικοί της, αυτά είναι σχετικά μακρο-
πρόθεσμα. Εσύ πρέπει να ζήσεις και
αύριο το πρωί, όμως. Και το αύριο το
πρωί είναι για τους περισσότερους πο-
λύ δύσκολο. 

Σκεφτόμουν τα όσα έγιναν προχτές -
και συνεχίζουν να γίνονται- στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ, με κάπως πιο ψύχραιμη ματιά. Και

σκεφτόμουν ότι στην πραγματικότητα ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει, ή μάλλον ξέρει ότι
δεν μπορεί να κάνει ουσιαστική αντιπολίτευση. 

Διότι δεν έχει απολύτως τίποτε να «πουλήσει». Επιμέρους ναι, έχει,
αλλά συνολικά όχι. 

Δεν μπορεί, όποιος και αν ηγηθεί του κόμματος, να πείσει τον κόσμο
ότι είναι σε θέση να τον βγάλει από τα αδιέξοδα που δημιούργησαν 15
συναπτά χρόνια κρίσης. Διότι δεν είναι και εφικτό. Και πάντως δεν είναι
εφικτό με μαγικές λύσεις και έωλες υποσχέσεις. 

Αν δει τα πράγματα κανείς από μια μικρή απόσταση, ίσως να έχουν δίκιο
τελικά όσοι λένε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να αλλάξει εντελώς. Αυτό που υπήρξε και
όσα υποσχέθηκε δεν ασκούν καμία γοητεία στον κόσμο πλέον. Σε μεγάλο βαθμό
τον φοβίζουν και τον απωθούν. Αυτό στο οποίο εξελίχθηκε, επίσης. 

Η χώρα, με λίγα λόγια, χρειάζεται μια άλλου είδους αντιπολίτευση. Όχι την
αντιπολίτευση των social media που κάνει ο Κασσελάκης, βέβαια, ούτε τους
προσωπικούς καβγάδες που στήνει καθένας. Μια αντιπολίτευση ουσίας, προ-
σαρμοσμένη στις παραδοχές για τα λάθη του παρελθόντος, στα δεδομένα του
παρόντος και στις προκλήσεις του μέλλοντος. 

Ποιος θα το κάνει αυτό και με τι τρόπο, θα ρωτήσετε τώρα. Ένα ένα. Δεν θα τα
λύσουμε όλα σε μια μέρα.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Μια διαφορετικού 
είδους 

αντιπολίτευση
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Τ
ο ΝΑΤΟ αντιμετωπίζει ένα ακόμη μεγα-
λύτερο πρόβλημα στις σχέσεις Τουρ-
κίας-Ρωσίας από το ρωσικό σύστημα

πυραυλικής άμυνας S-400 που έχει αγοράσει
η Άγκυρα και αυτό ακούει στον τίτλο «πυρηνι-
κός σταθμός Ακούγιου». Αυτό αναφέρουν με
εκτενή ανάλυσή τους οι «Financial Times» και
καλούν το ΝΑΤΟ να αντιδράσει στη σύσφιξη
σχέσεων μεταξύ Ερντογάν και Πούτιν στη σκιά
των συμφωνιών για πυρηνικές επενδύσεις
στην Τουρκία.

Όπως τονίζει το δημοσίευμα, ο Ερντογάν
συνηθίζει να αναφέρεται στη μονάδα που
κατασκευάζεται από τη ρωσική κρατική
εταιρεία Rosatom στην ακτή της Μεσογείου
ως «το πρώτο πυρηνικό εργοστάσιο της
Τουρκίας», αλλά στην πραγματικότητα ανή-
κει στη Ρωσία. Σε αντίθεση με το κλασικό
μοντέλο κατασκευής, όπου ο προμηθευτής
σχεδιάζει και κατασκευάζει τον αντιδρα-
στήρα προτού τον παραδώσει στη χώρα, το
Ακούγιου χρησιμοποιεί ένα πρωτόγνωρο
για τη βιομηχανία μοντέλο κατασκευής-
ιδιοκτησίας-λειτουργίας (BOO). Η Ρωσία
διατηρεί την πλειοψηφία της ιδιοκτησίας,
ενώ αναλαμβάνει όλους τους οικονομι-
κούς, επιχειρησιακούς και κατασκευαστι-
κούς κινδύνους.

Τα συμβόλαια BOO
Το πακέτο της Μόσχας περιλαμβάνει την κα-

τασκευή, τη λειτουργία, την εκπαίδευση του
προσωπικού, τη διαχείριση των χρησιμοποι-
ημένων πυρηνικών καυσίμων και την τελική
αποξήλωση του σταθμού, όλα πολύ ελκυστικά
για μια χώρα όπως η Τουρκία, που εισέρχεται
για πρώτη φορά στην πυρηνική ενέργεια. 

Τα συμβόλαια BOO είναι δαπανηρά για τη
Μόσχα και για αυτό η Ρωσία τα έχει εφαρμόσει
μόνο στο Ακούγιου και διστάζει να τα χρησιμο-
ποιήσει ξανά. Ωστόσο, ο Ρώσος πρόεδρος πρέ-
πει να πίστευε ότι τα οφέλη από την ιδιοκτησία
στρατηγικών υποδομών σε μια χώρα του ΝΑΤΟ
υπερβαίνουν τους οικονομικούς κινδύνους.
Και μάλλον έχει δίκιο.

Η έλλειψη διαφάνειας γύρω από τη διαδικα-
σία, οι περιβαλλοντικοί κίνδυνοι και το κακό
ιστορικό ασφαλείας της Rosatom προβληματί-
ζουν, ωστόσο, εκατομμύρια κατοίκους της πε-
ριοχής. Οι δυτικές χώρες μπορεί να απορρί-
πτουν αυτές τις ανησυχίες και να επαινούν την
Τουρκία για τη μετάβασή της στην πράσινη
ενέργεια, αλλά το Ακούγιου αποτελεί επίσης
ένα μακροπρόθεσμο πρόβλημα για το ΝΑΤΟ.

Το έργο του Ακούγιου παρουσιάστηκε από
τον Ερντογάν ως το σχέδιό του για τη μείωση της
ενεργειακής εξάρτησης της Τουρκίας, ιδίως
από τη Ρωσία. Ωστόσο, αντί να επιτύχει αυτό, το
συμβόλαιο BOO δένει την Τουρκία και τη Ρωσία
για τον επόμενο αιώνα, μέσω ενός αναμενόμε-
νου 60ετούς κύκλου λειτουργίας και της επακό-
λουθης διαδικασίας αποξήλωσης.

Τα κόμματα της αντιπολίτευσης στην Τουρ-
κία είναι κατά του έργου. Για να το προστα-
τεύσει, ο Ερντογάν υπέγραψε διακρατική
συμφωνία με τον Πούτιν, καθιστώντας συν-
ταγματικά αδύνατο για μια μελλοντική κυ-
βέρνηση μετά τον Ερντογάν να το αμφισβητή-
σει. Αυτό σημαίνει ότι η Ρωσία, η οποία είναι
γνωστή για τη χρήση της ενέργειας ως γεω-
πολιτικό όπλο, θα έχει άμεσο έλεγχο στρατη-
γικών υποδομών σε μια χώρα του ΝΑΤΟ για
100 χρόνια, ανεξάρτητα από το ποιος θα είναι
στην εξουσία.

Αυτό όμως δεν είναι το μόνο πρόβλημα. Ο
σταθμός Ακούγιου βρίσκεται κοντά στη βάση
του Ιντσιρλίκ, όπου στεγάζεται η μεγαλύτερη
αποθήκη πυρηνικών όπλων του ΝΑΤΟ και
λειτουργεί ως κέντρο υποστήριξης αποστο-

λών της Συμμαχίας. Το εργοστάσιο βρίσκεται
επίσης κοντά στη ραντάρ αντιβαλλιστικών
πυραύλων του ΝΑΤΟ στο Κιουρετζίκ. Το συμ-
βόλαιο BOO επιτρέπει στη Ρωσία να διατηρεί
προσωπικό και εξοπλισμό κοντά σε αυτές τις
εγκαταστάσεις του ΝΑΤΟ. 

Φόβος για ρωσικά 
στρατεύματα στην περιοχή

Η Τουρκία ενδέχεται να κατασκευάσει ένα
νέο ραντάρ για να προστατεύσει το εργοστά-
σιο. Στρατιωτικοί αναλυτές και αξιωματούχοι
φοβούνται ότι, καθώς το Ακούγιου ανήκει
στη Ρωσία, η Μόσχα μπορεί να απαιτήσει να
λειτουργήσει αυτό το ραντάρ και να φέρει
στρατεύματα για την παροχή ασφάλειας. 

Η Δύση έχει σε μεγάλο βαθμό παραβλέψει
τη χρήση της πυρηνικής ενέργειας από τη Ρω-
σία για τη δημιουργία μακροχρόνιων πολιτι-
κών, οικονομικών και στρατιωτικών δεσμών με
στρατηγικά σημαντικές χώρες. Ενώ η Τουρκία
επικρίθηκε και επιβλήθηκαν κυρώσεις για την
αγορά του S-400, οι δυτικές χώρες έχουν πα-
ραμείνει σιωπηλές για το Ακούγιου.

Ωστόσο, η Τουρκία θέλει να κατασκευάσει
έναν δεύτερο πυρηνικό αντιδραστήρα και η
Ρωσία προηγείται στον διαγωνισμό. Για να
στερήσει από τη Μόσχα ένα γεωπολιτικό πλε-
ονέκτημα και να καθησυχάσει τις ανησυχίες
των κατοίκων για την ασφάλεια και το περι-
βάλλον, η Δύση πρέπει να κάνει περισσότερα
για να αντιπαρατεθεί με τις ευνοϊκές συνθή-
κες που προσφέρει η Μόσχα στην Άγκυρα.

Θα βρίσκεται κοντά στη
βάση του Ιντσιρλίκ, όπου
υπάρχουν εγκαταστάσεις
του Βορειοατλαντικού
Συμφώνου - Η συμφωνία 
δένει την Τουρκία με τη 
Ρωσία για 100 χρόνια

Αντίστροφα μετρά ο χρόνος για τη φόρτωση καυσίμων
στον πυρηνικό σταθμό του Ακούγιου, που θα έχει ως απο-
τέλεσμα να αποκτήσει η Τουρκία επίσημα «καθεστώς πυ-
ρηνικής εγκατάστασης». Η Τουρκία είναι μια έντονα σει-
σμογενής χώρα, αλλά ο Ερντογάν σε ένα ρεσιτάλ κυνισμού
είχε απαντήσει παλαιότερα στις αιτιάσεις για τους κινδύ-
νους που εγκυμονεί η κατασκευή του Ακούγιου λέγοντας
το εξής αμίμητο: «Δεν υπάρχει επένδυση χωρίς ρίσκο».

Ο καταστροφικός σεισμός στην Τουρκία είχε πυροδοτή-
σει εκ νέου συζητήσεις για την ασφάλεια των πυρηνικών
εγκαταστάσεων σε σεισμογενείς περιοχές. Παρά το γεγο-
νός ότι το Ακούγιου απείχε περί τα 350 χλμ από το επίκεν-
τρο και δεν παρατηρήθηκαν ούτε ζημιές ούτε ισχυρές δο-
νήσεις, το μέγεθος του σεισμού ενέτεινε τους ήδη υπάρ-

χοντες προβληματισμούς για τις εγκαταστάσεις που χτί-
ζονται στην άκρη ενός μεγάλου ρήγματος.

«Πρόκειται για ένα ορόσημο που σηματοδοτεί κυρίως
σοβαρή αλλαγή του νομικού καθεστώτος, καθώς δημιουρ-
γεί σοβαρές υποχρεώσεις όσον αφορά την ασφάλεια, όχι
σε σχέση με πυρηνικό ατύχημα, αλλά σε σχέση με τη φυσι-
κή προστασία των πυρηνικών υλικών που θα είναι πλέον
παρόντα», εξηγούσε στο «Magazine» ο πρόεδρος της Ελ-
ληνικής Επιτροπής Ατομικής Ενέργειας Χρήστος Χουσιά-
δας.

Το 1998, ερευνητές του Πανεπιστημίου Αθηνών για λο-
γαριασμό του τότε υπουργείου Αιγαίου είχαν αποτιμήσει
(μελετώντας πέντε σενάρια) τους κινδύνους που δημιουρ-
γούνται στο ενδεχόμενο ατυχήματος στον πυρηνικό σταθ-

μό του Ακούγιου. Με βάση όσα μελετήθηκαν, σε όλα τα σε-
νάρια πλήττεται η Κύπρος, αν και σοβαρότερα σε δύο από
αυτά. Η εγγύτητά της με το σημείο όπου κατασκευάζεται ο
σταθμός καθιστά τις επιπτώσεις άμεσες.

Το χειρότερο σενάριο επηρεάζει άμεσα και την Ελλάδα,
όπου μέσα σε 24 ώρες το ραδιενεργό νέφος που προκα-
λείται έπειτα από το ατύχημα φτάνει στα νησιά του Νοτιοα-
νατολικού Αιγαίου, ενώ απαιτούνται μόλις 36 ώρες για να
κάνει την εμφάνισή του στα νησιά του Κεντρικού Αιγαίου
και σε τμήμα της ηπειρωτικής χώρας. Σύμφωνα με τον κ.
Χουσιάδα, το αν και πόσο θα επηρεαστεί η Ελλάδα εξαρτά-
ται από το μέγεθος της έκλυσης και τις μετεωρολογικές
συνθήκες. Μπορεί να επηρεαστεί και σοβαρά και να απαι-
τηθεί η λήψη μέτρων απόκρισης. 

«Φωτιές» στο ΝΑΤΟ από 
τη συμφωνία Ερντογάν -
Πούτιν για τον πυρηνικό 

σταθμό στο Ακούγιου

Πόσο επικίνδυνος είναι για την Ελλάδα ο πυρηνικός σταθμός



Τ
η βελτίωση της καθημερινότητας του πολίτη
θέτει ως κυρίαρχη πρόκληση για την κυβέρ-
νηση της ΝΔ ο βουλευτής Β’ Πειραιώς Δημή-

τρης Μαρκόπουλος. Στην εφ’ όλης της ύλης συνέν-
τευξή του στην «Political», ο κ. Μαρκόπουλος ση-
μειώνει ότι οι πολίτες, αν και αναγνωρίζουν στην κυ-
βέρνηση τα μέχρι σήμερα αποτελέσματα της πολιτι-
κής της, ζητούν ακόμα μεγαλύτερη προσπάθεια,
ενώ εκτιμά ότι πλέον δεν υπάρχει δικαιολογία -ελ-
λείψει αντιπάλων- για να μην προχωρήσει στους το-
μείς που χρήζουν βελτίωσης. «Η κυβέρνηση πρέπει
να επικεντρωθεί στα λαϊκά ζητήματα, να κινηθεί
εξωστρεφώς, να τολμήσει ρήξεις, να συνεχίσει τη
μάχη του πολυδιάστατου εκσυγχρονισμού σε όλα τα
πεδία», σημειώνει. 

ΗΗ περίοδος των θερινών διακοπών ολοκληρώ-
νεται και πλέον μπαίνουμε στην τελική ευθεία
για την έναρξη της νέας πολιτικής περιόδου.
Ποιο είναι κατά την άποψή σας το κρισιμότερο
στοίχημα για την κυβέρνηση της ΝΔ το επόμενο
διάστημα;

Ξεκάθαρα το μεγαλύτερό μας στοίχημα είναι αυτό
της βελτίωσης της καθημερινότητας του πολίτη. Οι
κυβερνήσεις κρίνονται κυρίαρχα σε αυτή την κατεύ-
θυνση. Αν και έχουμε καταφέρει πολλά τα οποία δεν
πρέπει να τα ξεχνάμε, όπως τις αυξήσεις σε μισθούς
και συντάξεις μετά από χρόνια μειώσεων, τη μείωση
σειράς φόρων και του εμβληματικού ΕΝΦΙΑ, τη
γρηγορότερη απόδοση των συντάξεων, την ψηφιο-
ποίηση του κράτους, τη δραστική μείωση της ανερ-
γίας σε μονοψήφια μεγέθη και άλλα, είναι αλήθεια
πως έχουμε και πολλά επιπλέον πεδία στα οποία
οφείλουμε να εργαστούμε με μεγαλύτερη ένταση. 

Θετικές πολιτικές υπέρ των πολιτών εν μέρει δυ-
σκολεύουν πολλές φορές από εξωγενείς παράγον-
τες όπως είναι, για παράδειγμα, η ακρίβεια που
προέκυψε από τη διεθνή πραγματικότητα που προ-
κάλεσε ο πόλεμος στην Ουκρανία. Η κατάσταση
στην υγεία θα ήταν πολύ διαφορετική αν δεν είχε
προκύψει η Covid όπου αναγκάστηκε η κυβέρνηση
να στραφεί προς τη δημιουργία ενός συστήματος
εκτάκτου ανάγκης. Πρέπει να κοιτάξουμε επίσης
ζητήματα όπως η ασφάλεια των πολιτών αλλά και
αυτό της μετανάστευσης.

Είστε από τους βουλευτές που διατηρούν στενή
σχέση με τους ψηφοφόρους. Τι μηνύματα ει-
σπράξατε το καλοκαίρι; Ποια είναι τα πιο σημαν-
τικά ζητήματα που τους απασχολούν και τι ζη-
τούν από την κυβέρνηση;

Οι πολίτες θέλουν η Ελλάδα να αποτελέσει μια συμ-
βατή με την Ευρώπη χώρα. Να μην είμαστε Ευρω-
παίοι στα λόγια ή στη γεωγραφία αλλά και στον τρό-
πο λειτουργίας του κράτους. Οι Έλληνες θέλουν
ανακούφιση από τα οικονομικά τους βάρη και ένα
Δημόσιο λειτουργικό. Αυτή την προσπάθεια μας την
έχουν αναγνωρίσει. Όμως τώρα απαιτούν ακόμα
μεγαλύτερη προσπάθεια και αποτέλεσμα.

Τα κόμματα της αντιπολίτευσης, ιδιαίτερα ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ, εξακολουθούν να εμφανί-

ζονται αδύναμα να ασκήσουν το αντιπολιτευτικό
τους έργο, με τρόπο που θα τους εξασφάλιζε
προοπτική εξουσίας. Κρύβει κινδύνους η απου-
σία ισχυρής αντιπολίτευσης για την κυβέρνηση
και αν ναι, ποιους;

Όπως σας είπα και πιο πριν, οι πολίτες απαιτούν με-
γαλύτερη ένταση στην άσκηση των κυβερνητικών
πολιτικών μας. Αυτό γίνεται καθώς κρίνουν πως εί-
μαστε αρτιότεροι στην πολιτική μας θέση και κατάρ-
τιση αλλά ταυτόχρονα κι επειδή αναγνωρίζουν τα
ελλείμματα της αντιπολίτευσης. Παρά ταύτα, η πιο
σκληρή αντιπολίτευση είναι αυτή των ανοιχτών προ-
βλημάτων. Πλέον δεν έχουμε δικαιολογία -ελλείψει
αντιπάλων- στο να μην προχωρήσουμε στις τομές
που πρέπει. Ο πολίτης δεν θα δεχθεί κανένα άλλοθι
από την πλευρά μας, καθώς αναγνωρίζει πως «παί-
ζουμε μόνοι μας στο γήπεδο». Όταν παίζεις λοιπόν
μόνος, οφείλεις να βάλεις όχι ένα, αλλά πολλά γκολ.

Μετά τις ευρωεκλογές του Ιουνίου άνοιξε μια
μεγάλη συζήτηση στη ΝΔ για το αν θα πρέπει να
επιστρέψει η παράταξη στις ιδεολογικές της ρί-
ζες ή να παραμείνει ένα κόμμα που απευθύνεται
σε ευρύτερα ακροατήρια. Θεωρείτε ότι έχει βά-
ση αυτός ο προβληματισμός;

Οι πολίτες μίλησαν και οφείλουμε να τους ακούσου-
με. Σίγουρα η ψήφιση για τα δικαιώματα στον γάμο
των ΛΟΑΤΚΙ υπήρξε μια δύσκολη πολιτική. Θεωρώ
όμως πως πρέπει να προχωρήσουμε μπροστά και να
μην αναλωνόμαστε μονάχα σε αυτό. Η κοινωνία μας

έχει κι άλλα πολύ σημαντικά προβλήματα στα οποία
οφείλουμε να επικεντρωθούμε και προς Θεού να μην
κινούμαστε εσωστρεφώς. Δεν λέω σε καμία περί-
πτωση πως τα ανθρώπινα δικαιώματα δεν έχουν τη
σημασία τους. Όμως υπήρξε υπερβολική επικέντρω-
ση σε ένα μονάχα θέμα όταν η κοινωνία έχει στραμ-
μένο το ενδιαφέρον της στη δύσκολη καθημερινότη-
τα, στην ακρίβεια, στην υγεία, στην ασφάλεια κ.λπ.
Οφείλουμε λοιπόν να κοιτάξουμε μπροστά και να
συνδεθούμε ακόμα περισσότερο με τις ανάγκες του
πολίτη. Πάντως η πολιτική στροφή στο Κέντρο δεν
θεωρώ πως υπήρξε λανθασμένη. Το Κέντρο όμως εί-
ναι πολλά πράγματα. Είναι η διάθεση των πολιτών για
ηρεμία και πρόοδο. Είναι η ανάγκη για ελευθερία στη
δημιουργία. Είναι η νοικοκυροσύνη και η αγάπη για
την οικογένεια. Η διάθεση για χαμηλότερη φορολό-
γηση και για ανάπτυξη. Μην προσδιορίζουμε το πολι-
τικό Κέντρο μόνο με όρους δικαιωματισμού.

Τι πρέπει να κάνει κατά τη γνώμη σας η κυβέρ-
νηση της ΝΔ για να διασφαλίσει την επιστροφή
της σε ποσοστά αυτοδυναμίας; 

Να επικεντρωθεί στα λαϊκά ζητήματα, να κινηθεί
εξωστρεφώς, να τολμήσει ρήξεις, να συνεχίσει τη
μάχη του πολυδιάστατου εκσυγχρονισμού σε όλα τα
πεδία. Η ιστορία δεν θα μας συγχωρήσει ολιγωρίες
και αστοχίες. Η γενιά μας έχει στρωμένο το έδαφος
για να αλλάξει τα πάντα, προς θετική κατεύθυνση.
Αν δεν τα καταφέρουμε, θα είμαστε για πάντα υπό-
λογοι στα παιδιά μας. Δ
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«Πρέπει να επικεντρωθούμε
στα λαϊκά ζητήματα 

και να τολμήσουμε ρήξεις»

στην 
Έλλη 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Σε τριχοτόμηση βαδίζει ο ΣΥΡΙΖΑ
Α

πό τις αρχές Αυγούστου είμαστε μάρτυ-
ρες της πλήρους αποσύνθεσης του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο οποίος μάλλον είναι αδύνατον

να αντέξει μέχρι το Συνέδριο του Οκτωβρίου με
τη σημερινή του μορφή. To τελευταίο επεισό-
διο της αμφισβήτησης του προέδρου του κόμ-
ματος από τον ανεξάρτητο βουλευτή Χανίων
Παύλο Πολάκη μετέβαλε άρδην τα δεδομένα
για το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης.

Όλα δείχνουν πως το κόμμα οδεύει με μαθη-
ματική ακρίβεια στην τριχοτόμηση, με όλες τις
πλευρές να θεωρούν ότι η νέα διάσπαση βρί-
σκεται προ των πυλών. Σε αυτήν τη νέα εσω-
κομματική κρίση κανένας δεν είναι σε θέση να
προβλέψει τις διαστάσεις που θα λάβει. Με δε-
δομένο ότι ο Παύλος Πολάκης προχώρησε
στην άρση της εμπιστοσύνης του προς το πρό-
σωπο του Κασσελάκη, όλοι μπορούν να αντιλη-
φθούν ότι ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ έχει αρχίσει
να ξεμένει από συμμάχους, στο κόμμα του
οποίου ηγείται.

Τα στελέχη της «φρουράς Τσίπρα» είναι εδώ
και μήνες απέναντί του, ενώ μετά τα όσα ακατα-
νόητα είπε από τις ΗΠΑ για τον Αλέξη Τσίπρα,
έχει κοπεί και κάθε «γέφυρα» επικοινωνίας με
τον ιστορικό ηγέτη του χώρου. Επομένως, αυ-
τήν τη φορά θα πρέπει να στηριχτεί στις δικές
του δυνάμεις.

«Εγώ θα φανώ χρήσιμος»
Στην πρώτη συνεδρίαση του καθοδηγητικού

οργάνου του ΣΥΡΙΖΑ ο Πολάκης έκανε την έκ-
πληξη θέτοντας ζήτημα ηγεσίας. Όπως ανέφε-
ρε, «με την κατάσταση αυτήν τη στιγμή στο
κόμμα δεν μπορούμε να προχωρήσουμε σε
σοβαρή διεκδίκηση μεγάλης κυβερνητικής
αλλαγής. Παράγουμε περισσότερη παραπολι-
τική ύλη από πολιτική γραμμή», για να προσθέ-
σει με νόημα πως «εγώ θα φανώ χρήσιμος».

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ εμφανώς αιφνιδια-
σμένος απάντησε πως «δεν σηκώνω το γάντι,
όποιος θέλει ας κάνει μομφή στην Κεντρική
Επιτροπή», για να επανέλθει με μια μακρο-
σκελή ανάρτηση στα σόσιαλ μίντια αρκετές
ώρες μετά, καλοπιάνοντας τον Πολάκη και ρί-
χνοντας τα βέλη του κατά των «87». Ο Κασσε-
λάκης δείχνει ότι είναι με την πλάτη στον τοί-
χο, καθώς επιλέγει για πολλοστή φορά να βρει
σωσίβιο στον φαντασιακό «εσωτερικό εχθρό»
έτσι ώστε να αποφύγει το «πραξικόπημα» του
Πολάκη.

Στην ανάρτησή του για μια ακόμη φορά επι-
τέθηκε εμμέσως στον Τσίπρα λέγοντας πως
«μπήκα μόνος στην πολιτική, δεν είμαι ομα-
δάρχης, δεν έχω φρουρά, ούτε τάση. Και δεν
θα γίνω πρόεδρος φρουράς ή τάσης», φωτο-
γραφίζοντας τον προκάτοχό του και τα στελέ-
χη που πρόσκεινται στον πρώην πρωθυπουρ-

γό, για να προσθέσει πως «όποιος θέλει να ξα-
ναμετρηθούμε είναι ευπρόσδεκτος».

«Θα καλούσα τους 87, αντί να αποχωρούν
από συνεδριάσεις εκδίδοντας κείμενα που μας
διαιρούν, να κοιτάξουν μέσα τους και να ανα-
λογισθούν πού ανήκουν συναισθηματικά, πο-
λιτικά και ηθικά. Στον ΣΥΡΙΖΑ; Ή σε κάποιο
κόμμα που ακόμη δεν έχει γίνει και περιμέ-
νουν το σήμα ώστε να αποχωρήσουν ομαδικά
στο όνομα μίας διαπλεκόμενης νεφελώδους
“Μεγάλης Κεντροαριστεράς”;», ανέφερε στο
βιντεοσκοπημένο μήνυμά του ο Κασσελάκης.

Απαντώντας πάντως στις αιτιάσεις του προ-
έδρου του κόμματος, χθες, πηγές των «87» με-
τέδιδαν πως «αδυνατούμε να παρακολουθή-

σουμε τη σύγχυση στην οποία βρίσκεται, μιας
και για μια ακόμη φορά έθεσε μόνος του θέμα
ηγεσίας μέσω βραδινών αναρτήσεων, ενώ λί-
γες ώρες νωρίτερα, στη συνεδρίαση της ΠΓ,
που ειπώθηκαν τα πάντα, δήλωνε ότι δεν ση-
κώνει το γάντι».

Πάντως, η προσπάθεια του Κασσελάκη να
κατευνάσει τον «αψύ» Σφακιανό αλλά και εκεί-
νο το τμήμα της κομματικής βάσης που έχει
μετατοπιστεί υπέρ του Πολάκη δεν είναι εύκο-
λη υπόθεση, καθώς οι «πολακίστας» είναι στα
κάγκελα με την απόφασή του προέδρου να δια-
γράψει την… Παυλάρα από την Κοινοβουλευ-
τική Ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ.

Αν και ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ανέφερε πως

«θα συναντηθώ με τον Παύλο όπως και αν εξε-
λιχθούν τα πράγματα», δείχνοντας την ίδια
στιγμή την έξοδο από το κόμμα στην ομάδα
«87», εντούτοις η απάντηση του Πολάκη που
ήρθε άμεσα δεν έδειχνε διάθεση να τα βρει με
τον… αρχηγό. «Δεν πάει άλλο αυτή η κατάστα-
ση», σχολίασε ο ανεξάρτητος βουλευτής Χα-
νίων με φόντο τη διαρροή του ηχητικού ντο-
κουμέντου, με το οποίο έθεσε θέμα ηγεσίας
στην ΠΓ, αποδεικνύοντας ότι έχει λάβει τις απο-
φάσεις του να βγει μπροστά.

Σάλπισμα επίθεσης
Κυρίαρχη θέση στην επίθεση του ανεξάρτη-

του βουλευτή φαίνεται να λαμβάνει η αδυναμία
του Κασσελάκη να συγκρουστεί μετωπικά με
την κυβέρνηση, ωθώντας την πολιτική αντιπα-
ράθεση στα άκρα. Σε αυτό το… σάλπισμα επί-
θεσης κατά της κυβέρνησης ενέταξε και την
ανάγκη για ένα νέο προγραμματικό πλαίσιο του
ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας ότι «χρειάζεται ένα πρό-
γραμμα λαϊκά κατανοητό, κοινωνικά αναγκαίο,
σε σύγκρουση με τη διαπλοκή που να φέρνει
ελπίδα στη νέα γενιά». Αμέσως μετά έδειξε
ανοιχτά τις προθέσεις του αμφισβητώντας τον
Κασσελάκη και θέτοντας ζήτημα αλλαγής ηγε-
σίας: «Δυστυχώς η σημερινή μας ηγεσία κάτι
τέτοιο δεν μπορεί να το εξασφαλίσει. Για αυτό
χρειάζονται μεγάλες αλλαγές και σύντομα. Και
όσο με αφορά θα κάνω ό,τι καλύτερο μπορώ
για αυτό».

Ο Πολάκης φαινόταν εδώ και καιρό ότι τρα-
βούσε τον δικό του δρόμο, με… τροχιοδεικτι-
κές βολές κατά της ηγεσίας. Η απομάκρυνσή
του από το… άρμα Κασσελάκη έγινε ξεκάθαρη
μετά τις ευρωεκλογές όταν σε συνέντευξή του
στο Attica TV αναφέρθηκε στα λάθη και τις πα-
ραλείψεις που κόστισαν στον ΣΥΡΙΖΑ την ήττα,
ρίχνοντας την κύρια ευθύνη στον πρόεδρο του
κόμματος. «Τα λάθη του Στέφανου κατά τη
γνώμη μου είναι η υπερπροβολή της ζωής και
της οικονομικής του κατάστασης και της προ-
σωπικής του επιλογής συντρόφου κ.λπ. Για μέ-
να αυτά τα δύο πράγματα μας κόστισαν εκλογι-
κά και θεωρώ ότι το έχει κατανοήσει και θα
προχωρήσει σε διορθωτικές κινήσεις».

Ωστόσο, ο Στέφανος Κασσελάκης δεν φαί-
νεται να «έλαβε το μήνυμα» γιατί προφανώς
πίστευε ότι, παρά τις μπηχτές του, ο Πολάκης
ήταν… ακίνδυνος. Μέχρι που ήρθε η διαγρα-
φή του «αψύ» από την Κοινοβουλευτική Ομά-
δα του ΣΥΡΙΖΑ, μια κίνηση που κατέληξε σε
«αιτία πολέμου» για μεγάλη μερίδα οπαδών
του Παύλου Πολάκη, αλλά και αφετηρία για
την αποστασιοποίηση του βουλευτή, με κατά-
ληξη την απόφασή του να αμφισβητήσει ανοι-
χτά τον σημερινό πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ και άλ-
λοτε σύμμαχό του.

«Μπαρούτι» μύριζε η χθεσινή 
Επιτροπή Καταστατικού

Σε συνθήκες που «μυρίζουν μπαρούτι» συνεδρίασε χθες η Επιτροπή Καταστατικού για να
αποφασίσει τις αλλαγές που θα προταθούν ενόψει του Καταστατικού Συνεδρίου του ΣΥΡΙΖΑ
που προβλέπεται να γίνει τον Οκτώβριο. Στο τραπέζι τέθηκαν προτάσεις που αφορούν από το
όνομα μέχρι την πολιτική τοποθέτηση του κόμματος αλλά ακόμη και τις δομές και τη λει-
τουργία των οργάνων και των οργανώσεων βάσης. Μέχρι αργά χθες το βράδυ δεν ήταν σί-
γουρο αν κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης προκλήθηκε νέα σφοδρή σύγκρουση, καθώς
εκπροσωπούνταν όλες οι πλευρές.

Υπενθυμίζεται πως στην ομιλία που είχε πραγματοποιήσει στις αρχές Ιουλίου ενώπιον της
Κεντρικής Επιτροπής ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ πρότεινε αλλαγές σε βάθος, που θα μπορούσε
να πει κανείς πως αλλοιώνουν τη φυσιογνωμία του. Ειδικότερα, είχε προτείνει την αντικατά-
σταση της ΚΕ και της Πολιτικής Γραμματείας του κόμματος. Η ΚΕ να γίνει εθνικό συμβούλιο
και τα μέλη από 300 θα μειωθούν σε 201. Σε αυτή θα μετέχουν ex officio 20 συντονιστές, 20
αναπληρωτές συντονιστές των Περιφερειακών Επιτροπών Μελών και θα συνεδριάζει μόνο
δύο φορές τον χρόνο. Η Πολιτική Γραμματεία να γίνει Πολιτικό Συμβούλιο με 21 μέλη.

Το σκηνικό εμφυλίου, οι κινήσεις Πολάκη και τα σενάρια 
για την επόμενη μέρα 
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Μ
ε αυτά τα δεδομένα οι πρώτοι που θα
κληθούν να διαλέξουν πλευρά θα εί-
ναι οι «κασσελίστας», οι οποίοι όμως

έχουν διεμβολιστεί μέσα στο καλοκαίρι από
την «ομάδα Πολάκη». Στο πλαίσιο αυτό, μοιρα-
σμένοι εμφανίζονται τις πρώτες ώρες οι πλέον
ένθερμοι υποστηρικτές της ηγετικής ομάδας.

Με τον εμφύλιο μεταξύ των οπαδών Κασσε-
λάκη και Πολάκη να μαίνεται στα κοινωνικά δί-
κτυα (στον χορό μπήκε και το… διάσημο τρολ
Πεν Νταλαούρα, που κάλεσε τον Στέφανο να
φτιάξει δικό του κόμμα), οι συσχετισμοί της
Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ αποτελούν
πλέον το κλειδί προκειμένου να φανεί αν ο Πο-
λάκης μπορεί να προκαλέσει νέα εκλογή προ-
έδρου από τη βάση, καθώς απαιτείται το 50%
συν 1 των ψήφων των μελών του καθοδηγητι-
κού οργάνου για να προχωρήσει η διαδικασία.

Οι ισχυροί παίκτες στην
εσωκομματική σκακιέρα

Με τα σημερινά δεδομένα η ομάδα των «87»
μετρά πάνω από 100 μέλη, ενώ εκτιμάται ότι
στα ίδια επίπεδα κυμαίνονται και τα στελέχη
που συντάσσονται με τον Παύλο Πολάκη, η
ομάδα του οποίου φέρεται να έχει διεμβολίσει
όλο το καλοκαίρι το στρατόπεδο των «κασσελί-
στας». Με την Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ να αριθμεί 300 μέλη, το σώμα μοιάζει σήμε-
ρα διαιρεμένο στα τρία, ενώ βασικό ζητούμενο
είναι αν η πρόταση μομφής του Παύλου Πολά-
κη, σε περίπτωση που κατατεθεί, θα υποστη-
ριχθεί από άλλες εσωκομματικές δυνάμεις,
όπως αυτές του Νίκου Παππά, της Ρένας Δού-
ρου και του Σωκράτη Φάμελλου, που παραμέ-
νουν ισχυροί παίχτες στην εσωκομματική
«σκακιέρα», ή της «φρουράς Τσίπρα».

Με διαφορετικές βέβαια αποχρώσεις, αλλά
έχοντας τη δυνατότητα να συνεννοηθούν, δεν
αποκλείεται να αποτελέσουν μια εναλλακτική
προοπτική για την αξιωματική αντιπολίτευση.
Μάλιστα, πληροφορίες αναφέρουν ότι υπάρχει
ήδη κινητικότητα από μεσαία στελέχη που τους
στηρίζουν και τα οποία προσπαθούν να βολι-
δοσκοπήσουν τις άλλες πλευρές ώστε να δουν
αν συντρέχουν οι προϋποθέσεις συμμαχιών.

Βέβαια, ο Νίκος Παππάς έχει και δικά του
σχέδια. Έτσι, ο άλλοτε στενός συνεργάτης του
πρώην πρωθυπουργού, που στην πορεία άλλα-
ξε στρατόπεδο και στήριξε τον Κασσελάκη στη
σφοδρή μάχη Κασσελάκη - Πολάκη, θα πάρει
θέση υπέρ του αρχηγού του κόμματος ή θα πά-

ει με τον φίλο του τον «αψύ»; Κάποιοι προεξο-
φλούν ότι θα πλευρίσει προς τον Στέφανο. Αυτό
αφήνει ο ίδιος να διαρρέεται προσώρας. Όμως
ο Παππάς πάει πάντα με τους νικητές… και αλ-

λάζει άποψη πολύ συχνά, καθώς ελπίζει με
τους τακτικισμούς και τις ίντριγκες που εξυ-
φαίνει να κατορθώσει στο τέλος να βρεθεί αυ-
τός αρχηγός. Επίσης, ένα

άλλο σενάριο είναι η συνεργασία Πολάκη με
τους «87», αν και το χάσμα που τους χωρίζει εί-
ναι μεγάλο.

Πηγές και από τις δύο πλευρές δεν απο-
κλείουν την πιθανότητα να υπάρξει μια
συμμαχία ενόψει της κρίσιμης συνεδρία-
σης της Κεντρικής Επιτροπής, που θα πραγ-
ματοποιηθεί στις 7-8 Σεπτεμβρίου. Αν ο Πο-
λάκης καταθέσει εντέλει πρόταση μομφής
κατά του Κασσελάκη, δεν αποκλείεται οι
«87» (που στην πραγματικότητα είναι πάνω
από 120 εντός του οργάνου) να τη στηρί-
ξουν. Υπό προϋποθέσεις πάντα και σε μια
λογική συμφωνίας κυρίων. Αφού καθαιρε-
θεί ο Κασσελάκης, τότε οι δύο πλευρές θα
λύσουν τις δικές τους διαφορές σε δεύτερο
χρόνο.

Οι πιθανότητες να επέλθει συμβιβασμός
ανάμεσα στον Στέφανο Κασσελάκη και τον
Παύλο Πολάκη, μετά τα όσα μεσολάβησαν την
Πέμπτη, μοιάζουν αμυδρές. Επομένως μοιάζει
δύσκολο να τα βρουν οι δυο τους με τις παρού-
σες συνθήκες. Ωστόσο, με δεδομένο ότι η ομά-
δα των «87» και εξ αντικειμένου ο ίδιος ο Αλέ-
ξης Τσίπρας θεωρούνται και για τους δύο ο με-
γάλος εχθρός, κανείς δεν μπορεί να αποκλεί-
σει έναν πρόσκαιρο συμβιβασμό.

184 στελέχη ζητούν 
παραπομπή της Λινού 
στην Επιτροπή Δεοντολογίας

Την ίδια ώρα και μέσα στον γενικό χαμό
184 μέλη και στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, μεταξύ
τους και κάποια μέλη της Κεντρικής Επιτρο-
πής, ζητούν την παραπομπή της Αθηνάς Λι-
νού στην Επιτροπή Δεοντολογίας του ΣΥΡΙΖΑ.
Το αίτημα από τα 184 στελέχη αναμένεται να
εξεταστεί στην συνεδρίαση της Επιτροπής
Δεοντολογίας την ερχόμενη Τρίτη προκειμέ-
νου να διαφανεί αν το συγκεκριμένο ζήτημα
θα διερευνηθεί περαιτέρω. Υπενθυμίζεται
πως Πολάκης κατηγόρησε την ηγεσία είτε για
στήσιμο πολιτικών παιχνιδιών είτε για προ-
σπάθεια καθυστέρησης, δηλώνοντας πως
αυτές οι πρακτικές δεν είναι αποδεκτές.

Τι σχεδιάζουν οι «κασελίστας», 
οι «πολακικοί», η ομάδα 
των «87» και ο... Παππάς

Νέα επίθεση Γεωργόπουλου στον
Στέφανο: «Τελείως ανίκανος να διοικεί»

Νέα επίθεση στον Στέφανο Κασσελάκη εξαπέλυσε ο πρώην οικονο-
μικός διευθυντής της Κουμουνδούρου Θύμιος Γεωργόπουλος, αυτήν τη
φορά με αφορμή την αμφισβήτηση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ από τον Πολά-
κη μετά και τις κατηγορίες του τελευταίου για την Αθηνά Λινού σχετικά με τον έλεγχο του Ινστι-
τούτου Prolepsis. «Σίγουρα ο Κασσελάκης είναι το πιο τραγικό πρόσωπο στον ΣΥΡΙΖΑ, συνολι-
κά στην Αριστερά και ευρύτερα στην προοδευτική παράταξη και αποδεικνύεται ο μεγαλύτερος
χορηγός του Μητσοτάκη με την παραπολιτική (ιδεόρροια) που παράγει», σημείωσε με ανάρτη-
σή του ο κ. Γεωργόπουλος.

Ασκώντας δριμεία κριτική για τους χειρισμούς του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ και σχολιάζοντας
τις σοβαρές εσωκομματικές τριβές, κάνοντας παράλληλα αναφορά στα αστακοκάραβα, σημει-
ώνει τα εξής: «Όμως το γεγονός ότι -ως τραγική φιγούρα- καμώνεται τον βασιλιά Αγαμέμνονα
(στη γνωστή τραγωδία του Ευριπίδη “Ιφιγένεια εν Αυλίδι”) καταντάει γελοίο, αν δεν ήταν επικίν-
δυνο. Ούτε η Αθηνά Λινού είναι Ιφιγένεια, ούτε ο Παύλος Πολάκης είναι Κάλχας. Ούτε ούριος
άνεμος (για την Αριστερά όσο παραμένει) πρόκειται να πνεύσει (άλλωστε τα αστακοκάραβα
δεν πλέουν με την αιολική ενέργεια)».

«Κλειδί» για τη ρήξη
οι συσχετισμοί στην 
Κεντρική Επιτροπή
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο
δήμαρχος Αθηνών Χάρης Δούκας είναι αυτό που

λέμε «ήρεμη δύναμη». Με τη μεθοδικότητα και τη

σύνεση που τον διακρίνουν, έχει μάθει να αφουγ-

κράζεται τους πολίτες και τις ανησυχίες τους και να θέτει

ως προτεραιότητα το κοινό καλό και την πρόοδο του Δήμου

Αθηναίων. Είναι δίκαιος, χαμηλών τόνων και έχει το ση-

μαντικότερο προσόν που πρέπει να έχει ένας δή-

μαρχος: είναι επικοινωνιακός και η πόρτα του είναι

πάντα ανοιχτή για τους πολίτες.

Γεννήθηκε το 1980 στην Αθήνα, είναι μηχανολό-

γος μηχανικός και καθηγητής Ενεργειακής Πολιτι-

κής και Διοίκησης στη Σχολή των Ηλεκτρολόγων

Μηχανικών & Μηχανικών Υπολογιστών του Εθνικού

Μετσόβιου Πολυτεχνείου (ΕΜΠ). Είναι ευφυέστα-

τος, δημιουργικός και έχει κάνει τις καλύτερες

σπουδές. Αποφοίτησε από το Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο

Θεσσαλονίκης (ΑΠΘ) στη σχολή Μηχανολόγων Μηχανικών

και εκπόνησε τη διδακτορική του διατριβή στο ΕΜΠ, με θέ-

μα τα συστήματα αποφάσεων για την προώθηση των ανανε-

ώσιμων πηγών ενέργειας.

Το ερέθισμα για να ασχοληθεί στην αρχή με τη διδασκαλία το

έλαβε από την οικογένειά του, μεγαλώνοντας με τρεις εκπαι-

δευτικούς μέσα στα βιβλία. «Με τόσες εκπαιδευτικές γνωριμίες

αναγκαστικά ή θα αποστασιοποιηθείς από τη διδασκαλία ή θα

γίνεις ο ίδιος δάσκαλος. Είναι πράγματι ελκυστικό να συμβάλ-

λεις στη διαμόρφωση ανθρώπων», επισήμανε ο κ. Δούκας.

Ασχολείται με την ανάπτυξη πολιτικών και στρατηγικών,

με τον άνθρωπο στο επίκεντρο. Η ενέργεια και το περιβάλ-

λον αποτελούν βασικά πεδία της δραστηριότητάς του, υπο-

στηρίζοντας τη χάραξη βιώσιμων ενεργειακών και κλιματι-

κών πολιτικών, με όρους συμμετοχής και συνδιαμόρφω-

σης, ώστε η σχεδιαζόμενη παρέμβαση να γίνεται κτήμα

όλων των πολιτών. Τα μοντέλα πολιτικής που έχει

αναπτύξει έχουν τύχει σημαντικής αποδοχής από

την επιστημονική κοινότητα, έχουν δημοσιευτεί σε

κορυφαία επιστημονικά περιοδικά και έχουν χρησι-

μοποιηθεί σε πλήθος εφαρμογών βιώσιμων πολιτι-

κών σε εθνικό και διεθνές επίπεδο. Τα τελευταία

χρόνια συγκαταλέγεται στο 2% των περισσότερο δια-

δραστικών επιστημόνων όλων των ειδικοτήτων σε

παγκόσμιο επίπεδο, με βάση τις αξιολογήσεις του

Harvard.

Έχει συνεργαστεί με πολλούς δήμους στην Ελλάδα και

στο εξωτερικό και παρακολουθώντας την επαγγελματική

του πορεία και τις δράσεις του, θα έλεγε κανείς ότι δίκαια

εκλέχτηκε δήμαρχος Αθηνών, επιδεικνύοντας στοχοπρο-

σήλωση και υπευθυνότητα σε όλα τα ζητήματα που ανακύ-

πτουν καθημερινά και απασχολούν την πρωτεύουσα.

Μέσω των πολυάριθμων, επιτυχών συνεργασιών του

ανέπτυξε σχέδια δράσης και παρεμβάσεις για την ενέργεια

και το κλίμα, την ενεργειακή αποδοτικότητα και την προ-

ώθηση των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, καθώς και την

ενσωμάτωση τεχνολογιών πληροφορικής, επικοινωνιών

και διαδικτύου. 

Έμαθε να πατάει γερά στα πόδια του, να είναι υπομονετι-

κός και να μην τα παρατάει στην πρώτη δυσκολία. Με αυτό

τον τρόπο, λοιπόν, ξεκίνησε να έρχεται και η αναγνωρισι-

μότητα, αλλά και οι κόποι του καρποφόρησαν μέσω των

αξιόλογων βραβεύσεων. Ειδικότερα, για τη δράση και το

έργο του έχει βραβευτεί από το Ίδρυμα Κρατικών Υποτρο-

φιών, το ΕΜΠ, το ΑΠΘ, το Τεχνικό Επιμελητήριο Ελλάδος,

την Ελληνική Εταιρεία Επιχειρησιακών Ερευνών και το

Παγκόσμιο Συμβούλιο Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας.

Θα αναρωτιόταν κανείς πώς ένας τόσο εξαίρετος καθη-

γητής εγκατέλειψε την ακαδημαϊκή του καριέρα για να

ασχοληθεί με τα κοινά. Βέβαια, όπως μας υπενθυμίζει ο

ρήτορας Δημοσθένης με τη φράση του «προς το τελευταίον

εκβάν έκαστον των πριν υπαρξάντων κρίνεται», με βάση το

αποτέλεσμα, ορθώς επέλεξε να ακολουθήσει πολιτική κα-

ριέρα. Μάλιστα, όπως έχει αναφέρει και ο κ. Δούκας, ήταν

μια δύσκολη επιλογή, που έπρεπε να μετρήσει πολλά

πράγματα. «Το σκέφτηκα πολύ, αλλά με διευκόλυνε στην

απόφασή μου το γεγονός ότι η ακαδημαϊκή ενασχόλησή

μου με την ενέργεια βρίσκεται κοντά στις πολιτικές αποφά-

σεις για την αξιοποίησή της», υπογράμμισε ο δήμαρχος.

Άλλωστε, ήταν κάτι που έλεγε και ο ίδιος στους φοιτητές

του, να αφήσουν το πληκτρολόγιο και να βγουν έξω, να

ενώσουν δυνάμεις για να αλλάξουν τον κόσμο. 

ΧΑΡΗΣ 
ΔΟΥΚΑΣ

της  Ραφαέλας
Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com

O εγγονός του αγωγιάτη που 
διεκδικεί την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 17Χάρης Δούκας

Μεγάλωσε μέσα στα βιβλία
Σε περιοδεία του λίγο πριν τη μεγάλη

ανατροπή στις αυτοδιοικητικέςΜια δεμένη οικογένεια Η ημέρα της αποφοίτησής του

Στο Προεδρικό Μέγαρο με την Πρόεδρο της Ελληνικής 
Δημοκρατίας Κατερίνα Σακελλαροπούλου Ο πατέρας του πάντα του έδινε συμβουλές με πρόθεση «ανάπτυξης» Επί το έργον για μια πιο πράσινη Αθήνα

Η γνωριμία του με τη Φώφη Γεννηματά
και η ανατροπή στις αυτοδιοικητικές

Σ
ημαντικό ρόλο στην ενασχόλησή του με την πολιτική

έπαιξαν οι συναντήσεις που γίνονταν στο σπίτι του, αφού

ο πατέρας του ήταν πρόεδρος στην ΟΛΜΕ και ενεργό

στέλεχος του ΠΑΣΟΚ από την ίδρυσή του. «Ρώτησα μάλιστα αν

δέχονται και μικρά παιδιά στις εκδηλώσεις τους, όπως γίνεται

στους παιδότοπους και στα πάρκα. Μου απάντησαν ότι θα μπο-

ρώ, αφού πρώτα πάω στο σχολείο και μάθω πώς να βοηθάω

τους άλλους», ανέφερε ο ίδιος μεταξύ άλλων. Η απάντηση στην

αρχή κάπως τον απογοήτευσε, αλλά στη συνέχεια, κατά την

επαγγελματική-ακαδημαϊκή του εξέλιξη επιβεβαιώθηκε.

Άλλος ένας σταθμός στην πολιτική του καριέρα, ένας «φά-

ρος», όπως χαρακτήρισε ο ίδιος, που φώτισε τον δρόμο του

και τον έφερε στο προσκήνιο, ήταν η Φώφη Γεννηματά. «Με

εμπιστεύτηκε ως επικεφαλής του Τομέα Ενέργειας του ΠΑ-

ΣΟΚ και ενώνοντας δυνάμεις με επιστήμονες και τοπικές κοι-

νωνίες δημιουργήσαμε την πρόταση για τον πρώτο κλιματικό

νόμο στη χώρα», δήλωσε για την αείμνηστη Φώφη Γεννηματά. 

Ο δήμαρχος Αθηνών μεγάλωσε σε μια υποστηρικτική οικο-

γένεια, στην οποία η φροντίδα των παιδιών ήταν το πρώτιστο

θέμα. Ο παππούς του, αγωγιάτης, στην Παιανία και στα Μεσό-

γεια της Αττικής, «αγωνιστής της ζωής», όπως έχει χαρακτη-

ρίσει και ο ίδιος, αποτέλεσε το πρώτο βιωματικό μάθημα πολι-

τικής που πήρε στη ζωή του. Η αδυναμία που έχει στην οικογέ-

νειά του, και ιδιαίτερα στην αδερφή του, δεν κρύβεται, καθώς

δεν χάνει ποτέ την ευκαιρία να εκφράζει την ευγνωμοσύνη

του απέναντι σε αυτούς τους ανθρώπους. 

Μέχρι και σήμερα αναπολεί τα καλοκαίρια, όταν ήταν μι-

κρός και τα περνούσαν στο Κόρθι Άνδρου, στο χωριό της μα-

μάς του, μαζί με άλλες οικογένειες της μεσαίας τότε κοινωνι-

κής τάξης. «Η αδερφή μου μού υπενθύμιζε ότι δεν πρέπει

ποτέ να χάσω την αξία της ανθρώπινης σχέσης και ότι αξίζει

να μένω ασυμβίβαστος σε αρχές και θέσεις», πρόσθεσε ο

ίδιος. Γνωστοί και φίλοι τους μιλούν με τα καλύτερα λόγια για

αυτή την οικογένεια τονίζοντας πόσο δεμένοι είναι μεταξύ

τους. «Η μητέρα ήταν η “σιδηρά κυρία” της οικογένειας, επέ-

βλεπε τα πάντα και τους πάντες, ακούραστα, πάντα διαθέσιμη

και απορώ πώς τα καταφέρνει με τόσες ευθύνες στην πλάτη

της», σημείωσε ο κ. Δούκας.

Πυρήνας στην οικογένειά του ήταν η αγάπη, η ανοχή και

κυρίως ο διάλογος, ενώ ο πατέρας του ήταν αυτός που πάντα

με πολιτικοκοινωνικές και εκπαιδευτικές δραστηριότητες

τού έδινε συμβουλές όχι με πρόθεση νουθεσίας, αλλά «ανά-

πτυξης».  Ο Χάρης Δούκας δεν κώλωσε ποτέ και πουθενά, κάτι

που αποδείχτηκε περίτρανα και στις αυτοδιοικητικές εκλογές

του Οκτωβρίου 2023, στις οποίες στον δεύτερο γύρο έκανε τη

μεγάλη ανατροπή επικρατώντας του Κώστα Μπακογιάννη και

συγκεντρώνοντας 56%. 

Αναφορικά με το μεγαλύτερο πρόβλημα της Αθήνας, ο κ.

Δούκας θεωρεί ότι είναι η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας

που, όπως έχει πει και ο ίδιος, «κάνει ό,τι περνά από το χέρι

της για να κάνει τη ζωή της Αθήνας και των άλλων πόλεων της

χώρας ακόμα πιο δύσκολη, νομοθετώντας ρυθμίσεις που επι-

βαρύνουν την Αθήνα». 

Παρά τις αντιπαραθέσεις με τη Νέα Δημοκρατία, μέσα σε

επτά μήνες έχουν γίνει σημαντικά βήματα αναβάθμισης της

Αθήνας δίνοντας σκληρή μάχη για το τσιμέντο στο ΣτΕ, την

οποία και κέρδισαν, ώστε να σταματήσουν να χτίζονται πα-

νύψηλα μεγαθήρια, και ανέταξαν τα έργα στον Βοτανικό για

να δοθεί περισσότερο φως στην Αθήνα. «Δημιουργήσαμε το

Γραφείο Καταπολέμησης Ενεργειακής Φτώχειας για να

μπορέσουμε να βοηθήσουμε ευάλωτες οικονομικά οικογέ-

νειες του δήμου μας», πρόσθεσε ο δήμαρχος, καταλήγοντας

ότι η Αθήνα γυρίζει σελίδα.
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Εξομαλύνονται οι διπλωματικές σχέσεις
Τουρκίας-Αιγύπτου, καθώς ο πρόεδρος Αμ-
πντέλ Φατάχ αλ Σίσι θα επισκεφτεί την

Τουρκία στις 4 Σεπτεμβρίου. Άλλωστε και μετά την
έναρξη του πολέμου στη Γάζα, ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερν-
τογάν είχε πάει στο Κάιρο για να συμμετάσχει στη
σύνοδο που είχε στόχο να προωθήσει μια συμφωνία
κατάπαυσης πυρός στη Γάζα και είχε συναντηθεί με
τον Αιγύπτιο ομόλογό του. Επίσης, ο υπουργός Εξω-
τερικών της Αιγύπτου είχε πάει στην Κωνσταντινού-
πολη για τη σύνοδο των D8, των μεγαλύτερων σε
πληθυσμό ισλαμικών χωρών, με αντικείμενο τις
εξελίξεις στη Γάζα.

Η επαναπροσέγγιση Άγκυρας-Καΐρου συνδέ-
εται με το ενδιαφέρον της Τουρκίας για την
Αφρική, τις εξελίξεις στην Ανατολική Μεσόγειο,
αλλά και στη Μέση Ανατολή και τον πόλεμο στη
Λωρίδα της Γάζας.

Προπαρασκευαστικές εργασίες
Στις αρχές Αυγούστου επισκέφθηκε το Κάιρο

ο υπουργός Εξωτερικών της Τουρκίας Χακάν
Φιντάν και εκεί είχε ανακοινώσει ότι η πρώτη
συνεδρίαση του Συμβουλίου Στρατηγικής Συ-
νεργασίας Υψηλού Επιπέδου Τουρκίας-Αιγύ-
πτου θα πραγματοποιηθεί κατά τη διάρκεια της

επίσκεψης του Αιγύπτιου προέδρου στην Τουρ-
κία και ότι ο ίδιος και ο Αιγύπτιος ομόλογός του
Μπαντρ Αμπντελάτι συζήτησαν τις προπαρα-
σκευαστικές εργασίες για τη συνάντηση αυτή. 

Μετά το στρατιωτικό πραξικόπημα του 2013 στην
Αίγυπτο, οι σχέσεις μεταξύ των δύο χωρών
εισήλθαν σε περίοδο κρίσης και οι διπλω-
ματικές τους σχέσεις υποβαθμίστηκαν σε
επίπεδο επιτετραμμένου. Ο Ερντογάν είχε
ταχθεί στο πλευρό του Αιγύπτιου ανατρα-
πέντος προέδρου Μοχάμεντ Μόρσι, ενώ εί-
χε χαρακτηρίσει τον Φατάχ αλ Σίσι «δολο-
φόνο και πραξικοπηματία». 

Τα πράγματα άρχισαν να αλλάζουν από τον
Νοέμβριο του 2022, όταν αντάλλαξαν χειρα-
ψία στο περιθώριο του Παγκόσμιου Κυπέλλου πο-
δοσφαίρου στο Κατάρ. Το καλοκαίρι του 2023 έγινε
αμοιβαίος διορισμός πρέσβεων από τις δύο χώρες. 

Για την Αθήνα η προσέγγιση Άγκυρας-Καΐρου
σχετίζεται κατά κύριο λόγο με τη συναντίληψη
που έχει διαμορφωθεί, έπειτα από πολυετείς
προσπάθειες, ανάμεσα σε Αίγυπτο και Ελλάδα
για την Ανατολική Μεσόγειο και έχει καταλήξει

από το 2020 στην τμηματική συμφωνία οριοθέ-
τησης Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης.

H τμηματική συμφωνία της Ελλάδας με την Αίγυπτο
αποτελεί έως αυτή τη στιγμή το πλέον ισχυρό, ουσιαστι-
κό και νομικό επιχείρημα της Αθήνας έναντι των αυθαί-

ρετων απόψεων που προβάλλει η Τουρκία με το
αποκαλούμενο τουρκολιβυκό μνημόνιο. 

Πάντως, προς το παρόν η όποια τουρ-
κοαιγυπτιακή προσέγγιση δεν περιλαμβά-
νει τη Λιβύη, που για την Αίγυπτο δεν είναι
ζήτημα εξωτερικής πολιτικής αλλά εσωτε-
ρικής ασφάλειας, λόγω της δράσης των

Αδελφών Μουσουλμάνων και ισλαμιστικών
τρομοκρατικών οργανώσεων. 

Η Ελλάδα έχοντας εδώ και μια δεκαετία
τουλάχιστον αναπτύξει στρατηγικού χαρακτήρα
σχέση με την Αίγυπτο έχει ταυτότητα αντιλήψεων
για περιφερειακά θέματα, έχει σημαντική στρατιω-
τική συνεργασία και περιφερειακή συνεργασία με
τα τριμερή σχήματα, ενώ το μεγάλης σημασίας σχέ-
διο για το υποθαλάσσιο καλώδιο ηλεκτρικής δια-
σύνδεσης Ελλάδας-Αιγύπτου GREGY έχει ήδη επι-
λεγεί ως έργο κοινού ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος. 

Τι θα περιέχει
το «μενού»

της συνάντησης 
Ερντογάν-Σίσι

Σύμη: Ταχύπλοο με μετανάστες εμβόλισε 
σκάφος του Λιμενικού - Πιθανόν από βολίδα 
ο νεκρός στην καταδίωξη διακινητών

Από βολίδα φαίνεται να προήλθε ο θάνατος του 39χρονου μετανάστη κατά τη διάρκεια του επεισοδίου
ανοιχτά της Σύμης όπου ταχύπλοο που μετέφερε μετανάστες από τις τουρκικές ακτές εμβόλισε σκάφος
του Λιμενικού Σώματος.

Συγκεκριμένα, σύμφωνα με το δελτίο Τύπου που εξέδωσε το Λιμενικό Σώμα, τις πρωινές ώρες χθες,
περιπολικό σκάφος του Λιμενικού το οποίο εκτελούσε προγραμματισμένη περιπολία, εντόπισε στη θα-
λάσσια περιοχή βορειοδυτικά της Σύμης ύποπτο ταχύπλοο σκάφος. Το σκάφος δεν υπάκουσε στις υπο-
δείξεις των λιμενικών και ανέπτυξε ταχύτητα με σκοπό τη διαφυγή του. Ακολούθησε καταδίωξη με τη
χρήση ηχητικών και οπτικών σημάτων, στα οποία το ταχύπλοο δεν συμμορφώθηκε, εκτελώντας επανει-
λημμένα ακραία επικίνδυνους ελιγμούς και εμβολίζοντας το σκάφος του Λιμενικού στην αριστερή πλευ-
ρά και συγκεκριμένα πλησίον της θέσης του κυβερνήτη.

Όπως αναφέρει το Λιμενικό, «προκειμένου αποτραπεί ο άμεσος κίνδυνος για το ΠΛΣ και το πλήρωμά
του, πραγματοποιήθηκαν αρχικά προειδοποιητικές βολές χωρίς αποτέλεσμα και ακολούθως στοχευμέ-
νες βολές στον εξωλέμβιο κινητήρα που αποσκοπούσαν στην ακινητοποίηση του ταχυπλόου. Κατόπιν της
ακινητοποίησης του σκάφους, διενεργήθηκε έλεγχος επί του ταχυπλόου, από το πλήρωμα του ΠΑΣ, όπου
και διαπιστώθηκε ότι ένας 39χρονος άνδρας είχε τραυματιστεί θανάσιμα, πιθανόν από βολίδα». 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ποια «καυτά» θέματα θα πέσουν στο τραπέζι της συζήτησης 
μεταξύ των προέδρωνΤουρκίας και Αιγύπτου στις 4 Σεπτεμβρίου
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Σ
υμπληρώθηκαν ογδόντα ολόκληρα χρόνια από το

Ολοκαύτωμα της Δαμάστας. Ενός όμορφου μι-

κρού χωριού του νομού Ηρακλείου, το οποίο ισο-

πέδωσαν κυριολεκτικά οι γερμανικές δυνάμεις κατοχής

στις 21 Αυγούστου 1944 και αφού πρώτα είχαν δολοφονή-

σει 30 νέους του χωριού στη θέση Κερατίδι λίγα χιλιόμε-

τρα έξω από το χωριό. Την ίδια μέρα είχαν επίσης δολοφο-

νηθεί από τα γερμανικά στρατεύματα κατοχής και 19 νέοι

του παρακείμενου χωριού Μάραθος (www.patris.gr,

21/8/2024).

Οι δολοφονηθέντες από τα γερμανικά στρατεύματα κα-

τοχής συμπατριώτες μας της Δαμάστας και του Μάραθου

δεν ήταν βέβαια τα μοναδικά θύματα της ναζιστικής θη-

ριωδίας. Όπως αναφέρω στο βιβλίο μου «Το μνημόνιο της

Χρεοκοπίας και ο Άλλος Δρόμος - Πειραματόζωο - Η Ελ-

λάς», σύμφωνα με τη Μαύρη Βίβλο της κατοχής ο συνολι-

κός αριθμός των θυμάτων που είχε η Ελλάδα λόγω της

γερμανικής, ιταλικής και βουλγαρικής κατοχής ανέρχον-

ται σε 1.106.922 ψυχές.

Ο αριθμός αυτός των θυμάτων αναλύεται ως εξής:

1) Νεκροί Πολέμου 1940-41: 13.327

2) Εκτελεσμένοι (σε ολόκληρη την Ελλάδα): 56.225

3) Θανόντες όμηροι (στα γερμανικά στρατόπεδα):

105.000

4) Νεκροί από βομβαρδισμούς: 7.120

5) Νεκροί σε μάχες Εθνικής Αντίστασης (σύμφωνα με

γερμανικά στοιχεία): 20.650

6) Νεκροί στη Μέση Ανατολή: 1.100

7) Νεκροί από πείνα και σχετικές ασθένειες: 600.000 

8) Απώλειες από υπογεννητικότητα: 300.000.

Οι γερμανικές οφειλές προς τη χώρα μας προέρχονται

από:

1) Την υποχρέωση καταβολής του υπολοίπου των Επα-

νορθώσεων από τον Α’ Παγκόσμιο Πόλεμο.

2) Αποζημιώσεις λόγω της απώλειας κυρίως σκαφών

(βομβαρδισμοί, τορπιλισμοί, βυθίσεις, αιχμαλωσία) κατά

την περίοδο ουδετερότητας της Ελλάδος στον Β’ Παγκό-

σμιο Πόλεμο πριν από την επίθεση Ιταλίας και Γερμανίας

εναντίον μας.

3) Από τις πολεμικές επανορθώσεις που μας επιδίκασε

η Διεθνής Διάσκεψη Ειρήνης των Παρισίων (1946) να μας

πληρώσει η Γερμανία για τις καταστροφές που προξένη-

σαν στην ελληνική οικονομία και στη χώρα μας γενικότε-

ρα τα κατοχικά γερμανικά στρατεύματα.

4) Την επιστροφή του αναγκαστικού κατοχικού δανείου.

5) Από την καταβολή αποζημιώσεων στα θύματα των

θηριωδιών του γερμανικού στρατού κατοχής, όπως είναι

η περίπτωση του Διστόμου κ.λπ.

6) Από τις απαιτήσεις των θυμάτων που εκτελέστηκαν

από τους ναζί λόγω της εθνικοσοσιαλιστικής ιδεολογίας.

Στην τελευταία αυτή περίπτωση ανήκουν οι Έλληνες

Εβραίοι, οι τσιγγάνοι, οι ομοφυλόφιλοι κ.λπ. που εξολο-

θρεύτηκαν από τους ναζί διότι θεωρούντο, σύμφωνα με τη

ναζιστική ιδεολογία, ως κατώτερα όντα. Για την περίπτω-

ση αυτή και μόνο αυτή η γερμανική πλευρά και με αφορμή

την υπόθεση Μέρτεν κατέβαλε στη χώρα μας σχετική

αποζημίωση.

Φέτος η Ένωση Θυμάτων Ολοκαυτώματος Δαμάστας

μού έκανε την τιμή να με συμπεριλάβει στους ομιλητές

της Εσπερίδας που διοργάνωσε στις 20 Αυγούστου με

αφορμή τη θλιβερή ογδοηκοστή επέτειο της δολοφονίας

των 30 παλικαριών της Δαμάστας.

Έτσι, για άλλη μια φορά βρέθηκα στη Δαμάστα, καθώς

ως βουλευτής Ηρακλείου αλλά και ευρωβουλευτής είχα

συμμετάσχει στο παρελθόν στις εκδηλώσεις τιμής και

μνήμης των δολοφονηθέντων συμπατριωτών μας της Δα-

μάστας και του Μάραθου.

Όπως ήταν φυσικό, η Εσπερίδα επικεντρώθηκε για άλ-

λη μια φορά στο ζήτημα των γερμανικών αποζημιώσεων.

Και αυτό καθώς μέχρι σήμερα και εντελώς προκλητικά

η Γερμανία ισχυρίζεται ότι δήθεν το θέμα των πολεμικών

επανορθώσεων έχει κλείσει. Αλλά όπως έλεγε επανει-

λημμένως και ο Μανώλης Γλέζος, οι Γερμανοί οφείλουν

να απαντήσουν πότε δήθεν έκλεισε το θέμα και με ποιον

τρόπο.

Γιατί είναι δεδομένο και δεν αμφισβητείται ότι οι γερ-

μανικές πολεμικές επανορθώσεις και το κατοχικό δάνειο

είναι «ενεργές και δικαστικώς επιδιώξιμες».

Στην ομιλία μου, πέραν των άλλων, ανέλυσα και την

πρόταση που έχω διατυπώσει από το 2011 στο βιβλίο μου

«Το Μνημόνιο της χρεοκοπίας και ο άλλος δρόμος» (Εκ-

δόσεις Λιβάνη, σελ. 552-566) για εγγραφή των γερμανι-

κών αποζημιώσεων στον κρατικό προϋπολογισμό, καθώς

και για τιτλοποίηση του αναγκαστικού κατοχικού δανείου.
Ήδη από το 2011 με το παραπάνω βιβλίο μου είχα επιση-

μάνει ότι η πατρίδα μας προκειμένου να πιέσει αποφασι-

στικά τη Γερμανία να εξοφλήσει τις οφειλές της έναντι της

Ελλάδας θα πρέπει, πέραν των άλλων, να προβεί και σε

δύο επιπλέον ενέργειες.

Στην εγγραφή των Γερμανικών Αποζημιώσεων στον

Κρατικό Προϋπολογισμό και στην τιτλοποίηση του Αναγ-

καστικού Κατοχικού Δανείου.

Επομένως, σε πρώτη φάση η κυβέρνηση οφείλει να εγ-

γράψει το «αντίστοιχο γερμανικό χρέος προς την Ελληνι-

κή Δημοκρατία» στις ανείσπρακτες οφειλές προς το Ελ-

ληνικό Δημόσιο και κατ’ επέκταση στον κρατικό προϋπο-

λογισμό, αφού πρόκειται για άμεσα απαιτητό ληξιπρόθε-

σμο χρέος. Στη συνέχεια θα πρέπει να δοθεί σχετική εντο-

λή από το υπουργείο Οικονομικών στην ΑΑΔΕ να προβεί

σε άμεσες ενέργειες για την είσπραξη του εν λόγω ληξι-

πρόθεσμου γερμανικού χρέους.

Η εγγραφή στον κρατικό προϋπολογισμό του «αντίστοι-

χου γερμανικού χρέους προς την Ελληνική Δημοκρατία»

θα έχει ως αποτέλεσμα ο προϋπολογισμός της χώρας μας

να μεταβληθεί σε πλεονασματικό.

Ταυτόχρονα, θα δημιουργηθεί πρόβλημα στη Γερμανία,

καθώς οι αγορές θα θεωρήσουν ότι τελικά το δημόσιο

χρέος της Γερμανίας είναι πολύ μεγαλύτερο από αυτό που

παρουσιάζεται επισήμως από το Βερολίνο, με αποτέλε-

σμα την αύξηση των επιτοκίων δανεισμού του γερμανικού

δημοσίου.

Σε κάθε περίπτωση για την Ελλάδα το ζήτημα της διεκ-

δίκησης των γερμανικών αποζημιώσεων αποτελεί ένα

επίκαιρο όσο ποτέ εθνικό θέμα, για το οποίο οφείλουμε να

εντείνουμε τις προσπάθειές μας. Δυστυχώς όμως για άλ-

λη και φορά η κυβέρνηση δεν έπραξε το αυτονόητο. Δη-

λαδή, την εγγραφή των γερμανικών αποζημιώσεων στον

κρατικό προϋπολογισμό έτους 2024, ο οποίος ψηφίστηκε

την Κυριακή 17 Δεκεμβρίου 2014.

Εμείς από την πλευρά μας κατά τη διάρκεια της βου-

λευτικής μας θητείας το διάστημα 2012-2014 είχαμε την

ευκαιρία από τη θέση του εισηγητή της ελάσσονος αντιπο-

λίτευσης στη συζήτηση του κρατικού προϋπολογισμού τό-

σο για το έτος 2013 όσο και για το έτος 2014 να θέσουμε

μετ’ επιτάσεως τόσο εγγράφως όσο και προφορικώς το

ζήτημα της εγγραφής των γερμανικών αποζημιώσεων

στον κρατικό προϋπολογισμό των εν λόγω ετών.

Επιπλέον, κάλεσα για άλλη μια φορά τον υπουργό Δι-

καιοσύνης να δώσει άδεια για την εν Ελλάδι εκτέλεση της

υπ’ αρίθμ. 137/25-9-1997 αμετάκλητης Απόφασης του

Πολυμελούς Πρωτοδικείου Λειβαδιάς με την οποία επιδι-

κάστηκαν αποζημιώσεις για τα θύματα της σφαγής του Δι-

στόμου από τα ναζιστικά στρατεύματα κατοχής τον Ιούνιο

του 1944.
Οψόμεθα λοιπόν για το μέλλον, καθώς, όπως τόνισα

κλείνοντας, το κλίμα για τη διεκδίκηση των γερμανικών

αποζημιώσεων είναι ακόμη πιο θετικό, μιας και ΗΠΑ και

ΕΕ έχουν ανοίξει το ζήτημα της καταβολής πολεμικών

επανορθώσεων στην Ουκρανία εκ μέρους της Ρωσίας.

Και μάλιστα όχι μόνο στα λόγια αλλά και με πράξεις στις

οποίες έχει βάλει φαρδιά πλατιά την υπογραφή της και η

γερμανική κυβέρνηση!

Ογδόντα χρόνια από το Ολοκαύτωμα της Δαμάστας, 
ο αγώνας για τις γερμανικές αποζημιώσεις συνεχίζεται
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Μ
ια μονοήμερη κρουαζιέρα με ιστιο-
πλοϊκό στις νότιες παραλίες της Ρό-
δου αποτελεί μια αξέχαστη εμπει-

ρία για κάθε επισκέπτη. Η εκδρομή αυτή περι-
λαμβάνει μαγευτικά τοπία, κρυστάλλινα νερά
και γευστικές απολαύσεις, ενώ παράλληλα
δίνει την ευκαιρία στους τουρίστες να εξερευ-
νήσουν μερικές από τις πιο όμορφες παρα-
λίες του νησιού.

Ξεκινώντας από το λιμάνι, το ιστιοπλοϊκό
κατευθύνεται προς την πρώτη στάση της
κρουαζιέρας, την παραλία της Καλλιθέας. Αυ-
τή η παραλία φημίζεται για τα κρυστάλλινα,
γαλάζια νερά της και τον μαγευτικό βυθό της,
ο οποίος προσφέρει μοναδικές στιγμές για
κολύμβηση και snorkeling. Οι λουόμενοι
μπορούν να απολαύσουν το μπάνιο τους στα
ζεστά νερά και να εξερευνήσουν τον πλούσιο
θαλάσσιο κόσμο, με τα πολύχρωμα ψάρια και
τα εντυπωσιακά βράχια.

Η επόμενη στάση είναι ο Κόλπος του Άντονι
Κουίν, ένας από τους πιο διάσημους προορι-
σμούς της Ρόδου. Το μέρος αυτό πήρε το όνο-
μά του από τον διάσημο ηθοποιό Άντονι Κουίν,
ο οποίος γοητεύτηκε από την ομορφιά της πε-
ριοχής κατά τη διάρκεια των γυρισμάτων της
ταινίας «Τα Κανόνια του Ναβαρόνε». Τα κατα-
γάλανα νερά και η γραφική θέα του κόλπου
αποτελούν το τέλειο σκηνικό για χαλάρωση
και φωτογραφίες. Οι επισκέπτες μπορούν να
απολαύσουν την ηρεμία της θάλασσας, κο-

λυμπώντας σε ένα περιβάλλον που μοιάζει με
φυσική πισίνα. Η τελευταία στάση της κρουα-
ζιέρας είναι η παραλία Τραγανού, ένας προ-
ορισμός που κλέβει την παράσταση με τα επι-
βλητικά του σπήλαια και τις εντυπωσιακές
φυσικές του διαμορφώσεις. Η παραλία αυτή,
με τα κρυστάλλινα νερά και τη χρυ-
σαφένια της άμμο, αποτελεί έναν
πραγματικό παράδεισο για τους λά-
τρεις της φύσης και της θάλασσας.
Τα σπήλαια της Τραγανού προσφέ-
ρουν μια ιδιαίτερη εμπειρία εξε-
ρεύνησης, καθώς οι επισκέπτες
μπορούν να κολυμπήσουν μέσα σε
αυτά, απολαμβάνοντας τη δροσιά
και την ομορφιά των φυσικών σχη-
ματισμών. Για τους πιο τολμηρούς,
οι καταδύσεις στα σπήλαια αποκα-
λύπτουν υποθαλάσσιους θησαυ-
ρούς, με μοναδικά πετρώματα και
θαλάσσια ζωή.

Καθ’ όλη τη διάρκεια της κρουαζιέρας, το
ιστιοπλοϊκό προσφέρει στους επιβάτες του
μια σειρά από εκλεκτές γεύσεις και δροσιστι-
κά ποτά. Το γεύμα που σερβίρεται στο σκάφος
είναι ένας συνδυασμός παραδοσιακής ελλη-
νικής κουζίνας και φρέσκων θαλασσινών.
Μπορεί να περιλαμβάνει σαλάτες με ντόπιες
ελιές και φέτα, ζουμερά ντολμαδάκια, φρέ-
σκα ψάρια ψημένα στη σχάρα, καθώς και θα-
λασσινά όπως γαρίδες και καλαμάρια. Τα συ-

νοδευτικά πιάτα, όπως φρέσκο ψωμί και πα-
τάτες ψημένες με ελαιόλαδο, συμπληρώνουν
το γεύμα, προσφέροντας μια πλήρη γευστική
εμπειρία.

Όσο για τα ποτά, οι επιβάτες μπορούν να
απολαύσουν δροσιστικά κοκτέιλ, παρα-

σκευασμένα με φρέσκα φρούτα και
τοπικά ποτά, όπως το ούζο και το
τσίπουρο. Φυσικά, το κρασί ρέει
άφθονο, με επιλογές από τοπικούς
παραγωγούς που αναδεικνύουν την
πλούσια παράδοση του νησιού στην
οινοποιία. Οι δροσεροί χυμοί και το
παγωμένο νερό είναι πάντα διαθέ-
σιμα, εξασφαλίζοντας ότι οι επισκέ-
πτες παραμένουν αναζωογονημέ-
νοι κατά τη διάρκεια της ημέρας.

Η ατμόσφαιρα στο ιστιοπλοϊκό εί-
ναι χαλαρωτική και φιλόξενη. Οι
τουρίστες έχουν τη δυνατότητα να
απολαύσουν τον ήλιο ξαπλωμένοι

στις άνετες ξαπλώστρες του καταστρώματος,
ενώ ο απαλός ήχος των κυμάτων και η θαλασ-
σινή αύρα δημιουργούν μια αίσθηση γαλήνης
και ευεξίας. Οι συζητήσεις με τους υπόλοι-
πους επιβάτες, το γέλιο και η καλή διάθεση
κυριαρχούν, δημιουργώντας μια φιλική και
ευχάριστη ατμόσφαιρα.

Ο τουρισμός των μονοήμερων κρουαζιέ-
ρων στη Ρόδο φέτος γνωρίζει ιδιαίτερη άν-
θηση. Οι τουρίστες επιλέγουν αυτές τις εκ-

δρομές όχι μόνο για την ευκαιρία να εξερευ-
νήσουν πανέμορφα μέρη του νησιού, αλλά
και για την εμπειρία που προσφέρει το ταξίδι
με το ιστιοπλοϊκό. Η κρουαζιέρα αποτελεί μια
ιδανική επιλογή για οικογένειες, ζευγάρια
και παρέες φίλων που επιθυμούν να ζήσουν
κάτι ξεχωριστό, μακριά από τα πλήθη και τον
θόρυβο της πόλης.

Η φετινή σεζόν έχει δείξει ότι οι τουρίστες
προτιμούν τις μικρές, ιδιωτικές ή ημιιδιωτικές
κρουαζιέρες, καθώς προσφέρουν μια πιο
προσωπική εμπειρία και τη δυνατότητα να
απολαύσουν την ομορφιά της Ρόδου με την
ησυχία τους. Τα ιστιοπλοϊκά σκάφη είναι πε-
ριορισμένης χωρητικότητας, κάτι που επιτρέ-
πει στους επιβάτες να αισθάνονται πιο άνετα
και να απολαμβάνουν την εκδρομή χωρίς συ-
νωστισμό. Επιπλέον, η ευελιξία στο πρόγραμ-
μα και οι στάσεις σε λιγότερο γνωστές αλλά
εξίσου όμορφες παραλίες καθιστούν αυτές
τις κρουαζιέρες ιδιαίτερα ελκυστικές.

Συνολικά, μια μονοήμερη κρουαζιέρα στις
νότιες παραλίες της Ρόδου με ιστιοπλοϊκό εί-
ναι μια εμπειρία που συνδυάζει την περιπέ-
τεια, τη χαλάρωση και την απόλαυση της ελ-
ληνικής φιλοξενίας και κουζίνας. Με τη φετι-
νή αύξηση της δημοτικότητας αυτών των εκ-
δρομών, είναι ξεκάθαρο ότι οι τουρίστες ανα-
ζητούν μοναδικές και ποιοτικές εμπειρίες
που θα τους αφήσουν τις καλύτερες αναμνή-
σεις από το νησί της Ρόδου. 

Ο
ι πρόσφατες πυρκαγιές στην Ανατολική και Βόρεια Αττι-
κή, με τις φλόγες να φτάνουν κατά τόπους ακόμα και μέ-
σα στον αστικό ιστό, καταστρέφοντας περιουσίες, το φυ-

σικό περιβάλλον, με απώλεια ακόμα και μιας ανθρώπινης ζωής,
απέδειξαν περίτρανα πως η ρήση «πάμε και όπου βγει» επικρα-
τεί σε κάθε πτυχή της ζωής και της καθημερινότητάς μας. Κάθε
φορά που ο πολίτης χρειάζεται να προστατεύσει θεμελιώδη
ατομικά του δικαιώματα, ο κρατικός μηχανισμός απο-
τυγχάνει παταγωδώς, παρά τα όσα ευαγγελίζεται η
κυβέρνηση της ΝΔ από το 2019 περί επιτελικότητας
και αποτελεσματικότητας του κράτους. 

Φυσικά, η παραπάνω ρήση δεν αφορά μόνο την
πρόληψη φυσικών καταστροφών, πυρκαγιών και
πλημμυρών, που τα τελευταία χρόνια επέφεραν σε
πολλές περιπτώσεις ολέθριες συνέπειες, αλλά τόσο
την υγεία, τις δημόσιες συγκοινωνίες, το εκπαιδευτι-
κό σύστημα και εν γένει κάθε περίπτωση που το κοι-
νωνικό κράτος θα έπρεπε να απλώνει δίχτυ προστα-
σίας προς τους πολίτες. Το ΕΣΥ επί κυβέρνησης Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη διάγει από τις πιο μελανές ημέ-
ρες του και οι δημόσιες δομές Υγείας βρίσκονται
σχεδόν σε αποσύνθεση τόσο στα μεγάλα αστικά κέν-
τρα όσο και στην επαρχία. Στα νησιά δε, ειδικά κατά
τους θερινούς μήνες η κατάσταση είναι αποκαρδιω-
τική, καθώς υπάρχει έλλειψη πολύ κρίσιμων ιατρικών ειδικο-
τήτων και υλικοτεχνικού ιατρικού εξοπλισμού, με αποτέλεσμα
να κινδυνεύουν οι ζωές τόσο των τουριστών όσο και των μόνι-
μων κατοίκων. 

Το ίδιο μελανή είναι η εικόνα και στη δημόσια εκπαίδευση, με
τα δημόσια σχολεία να υποδέχονται τους μαθητές σε λίγες ημέ-
ρες, με πάμπολλες ελλείψεις σε ειδικότητες εκπαιδευτικών,
που φυσικά πολλαπλασιάζονται στα νησιά και στις ακριτικές πε-

ριοχές. Παρά δε τις μεγαλεπήβολες προβλέψεις της
κυβέρνησης και του αρμόδιου υπουργού Παιδείας ότι
ο νόμος που ψηφίστηκε προσφάτως από τη ΝΔ και
επιτρέπει την ίδρυση ιδιωτικών πανεπιστημίων από
funds της αλλοδαπής, θα προσέλκυε στη χώρα μας
σημαντικά πανεπιστήμια του εξωτερικού, επιπέδου
Yale και Harvard (!), μέχρι στιγμής έχουν κάνει την
εμφάνισή τους χαμηλής ποιότητας παραρτήματα, τα
οποία διαφημίζουν μέσω social media τις υπηρεσίες
τους, προσφέροντας εκπτωτικούς κωδικούς, που
προωθούν γνωστοί influncers, για φοίτηση με αντι-
κείμενο ακόμα και τη νομική επιστήμη.

Αξίζει να σημειωθεί ότι κάθε φορά που η «επιτελι-
κότητα» αποδεικνύεται ένα επικοινωνιακό πυροτέ-
χνημα, η κυβέρνηση προωθεί την εκδοχή ότι ευθύνε-
ται κυρίως κάποιος τρίτος, αστάθμητος, εξωγενής
παράγοντας που δεν ήταν δυνατόν να προβλεφθεί.

Επιπλέον, προωθείται και η ανήκουστη άποψη, που εκφράστη-
κε με τον πιο ανεκδιήγητο τρόπο, ακόμα και από επίσημα κυ-
βερνητικά και δημοσιογραφικά χείλη με αφορμή την τραγωδία
των Τεμπών, ότι πρέπει πρώτα να συμβεί το κακό για να μάθου-

με την επόμενη φορά, απαιτούνται θυσίες σε ανθρώπινες ζωές
για να γλιτώσουν οι επόμενοι. Η κυβέρνηση μπορεί να αποτυγ-
χάνει παταγωδώς να προλαμβάνει, όμως μας ζητά ευθαρσώς
πίστωση χρόνου και περαιτέρω ανεκτικότητα, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ θα
είχε καταστρέψει τη χώρα.

Απέναντι σε αυτή την παταγώδη αποτυχία της κυβέρνησης,
την αλαζονεία και την αμετροέπεια που διαχειρίζεται την καθη-
μερινότητα των πολιτών ήρθε η ώρα να βροντοφωνάξουμε «ΩΣ
ΕΔΩ». Ο «μπαμπούλας» της κυβερνητικής αστάθειας και της
κυβέρνησης των ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ δεν μπορεί πια να αποτελέσει
σανίδα σωτηρίας για την κυβέρνηση της ΝΔ, καθώς οι πολίτες
αντιλαμβάνονται καθημερινά ότι σε μια εποχή που θα μπορούσε
να ενισχυθούν η πολιτική προστασία και το κοινωνικό κράτος
μέσω των κονδυλίων του Ταμείου Ανάκαμψης, τίποτα δεν βελ-
τιώθηκε και η χώρα μας απώλεσε μια τεράστια ευκαιρία. Απέ-
ναντι σε αυτό το επίπλαστο αδιέξοδο που προσπαθεί να δημι-
ουργήσει η ΝΔ, το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής είναι η μόνη πολιτι-
κή δύναμη που μπορεί να ανατρέψει τα δεδομένα, προς όφελος
των πολιτών. Είναι ξεκάθαρο ότι απαιτείται η ύπαρξη ενός ισχυ-
ρού κράτους που δεν θα απαγορεύει αλλά θα επιβάλλει ισχυρές
ρυθμίσεις προς όφελος των πολλών και των μικρομεσαίων, που
θα αξιοποιεί όλα τα σύγχρονα τεχνολογικά μέσα και τους ευρω-
παϊκούς μηχανισμούς στήριξης, για να δρα προληπτικά και όχι
μόνο κατασταλτικά, που θα προστατεύει τον πολίτη χωρίς καμία
διάκριση φύλου, οικονομικής κατάστασης και προέλευσης. 
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Σ
ε διεργασίες βρίσκεται ακόμη ο Εμα-
νουέλ Μακρόν προκειμένου να δεχτεί
να ορκίσει την πρωθυπουργό που του

προτείνει η μεγαλύτερη κοινοβουλευτική
παράταξη του Νέου Λαϊκού Μετώπου. Η
Λουσίλ Καστέ, υποψήφια του Νέου Λαϊκού
Μετώπου, δηλώνει ότι «είναι έτοιμη» να πάει
και να χτίσει συνασπισμούς με σκοπό τον
σχηματισμό κυβέρνησης. Μετά τη συνάντη-
ση με τον Εμανουέλ Μακρόν, δήλωσε «εξαι-
ρετικά ικανοποιημένη» στο πλαίσιο των δια-
βουλεύσεων που διεξάγονται στο Μέγαρο
των Ηλυσίων. Ενώ το Εθνικό Λαϊκό Κόμμα
ζητούσε από τις 23 Ιουλίου να διοριστεί η Κα-
στέ στη θέση του Ματινιόν, οι κύριοι ηγέτες
των αριστερών κομμάτων αναγνώρισαν «θε-
τικά σημεία» μετά τη συνάντηση.

Ο πρόεδρος θα προτιμούσε πρωθυπουργό
με μετριοπαθέστερες πολιτικές θέσεις και
λιγότερο ριζοσπαστικές απόψεις. Το κόμμα
της Ανυπότακτης Γαλλίας του Ζαν-Λικ Με-
λανσόν επιμένει στην Καστέ, παρότι ανήκει
στο Σοσιαλιστικό Κόμμα και όχι στους Ανυ-
πότακτους. Η διελκυστίνδα Μακρόν - Αρι-
στεράς συνεχίζεται και μέχρι να δοθεί κά-
ποια λύση -μεσολάβησαν και οι Ολυμπιακοί
Αγώνες κατά τους οποίους ουδείς ασχο-
λούνταν με τα πολιτικά- παρατείνεται η θη-
τεία της προηγούμενης κυβέρνησης και του
πρωθυπουργού Γκαμπριέλ Ατάλ. Ο πρώτος
γραμματέας του Σοσιαλιστικού Κόμματος
δήλωσε ότι ο αρχηγός του κράτους δεν έχει
ορίσει «ακριβή ημερομηνία», αλλά ότι προ-
ωθεί ένα «γρήγορο» χρονοδιάγραμμα για
τον διορισμό πρωθυπουργού. Η επικεφαλής
των Οικολόγων Μαρίν Τοντελιέ ζήτησε επι-
τακτικά «μια απάντηση την Τρίτη». Βλέπει
«ένα ευνοϊκό μήνυμα» στο γεγονός ότι ο αρ-
χηγός του κράτους «παραδέχτηκε ότι θα
πρέπει να αλλάξουμε ρότα», συνέχισε, δια-
βεβαιώνοντας ότι Νέο Λαϊκό Μέτωπο είναι
ένα «συμπαγές και ενωμένο μπλοκ». 

Γρήγορα νέα
Σύμφωνα με τη «Le Monde», σύμβουλοι

του Μακρόν θα ήθελαν ο πρόεδρος να ανα-
κοινώσει το όνομα του πρωθυπουργού ακό-
μη και εντός της εβδομάδας για να σχηματι-
στεί κυβέρνηση που θα επεξεργαστεί τον
προϋπολογισμό, ο οποίος πρέπει να είναι
έτοιμος μέχρι τα τέλη Σεπτεμβρίου, ώστε να
κατατεθεί στην Εθνοσυνέλευση το αργότερο
την πρώτη Τρίτη του Οκτωβρίου. 

Επιπλέον, η Γαλλία θα πρέπει, μέχρι τις 20
Σεπτεμβρίου, να παρουσιάσει στην Ευρω-
παϊκή Επιτροπή το σχέδιο για τον περιορισμό
του δημοσίου ελλείμματός της. Όλες αυτές
οι προθεσμίες απαιτούν τη συγκρότηση κυ-

βέρνησης το συντομότερο δυνατόν. Κατά άλ-
λους ωστόσο δεν είναι αρκετός ο χρόνος των
διαβουλεύσεων μεταξύ των κομμάτων και
των κοινοβουλευτικών ομάδων, οι οποίες θα
πρέπει να εντείνουν περαιτέρω τις προσπά-
θειές τους για προγραμματικές συγκλίσεις.

Στο εσωτερικό ορισμένοι Σοσιαλιστές

βουλευτές χαιρέτισαν την «αφύπνιση» του

Εμανουέλ Μακρόν, καθώς φέρεται να χρησι-

μοποίησε τον όρο «συγκατοίκηση» για να

αναφερθεί στην έναρξη της νέας θητείας. Ο

Μακρόν πάντως, λένε Γάλλοι αναλυτές, θα

πρέπει να μάθει από τα λάθη του και να χρη-

σιμοποιήσει το υπόλοιπο της προεδρίας του

για να χτίσει καλύτερες γέφυρες τόσο στο

εσωτερικό όσο και με συμμάχους όπως η

Πολωνία, η Βρετανία και οι ΗΠΑ. Διότι τα

συμφέροντά της εξυπηρετούνται καλύτερα

από μια σταθερή πολιτική, μια αναπτυσσό-

μενη οικονομία και ισχυρές συμμαχίες σε

έναν πιο απειλητικό κόσμο.

««Ουκρανοί προσπάθησαν 
να πλήξουν τον πυρηνικό 
σταθμό του Κουρσκ»
Για απόπειρα επίθεσης στον πυρηνι-
κό σταθμό του Κουρσκ κατηγόρησε
την Ουκρανία η Μόσχα, με το ρωσικό
υπουργείο Εξωτερικών να μιλά για
«ενέργεια πυρηνικής τρομοκρατίας»,
μερικές μέρες πριν από την αναμενό-
μενη επίσκεψη του επικεφαλής του
Διεθνούς Οργανισμού Ατομικής
Ενέργειας στην περιοχή. Ο πυρηνι-
κός σταθμός του Κουρσκ έχει τέσσε-
ρις αντιδραστήρες, οι δύο από τους
οποίους είναι σε λειτουργία.
Το ρωσικό πρακτορείο TASS μετέδω-
σε, επικαλούμενο μη κατονομαζόμε-
νη πηγή, ότι ένα ουκρανικό μη επαν-
δρωμένο εναέριο όχημα αποπειρά-
θηκε να επιτεθεί στον πυρηνικό σταθ-
μό του Κουρσκ και διευκρίνισε ότι το
drone καταρρίφθηκε κοντά σε χώρο
αποθήκευσης αναλωμένου πυρηνι-
κού καυσίμου. Το ίδιο πρακτορείο με-
τέδωσε στη συνέχεια δήλωση της εκ-
προσώπου του ρωσικού υπουργείου
Εξωτερικών Μαρία Ζαχάροβα, σύμ-
φωνα με την οποία αυτό συνιστά
«ενέργεια πυρηνικής τρομοκρατίας»
που απαιτεί άμεση απάντηση από τον
Διεθνή Οργανισμό Ατομικής Ενέργει-
ας. Ο Ρώσος πρόεδρος Βλαντίμιρ
Πούτιν είχε κατηγορήσει την Ουκρα-
νία ότι προσπαθεί να επιτεθεί στον
πυρηνικό σταθμό, σημειώνοντας ότι η
Μόσχα έχει ενημερώσει τον διεθνή
οργανισμό.
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Να υπάρξει διάλογος με την Ευρωπαϊκή Ένωση προκει-
μένου οι δύο πλευρές «να επιλύσουν τα προβλήματά
τους» ζήτησε ο νέος υπουργός Εξωτερικών του Ιράν Αμ-
πάς Αραγτσί, ο οποίος είχε τηλεφωνική επικοινωνία με τον
επικεφαλής της ευρωπαϊκής διπλωματίας Ζοζέπ Μπορέλ. 

O Αραγτσί επεσήμανε πως «η Ισλαμική Δημοκρατία του
Ιράν χαιρετίζει την ενίσχυση των σχέσεων με τις Βρυξέλ-
λες σε ένα περιβάλλον που βασίζεται στον αμοιβαίο σεβα-
σμό». Οι σχέσεις μεταξύ Ιράν και ΕΕ είχαν επιδεινωθεί τα
τελευταία χρόνια μετά τις επικρίσεις εις βάρος της Τεχε-

ράνης για την κατάσταση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων
στη χώρα, αλλά και επειδή συνεχίζει να αναπτύσσει το αμ-
φιλεγόμενο πυρηνικό της πρόγραμμα, στηρίζει το παλαι-
στινιακό κίνημα Χαμάς που βρίσκεται σε πόλεμο με το Ισ-
ραήλ στη Λωρίδα της Γάζας και βοηθά τη Ρωσία που εισέ-
βαλε στην Ουκρανία.

Tην ίδια στιγμή, ο Ισραηλινός πρωθυπουργός Μπενιαμίν
Νετανιάχου προχώρησε στη διάψευση των δημοσιευμά-
των, σύμφωνα με τα οποία η κυβέρνησή του εξετάζει το
ενδεχόμενο να συμφωνήσει να αναπτυχθεί μια διεθνής

δύναμη κατά μήκος μιας στενής λωρίδας γης στα σύνορα
μεταξύ της Αιγύπτου και της Λωρίδας της Γάζας, στον απο-
καλούμενο «Διάδρομο του Φιλαδέλφου». 

Η ισραηλινή εφημερίδα «Haaretz» είχε ρεπορτάζ με τίτ-
λο «Ο πολεμικός στόχος του Νετανιάχου δεν είναι η επι-
στροφή των ομήρων. Είναι η κατοχή της Γάζας» και ανέφε-
ρε πως ο έλεγχος της οδού Φιλαδέλφεια και του «διαδρό-
μου ασφαλείας» κατά μήκος των συνόρων επιτρέπει στο
Ισραήλ να περικυκλώνει τα χερσαία σύνορα της Γάζας και
να την απομονώνει από την Αίγυπτο.

Αναδίπλωση Ιράν, ζήτησε διάλογο με την ΕΕ για Ισραήλ και Παλαιστίνη
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι επαφές με τη Λουσίλ Καστέ
και οι ημερομηνίες που πιέζουν

για τον νέο πρωθυπουργό 
της Γαλλίας

Διαβουλεύσεις για να μπει τέλος
στην επί... Μακρόν ακυβερνησία!
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Η
ιστορία είναι πλέον γνωστή σε ολό-
κληρο τον κόσμο, το πολυτελές
«Bayesian» ναυάγησε στα ανοιχτά

των ακτών της Σικελίας την περασμένη
Δευτέρα εν μέσω σφοδρής κακοκαιρίας,
παρασύροντας στον θάνατο έξι από τους
επιβάτες του. Ιταλοί δύτες κατάφεραν μετά
από μέρες να εντοπίσουν και να ανασύρουν
τα θύματα του ναυαγίου.
Οι ερευνητές προσπαθούν να εξακριβώ-
σουν γιατί οι περισσότεροι από το πλήρωμα
επέζησαν ενώ οι συγκεκριμένοι έξι διάση-
μοι επιβαίνοντες έχασαν τη ζωή τους. Με-
ταξύ των νεκρών είναι και ο μεγιστάνας της
τεχνολογίας Μάικ Λιντς και η κόρη του, η
18χρονη Χάνα Λιντς, ο Αμερικανός δικηγό-
ρος Κρις Μορβίλο και ο πρόεδρος της Mor-
gan Stanley International Τζόναθαν
Μπλούμερ. Υπενθυμίζεται ότι στο σκάφος,
που ανήκει στη σύζυγο του Βρετανού επι-
χειρηματία τεχνολογίας Μάικ Λιντς, επέ-
βαιναν συνολικά 22 άτομα όταν βούλιαξε εν
μέσω άγριας καταιγίδας ενώ ήταν αγκυρο-
βολημένο στο λιμάνι Porticello, κοντά στο
Παλέρμο.

Σοκάρουν οι μαρτυρίες
Οι ψαράδες στο χωριό Porticello της Σικε-
λίας λένε ότι το σκάφος βρισκόταν στο λά-
θος μέρος τη λάθος στιγμή, όμως για τους
Ιταλούς εισαγγελείς που ερευνούν το περι-
στατικό το ενδιαφέρον τους θα επικεντρω-
θεί στο κατά πόσον ο καπετάνιος και το πλή-
ρωμα έλαβαν όλα τα απαραίτητα μέτρα
ασφαλείας για να αποτρέψουν την τραγω-
δία, σύμφωνα με τον «Guardian».
Εισαγγελείς από την κοντινή πόλη Termini
Imerese ανέκριναν τον καπετάνιο του σκά-
φους, τον 51χρονο James Cutfield από τη
Νέα Ζηλανδία, για περισσότερες από δύο
ώρες την Τρίτη. Ο Karsten Borner, 69 ετών,
ο καπετάνιος ενός κοντινού ιστιοφόρου
ήταν ο πρώτος που το βοήθησε τη Δευτέρα:
«Δεν έχω ξαναδεί σκάφος αυτού του μεγέ-
θους να βυθίζεται τόσο γρήγορα. Μέσα σε
λίγα λεπτά δεν είχε μείνει τίποτα».
Οι διασώστες εργάζονται με την υπόθεση
ότι το σκάφος βυθίστηκε γρήγορα αφού
χτυπήθηκε από ανεμοστρόβιλο. Το γεγονός
ότι άλλα σκάφη που βρίσκονταν κοντά -
όπως το μικρό σκάφος του Borner- δεν βυ-
θίστηκαν αποτελεί ένδειξη του τοπικού χα-
ρακτήρα του συμβάντος.

Ανοιχτή καταπακτή
Σύμφωνα με τη «La Repubblica», δύτες
που πραγματοποίησαν υποβρύχιους ελέγ-
χους στο σκάφος ανέφεραν ότι η καταπα-
κτή ήταν ανοιχτή, αν και αυτό δεν έχει επι-
βεβαιωθεί από τους αξιωματούχους. Αν

αυτό συνέβαινε, μεγάλες ποσότητες νερού
θα μπορούσαν να έχουν εισέλθει από το κε-
νό αποσταθεροποιώντας ενδεχομένως το
σκάφος.
Ο Gabriele Bruni, ιστιοπλόος που έχει συμ-
μετάσχει δύο φορές στο America’s Cup και
έχει προπονήσει την ιταλική Ολυμπιακή
ομάδα, δήλωσε: «Μια ανοιχτή καταπακτή
σε ένα μεγάλο πλοίο όπως το “Bayesian”
μπορεί να αντέξει την είσοδο μικρών ποσο-
τήτων νερού, αλλά στην περίπτωση ισχυ-
ρών καταιγίδων δεν θα εμπόδιζε την είσοδο
μεγάλων ποσοτήτων νερού. Μου φαίνεται
εύλογο ότι το νερό εισήλθε από κάπου»,
πρόσθεσε ο Bruni. «Διαφορετικά, ένα τέ-
τοιο σκάφος δεν θα είχε βυθιστεί τόσο γρή-
γορα».
Άλλες πηγές ανέφεραν στα ιταλικά μέσα
ενημέρωσης ότι η κινητή καρίνα του σκά-
φους είχε ανασηκωθεί εν μέρει. Σύμφωνα
με στοιχεία από το ναυπηγείο Perini Navi,
το οποίο κατασκεύασε το «Bayesian», το
σκάφος ήταν εξοπλισμένο με ένα σύστημα
ικανό να κατεβάζει την καρίνα σε βάθος

έως και 10 μέτρων. «Είναι σαφές ότι μια χα-
μηλωμένη καρίνα θα παρείχε μεγαλύτερη
σταθερότητα στο ιστιοφόρο σε περίπτωση
ισχυρών ανέμων», σχολίασε ο Bruni.
Ο Fabio Cefalu, ένας 36χρονος ψαράς από
το Porticello, ο οποίος ήταν από τους πρώ-
τους που προσπάθησαν να παράσχουν βοή-
θεια στο «Bayesian», δήλωσε ότι έφτασε
στο λιμάνι στις 3.30 πμ για ένα αλιευτικό τα-
ξίδι και είδε τις πρώτες αστραπές.
«Στις 3.55 έφτασε ένας μίνι ανεμοστρόβι-
λος. Οι αποβάθρες του λιμανιού εκτράπη-
καν και χτύπησε μετωπικά το ιστιοφόρο».

Το πλήρωμα
Το σκάφος βυθίστηκε λίγο μετά τις 4.10
πμ. Μια αποκλειστική φωτογραφία που
εξασφάλισε ο «Guardian» από έναν ντόπιο
ψαρά έδειξε τη στιγμή που εκτοξεύτηκε
μια ναυτική φωτοβολίδα από τη σωσίβια
λέμβο στις 4.35 πμ. Ο Francesco Lo Coco, ο
οποίος τράβηξε την εικόνα, δήλωσε:
«Βγήκα στο μπαλκόνι επειδή έχω δύο
σκάφη αγκυροβολημένα στο λιμάνι και

ανησυχούσα για την καταιγίδα που πλη-
σίαζε. Ξαφνικά είδα το ιστιοφόρο να κου-
νιέται. Άρπαξα το τηλέφωνό μου για να
τραβήξω τη φωτογραφία. Ο πύραυλος
έκτακτης ανάγκης εκτοξεύτηκε ενώ το
ιστιοφόρο βυθιζόταν ήδη».
Ο Nicola Romana, ειδικός σε θέματα δι-
καίου μεταφορών και τουρισμού στο Τμήμα
Οικονομικών Επιστημών του Πανεπιστημί-
ου του Παλέρμο, δήλωσε στη «La Repub-
blica»: «Στα ναυτικά ατυχήματα υπάρχει
σχεδόν πάντα ένα ανθρώπινο λάθος στη ρί-
ζα τους. Στην προκειμένη περίπτωση ένα
καταστροφικό γεγονός έχει επίσης παίξει
ρόλο. Το πλήρωμα ενός πλοίου αυτού του
μεγέθους πρέπει να είναι προετοιμασμένο
για όλα».
Ο Bruni δήλωσε: «Οι καπετάνιοι και το
πλήρωμα ενός πλοίου όπως το “Bayesian”
δεν επιλέγονται τυχαία. Μιλάμε για τους
καλύτερους επαγγελματίες στον κόσμο.
Αν υπάρξει καταιγίδα, ο καπετάνιος πρέ-
πει πρώτα να καλέσει το πλήρωμα να προ-
σπαθήσει να διορθώσει το πλοίο και να λά-
βει όλα τα απαραίτητα μέτρα για να αποφύ-
γει το ναυάγιο. Η ξαφνική καταιγίδα ή ο μί-
νι ανεμοστρόβιλος θα τους έπιασε απρο-
ετοίμαστους, ενώ προσπαθούσαν να κά-
νουν ό,τι ήταν απαραίτητο για την ασφά-
λεια των επιβατών. Δυστυχώς δεν τα κατά-
φεραν εγκαίρως». 

Η καρίνα που δεν κατέβηκε, 
η ανοιχτή καταπακτή και

η φωτοβολίδα που καθυστέρησε

Ψάχνουν απαντήσεις για τους έξι μεγιστάνες που βρέθηκαν 
στον βυθό μαζί με το «Bayesian» - Γιατί το ασφαλές 

σκάφος βυθίστηκε σε λίγα λεπτά
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Εγκληματική ανικανότητα… 
Ο

θάνατος του 19χρονου Γιάννη ήταν η
κορύφωση μιας επαγωγικά εξελισσό-
μενης αδυναμίας των τοπικών Αρχών

να επιβάλουν ελεγκτικούς μηχανισμούς στη
διαρκή παραβατικότητα των επιχειρηματιών
που δραστηριοποιούνται στον χώρο ευθύνης
τους. Οι ευθύνες βαραίνουν τη δήμαρχο Κασ-
σάνδρας Αναστασία Χαλκιά, η οποία, παρά τις
ανακοινώσεις του υπουργού Ανάπτυξης Τάκη
Θεοδωρικάκου και την πειθαρχική δίωξή της
από τον υπουργό Εσωτερικών Θεόδωρο Λιβά-
νιο, ακόμη και στο προχθεσινό δημοτικό συμ-
βούλιο επιδίωκε να αποποιηθεί των ευθυνών
της για το θλιβερό συμβάν. Ωστόσο, η πορεία

των πραγμάτων την εκθέτει. Και
προκύπτουν ερωτήματα που
χρήζουν απάντησης. 

Κατ’ αρχάς, η πειθαρχική
δίωξη από τον υπουργό Εσωτε-
ρικών ασκήθηκε για δυο λό-
γους: Αφενός μεν γιατί επέτρε-
πε τη λειτουργία του λούνα παρκ
χωρίς άδεια, αφετέρου δε γιατί
δεν είχε επιβάλει τα σχετικά

πρόστιμα για παραβίαση της νομοθεσίας. Η
δήμαρχος Κασσάνδρας γνώριζε ή όχι ότι αυτό
προκύπτει τόσο από το άρθρο 110 του ν.
4442/2016 όσο και από την ΚΥΑ υπ’ αριθμόν
65006 που καθορίζει τη διαδικασία, το περιε-
χόμενο, τα δικαιολογητικά και τις κυρώσεις
για τη χορήγηση έγκρισης εγκατάστασης και
λειτουργίας ψυχαγωγικών δραστηριοτήτων
λούνα παρκ, τσίρκων και παγοδρομίων; Διότι
όπως αναφέρεται στον νόμο, «αρμόδια ή αδει-
οδοτούσα αρχή για την εφαρμογή της παρού-
σας απόφασης είναι ο δήμος στη χωρική αρ-
μοδιότητα του οποίου ασκείται η δραστηριότη-
τα». Ως εκ τούτου, η τοπική αρχή είναι αρμόδια
και για τον έλεγχο των εγκαταστάσεων στην εν
λόγω επιχείρηση και, όπως σε όλες τις περι-
πτώσεις, έτσι και σε αυτήν ο δήμος θα έπρεπε
να είχε προσλάβει πιστοποιημένη εταιρεία
που θα ήλεγχε τα μηχανήματα του λούνα παρκ.

Το ίδιο το υπουργείο Ανάπτυξης σε ανακοί-
νωσή του το μεσημέρι της περασμένης Τρίτης
επισημαίνει: «Η επιβολή της διακοπής λει-
τουργίας και των προστίμων για παράβαση
της σχετικής νομοθεσίας επίσης γίνεται με
απόφαση του αρμόδιου οργάνου του οικείου
δήμου, στη συγκεκριμένη περίπτωση του Δή-
μου Κασσάνδρας». 

Επιλεκτική ερμηνεία του νόμου 
Τι ισχυρίστηκε η κυρία Χαλκιά; «Στις 13/7

ενημερωθήκαμε από την αστυνομία πως η
συγκεκριμένη επιχείρηση δεν είχε φέτος
προσκομίσει τα απαραίτητα έγγραφα. Τότε ξε-
κινήσαμε διαδικασία επιβολής διοικητικών
προστίμων με προθεσμία 60 ημερών». Γιατί

όμως η επιχείρηση παρέμεινε ανοιχτή παρά
την έναρξη της διαδικασίας κυρώσεων του
δήμου; Δήλωσε η κ. Χαλκιά στο προχθεσινό
δημοτικό συμβούλιο: «Μακάρι να μπορούσα
να το είχα κλείσει. Σύμφωνα με τον νόμο πρώ-
τα γίνεται η επιβολή προστίμων, μετά προβλέ-
πεται να κληθεί για εξηγήσεις ο επιχειρημα-
τίας και στο τέλος ακολουθεί η σφράγιση του
χώρου». Αυτή όμως είναι μια επιλεκτική ερ-
μηνεία του νόμου. Διότι το άρθρο 15 της ΚΥΑ
προβλέπει ξεκάθαρα ότι η δημοτική αρχή
μπορεί μαζί με την έκδοση προστίμου να προ-
χωρήσει σε προσωρινή διακοπή λειτουργίας
της δραστηριότητας, εφόσον υπήρχε άμεσος
κίνδυνος για το δημόσιο συμφέρον και ιδίως
για την υγεία και την ασφάλεια χρηστών, επι-
σκεπτών, θεατών ή εργαζομένων. Και το ίδιο
άρθρο προβλέπει ότι η διακοπή διαρκεί μέχρι
την άρση του κινδύνου που την προκάλεσε. 

Σε γνώση της το θέμα 
πολλούς μήνες νωρίτερα

Επιπλέον, το θέμα της αδειοδότησης της επι-
χείρησης ήταν ή όχι σε γνώση της δημάρχου
Κασσάνδρας πολλούς μήνες νωρίτερα; Διότι η
ίδια ισχυρίζεται ότι για πρώτη φορά πληροφο-
ρήθηκε από το έγγραφο της αστυνομίας ότι το
λούνα παρκ λειτουργούσε χωρίς άδεια στις 13
Ιουλίου. Ουδέν αναληθέστερον: Ο δημοτικός
σύμβουλος, πρώην δήμαρχος και νυν επικε-
φαλής της μείζονος αντιπολίτευσης του Δήμου
Κασσάνδρας Κωνσταντίνος Παπαγιάννης απο-
καλύπτει: «Το συγκεκριμένο λούνα παρκ, το
οποίο από ό,τι απεδείχθη δεν διαθέτει και σχε-
τική γνωμοδότηση-άδεια λειτουργίας, εκμι-

σθώνεται από ιδιώτη σε ιδιωτικό ακίνητο. Μά-
λιστα λειτουργεί σε περιοχή όπου σύμφωνα με
τον γενικό πολεοδομικό σχεδιασμό χρήσης
γης είναι σε χώρο αμιγούς κατοικίας, που ση-
μαίνει ότι υπάρχουν πολλές επιφυλάξεις έως
και απαγορεύσεις για τη λειτουργία τέτοιων
δραστηριοτήτων στον χώρο. Απέστειλα έγγρα-
φο προ πολλών μηνών στον Δήμο Κασσάνδρας
ως αρχηγός της μείζονος αντιπολίτευσης και
ζητούσα να με ενημερώσουν γραπτώς ποιες
είναι οι άδειες οι οποίες λειτουργούν σε αυτόν
τον χώρο. Ποιες είναι οι δραστηριότητες που
υπάρχουν και έχουν να κάνουν με δραστηριό-
τητες απαγορευτικές με τις χρήσεις γης. Ο δή-
μος μού απάντησε στο έγγραφο και μου είπε
ότι “δεν υπάρχουν τέτοιες λειτουργίες”. Με
απλά λόγια δεν θα μπορούσε να λειτουργεί
λούνα παρκ γενικότερα». Άρα, η κυρία Χαλκιά
γνώριζε το θέμα εδώ και αρκετούς μήνες. 

Αλλά ο κ. Παπαγιάννης καταγγέλλει ότι

υπάρχει σύνδεση της δημοτικής αρχής με την
ιδιοκτήτρια του ακινήτου που βρίσκεται στο
λούνα παρκ! Δηλώνει λοιπόν στο ereportaz:
«Το συγκεκριμένο ακίνητο το οποίο εκμισθώ-
νεται είναι ακίνητο συγκεκριμένης ιδιοκτη-
σίας υποψήφιας την πρώτη Κυριακή σε κά-
ποιο συνδυασμό του Δήμου Κασσάνδρας και
στη συνέχεια υποστηρίκτριας της κυρίας Χαλ-
κιά (της νυν δημάρχου). Της είπα παρουσία
μαρτύρων ότι δεν μπορεί στον συγκεκριμένο
χώρο να λειτουργεί λούνα παρκ. Μου εδόθη
απάντηση, παρουσία μαρτύρων, ότι λειτουρ-
γούσε και θα συνεχίσει να λειτουργεί!».

Γιατί ρίσκαρε ο ιδιοκτήτης;
Εργαζόμενος σε άλλο λούνα παρκ του ίδιου

ιδιοκτήτη αποκάλυψε στο Open ότι την περα-
σμένη Δευτέρα, όταν έχασε τη ζωή του ο
19χρονος, θα γινόταν αυτοψία από τεχνικό,
ώστε να ελεγχθεί η σωστή λειτουργία των παι-
χνιδιών. Ωστόσο, ο τεχνικός υπέγραψε τη σχε-
τική έκθεση χωρίς να κάνει κανέναν έλεγχο.
Κοίταξε τα παιχνίδια, υπέγραψε την έκθεση
καταλληλότητας και έφυγε από το λούνα παρκ
χωρίς καν να τα θέσει σε λειτουργία.

Μάλιστα, πληροφορίες του Star αναφέρουν
ότι ο μηχανικός υπέγραψε ότι το μηχάνημα
του θανάτου πληροί τις προϋποθέσεις λει-
τουργίας. Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες,
ο ιδιοκτήτης προσκόμισε αυτό το έγγραφο την
περασμένη Δευτέρα στην αστυνομία. Ακόμα
δεν είναι γνωστή η ημερομηνία που έγινε ο
έλεγχος και αν ο εν λόγω μηχανικός είναι πι-
στοποιημένος. Οι αστυνομικοί τον αναζητούν. 

Γιατί ρίσκαρε ο 58χρονος ιδιοκτήτης τη λει-
τουργία του λούνα παρκ χωρίς γνωστοποίηση,

καθώς δεν διέθετε έγγραφο για την καταλ-
ληλότητα του μηχανήματος; Διότι γνώ-
ριζε ότι θα του επιβληθεί πρόστιμο για
τη μη γνωστοποίηση, όμως το ποσό
που θα πλήρωνε ήταν μικρό συγκριτι-

κά με τα κέρδη που θα αποκόμιζε. 

Πολιτικά συμφέροντα πίσω από την παράνομη 
λειτουργία της επιχείρησης καταγγέλλει 

ο επικεφαλής της μείζονος αντιπολίτευσης 
του Δήμου Κασσάνδρας Κωνσταντίνος Παπαγιάννης

Η δήμαρχος Κασσάνδρας 
Αναστασία Χαλκιά

Το έγγραφο της Aστυνομίας που ανέφερε ότι
το λούνα παρκ λειτουργούσε χωρίς πιστοποίηση 

στις 13 Ιουλίου και γνωστοποιήθηκε στον Δήμο Κασσάνδρας

Ρεπορτάζ: 
Δημήτρης
Δραγώγιας 



Τ
ι θα μπορούσε να πράξει η δήμαρχος
Κασσάνδρας; Ό,τι δυο συνάδελφοί της
αντιστοίχως, δήμαρχοι Κοζάνης και

Φαρσάλων. Στην πρώτη περίπτωση και συγ-
κεκριμένα στις 29 Ιουλίου 2024 συνεδρίασαν
τα μέλη της Επιτροπής Διενέργειας Δημο-
πρασιών του Δήμου Κοζάνης και εξέτασαν τις
προτάσεις για συμμετοχή στο πανηγύρι Νιά-
μερος, το οποίο θα πραγματοποιηθεί από το
Σάββατο 28 Σεπτεμβρίου έως την Τρίτη 1
Οκτωβρίου λίγο έξω από την πόλη. Συνολικά
συμμετείχαν στον διαγωνισμό δύο ενδιαφε-
ρόμενοι που ήθελαν να στήσουν λούνα παρκ.

Η μία διαγωνιζόμενη συμμετείχε εξουσιο-
δοτώντας τον 58χρονο επιχειρηματία του μοι-
ραίου λούνα παρκ που λειτουργούσε στο Πευ-
κοχώρι. Σύμφωνα με τη σχετική ανάρτηση στη
Διαύγεια, η συμμετοχή τους ακυρώθηκε διότι
«δεν κατατέθηκαν πιστοποιητικά καταλληλό-
τητας για κανένα ψυχαγωγικό μέσο που δη-
λώνει ότι θα εγκαταστήσει». Δηλαδή, ο 58χρο-
νος δεν είχε τα σχετικά έγγραφα για να μπορεί
να λειτουργήσει λούνα παρκ. Μάλιστα, ο δια-
γωνισμός κηρύχθηκε άγονος διότι και ο δεύ-
τερος διαγωνιζόμενος αποκλείστηκε για τον
ίδιο ακριβώς λόγο, με τη μικρή διαφορά ότι
εκείνος δεν κατέθεσε πιστοποιητικά καταλλη-
λότητας για όλα τα ψυχαγωγικά μέσα που δή-
λωνε ότι θα εγκαταστήσει. Ο Δήμος Κοζάνης
προχώρησε στην επαναπροκήρυξη της προ-
φορικής πλειοδοτικής δημοπρασίας.

Οι εταιρείες πιστοποίησης
Στην Ελλάδα, πιστοποιήσεις για τα ψυχαγω-

γικά παίγνια είναι εξουσιοδοτημένες από τη
Γενική Γραμματεία του υπουργείου Ανάπτυ-
ξης δυο εταιρείες με έδρα μάλιστα τη Θεσσα-

λονίκη: η TUV Hellas θυγατρική της TÜV
NORD GROUP, η οποία αποτελεί τον έβδομο
μεγαλύτερο οργανισμό επιθεώρησης-πιστο-
ποίησης παγκοσμίως με κύκλο εργασιών
που υπερβαίνει τα 920 εκατ. ευρώ, παρουσία
σε 70 χώρες και 14.000 άτομα προσωπικό,
και η Target Ηellas, που ιδρύθηκε το 2017
στη Θεσσαλονίκη. Σύμφωνα με την «Καθη-
μερινή», στον φάκελο της επιχείρησης το
2023 υπήρχε πραγματογνωμοσύνη μηχανο-
λόγου που βεβαίωνε ότι τα παιχνίδια -ανά-
μεσα στα οποία και το μοιραίο Crazy Dance-
ήταν ασφαλή. Η έκθεση ελέγχου, που είχε
ημερομηνία 4 Αυγούστου 2023, φέρεται να
είχε την υπογραφή της Target Hellas. 

Προφανώς και υποχρέωση του επιχειρη-
ματία είναι να εξασφαλίζει πιστοποιήσεις
για τα μηχανήματα που φέρει. Ωστόσο, ο Δή-
μος Φαρσάλων προχώρησε ένα βήμα παρα-
πέρα σε αντίστοιχη περίπτωση και προκή-
ρυξε ο ίδιος ανάθεση σε εταιρεία πιστοποί-
ησης για να ελέγξει την καταλληλότητα του
λούνα παρκ. Συγκεκριμένα, με απόφαση
δημάρχου (346/2022) ανατέθηκαν στην Tar-
get Hellas ο έλεγχος και η επιθεώρηση παι-
χνιδιών και γενικότερα προσωρινής εγκατά-
στασης λούνα παρκ στον χώρο που επρόκει-
το να διενεργηθεί η ετήσια εμποροπανήγυ-
ρη Φαρσάλων το 2022. Το κόστος; Μόλις 900
ευρώ! Δηλαδή, ο ίδιος ο δήμαρχος Φαρσά-
λων -σοφώς ποιών- διενήργησε έλεγχο,
προκειμένου να διασφαλίσει ότι το λούνα
παρκ θα πληρούσε όλες τις προϋποθέσεις.
Αυτό είναι ένα μόνο μικρό παράδειγμα της
διαφοράς νοοτροπίας και ικανότητας δια-
χείρισης μεταξύ δυο δημάρχων που αντιμε-
τωπίζουν το ίδιο πρόβλημα… 
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Οι κριτικές για
την ασφάλεια 
του λούνα παρκ

Ο Δήμος Κασσάνδρας είχε εκδώσει προσω-
ρινή άδεια για τη συγκεκριμένη επιχείρηση
μόλις στις 22 Αυγούστου του 2023, δηλαδή
στην εκπνοή του περσινού καλοκαιριού. Ο ιδιο-
κτήτης του λούνα παρκ είχε καταθέσει αίτηση
για προσωρινή άδεια λειτουργίας από την 1η
Ιουνίου 2023. Το ίδιο ισχυρίζεται η πλευρά του
ιδιοκτήτη και για φέτος, ότι είχε καταθέσει από
νωρίς αίτηση στον δήμο για άδεια, χωρίς όμως
αυτή ποτέ να έχει εκδοθεί. 

Επομένως, αυτό είναι ένα ακόμη στοιχείο
που αποδεικνύει ότι η δήμαρχος Κασσάνδρας
γνώριζε ότι το λούνα παρκ δεν διέθετε άδεια
τουλάχιστον ενάμιση σχεδόν μήνα πριν της
γνωστοποιηθεί το έγγραφο της αστυνομίας.
Ακόμη και αν αγνοούσε τις επισημάνσεις του
επικεφαλής της μείζονος αντιπολίτευσης για
το θέμα είτε αδιαφορούσε. 

Λόγω επικινδυνότητας η εν λόγω δραστη-
ριότητα εμπίπτει στο καθεστώς της έγκρισης
και όχι στο καθεστώς γνωστοποίησης. Δηλαδή,
δεν επιτρέπεται να λειτουργήσει πριν ελεγχ-
θούν τα πιστοποιητικά ασφαλείας και όλες οι
βεβαιώσεις από τις αρμόδιες αρχές. 

Αλλά η δήμαρχος Κασσάνδρας όφειλε επι-
πλέον να λαμβάνει υπόψη της και τη γνώμη
των πολιτών-επισκεπτών της επιχείρησης σε
ό,τι αφορά βασικά το θέμα της ασφάλειας.

Διότι αν η ίδια είτε κάποιος από τους συνερ-
γάτες της διάβαζε τις κριτικές των επισκε-
πτών, θα μπορούσε να καταλάβει το μέγεθος
του προβλήματος που αφορούσε την ασφά-
λεια των παιχνιδιών ψυχαγωγίας της επιχεί-
ρησης. 

Πολλοί είχαν βαθμολογήσει τον χώρο όπου
λειτουργούσε η επιχείρηση και το περασμένο
καλοκαίρι με μόλις ένα στα πέντε αστέρια και
σχολίαζαν ότι δεν αισθάνονται ασφαλείς. «Η
ασφάλεια των παιδιών δεν είναι η μέγιστη»,
«Πολύ κακό και εξαιρετικά επικίνδυνο. Νομί-
ζω είναι θέμα τύχης που δεν πάθαμε κάτι»,
γράφουν ενώ άλλοι λένε ότι υπήρχε «προχει-
ρότητα και αρπαχτή». 

Παρέμβαση εισαγγελέα 
στον Δήμο Κασσάνδρας!

Τι έκαναν οι άλλοι δήμαρχοι και τι δεν έκανε η ίδια

Ποινικές ευθύνες και για τους αιρετούς του Δήμου Κασσάν-
δρας, μεταξύ των οποίων βρίσκεται και η δή-
μαρχος Αναστασία Χαλκιά, αναζητεί η Εισαγ-
γελία Χαλκιδικής, στο πλαίσιο προκαταρκτι-
κής εξέτασης για το δυστύχημα στο λούνα
παρκ του Πευκοχωρίου που στοίχισε τη ζωή
στον 19χρονο. Παρά το γεγονός ότι τα μηχα-
νήματα-παιχνίδια δεν διέθεταν πιστοποι-
ήσεις ασφαλείας και η δημοτική αρχή γνώρι-
ζε ότι δεν είχε εκδοθεί η σχετική άδεια, η
συγκεκριμένη επιχείρηση εξακολουθούσε
να λειτουργεί μέχρι το μοιραίο βράδυ της πε-
ρασμένης Δευτέρας. Το ζητούμενο της ει-
σαγγελικής έρευνας είναι να διακριβωθεί αν
στοιχειοθετούνται το κακούργημα της θανατηφόρας έκθεσης και
οποιοδήποτε άλλα αδικήματα προκύψουν από την περαιτέρω

έρευνα. Μεταξύ αυτών είναι και η «παράβαση καθήκοντος» που
αφορά την ενδεχόμενη ευθύνη της δημοτι-
κής αρχής. Ο Δήμος Κασσάνδρας ενώ είχε
σχετική ενημέρωση από την αστυνομία δεν
προχώρησε στη σφράγιση του συγκεκριμέ-
νου λούνα παρκ. Κυρίως αναζητούνται ποι-
νικές ευθύνες του ιδιοκτήτη της επιχείρη-
σης, του χειριστή του μηχανήματος, του τε-
χνικού ασφαλείας και άλλων συνεργατών
που ήταν αρμόδιοι να πιστοποιούν για την
ασφάλεια των μηχανημάτων-παιχνιδιών.
Κατά την προκαταρκτική εξέταση, ζητείται
να προσκομιστούν η σχετική έκθεση πραγ-
ματογνωμοσύνης και να συγκεντρωθούν

στοιχεία που αφορούν την αδειοδότηση του εν λόγω λούνα παρκ.
Δ. ΔΡ.

Στον Δήμο Κοζάνης (πάνω) κόπηκαν
ανάλογες επιχειρήσεις που δεν είχαν

πιστοποιητικά καταλληλότητας, 
ενώ στον Δήμο Φαρσάλων (κάτω) 

διενέργησαν έλεγχο προκειμένου
να διασφαλίσουν ότι επιχείρηση

λούνα παρκ θα τηρούσε όλες
τις προϋποθέσεις και δόθηκε άδεια

Προκαταρκτική εξέταση
διέταξε η Εισαγγελία 

Χαλκιδικής αναζητώντας
ποινικές ευθύνες 
κακουργηματικού 

βαθμού σε αιρετούς μεταξύ
των οποίων και η δήμαρχος

Αναστασία Χαλκιά



Ο
πως από την πρώτη στιγμή είχε προει-
δοποιήσει, ο πατέρας του 19χρονου άρ-
χισε να υλοποιεί κάθε του λέξη σχετικά

με τις αιτίες που προκάλεσαν τον τραγικό θάνα-
το του παιδιού του στο λούνα παρκ της εγκλημα-
τικής ανευθυνότητας του ιδιοκτήτη. 

Οι δικηγόροι της οικογένειας έπιασαν αμέ-
σως δουλειά. Πρώτη κίνηση που έκαναν ήταν να
ζητήσουν αναβάθμιση των κατηγοριών τόσο για
τον 58χρονο ιδιοκτήτη του λούνα παρκ όσο και
για τον χειριστή του φονικού παιχνιδιού από
όπου εκσφενδονίστηκε το νεαρό παιδί στο Πευ-
κοχώρι Χαλκιδικής.

Ο πατέρας του άτυχου 19χρονου μαζί με τον
τεχνικό σύμβουλο-πραγματογνώμονα που όρι-
σε, αλλά και τους δικηγόρους της οικογένειας,
πήγαν την Παρασκευή (23/8) στο σημείο της
τραγωδίας, προκειμένου να κάνουν αυτοψία
στο μηχάνημα Crazy Dance, στο παιχνίδι του
τρόμου, από όπου εκτινάχθηκε ο γιος του και
σκοτώθηκε ακαριαία.

Μάλιστα, οι δικηγόροι της οικογένειας του
Γιάννη κατέθεσαν στην Εισαγγελία παράσταση
προς υποστήριξη κατηγορίας και έλαβαν και τον
φάκελο με τη δικογραφία της υπόθεσης. 

Οι ίδιοι δήλωσαν ότι θα προβούν σε όλες τις
απαραίτητες ενέργειες για να αποδοθούν οι ευ-
θύνες όπου πρέπει. 

Μηχανήματα  για… πέταμα
Είναι σημαντικό ότι η πρώτη εικόνα που έδω-

σε στο πόρισμα για τον ανακριτή ο δικαστικός
πραγματογνώμονας που είχε κάνει αυτοψία στο
σημείο δύο ημέρες νωρίτερα ήταν σοκαριστική:
τα μηχανήματα ήταν παλιά, κακοσυντηρημένα,
έπρεπε να είχαν αποσυρθεί.

Οι προδιαγραφές του Crazy Dance ήταν
για βάρος 60 κιλών σε κάθε κάθισμα, ενώ
και τα δύο παιδιά που ανέβηκαν μαζί σε αυτό
(ο 19χρονος Γιάννης και ο 16χρονος αδερφός
του) ζύγιζαν 180 κιλά. Παράλληλα, οι δικη-
γόροι της οικογένειας προτίθενται να ζητή-
σουν πιστοποιήσεις των μηχανημάτων αλλά

και της εκπαίδευσης των χειριστών τους.
Έλεγχο στην επιχείρηση του 58χρονου έκανε

και η οικονομική αστυνομία, «ξεσκονίζοντας»
ταμειακές μηχανές και λογιστικά βιβλία. 

Επίσης, οι δικηγόροι κατέθεσαν και αίτημα
ενημέρωσης για την τοποθέτηση της χελώνας
στην κολόνα του ΔΕΔΔΗΕ, που ξηλώθηκε, ρω-
τώντας υπό ποιες συνθήκες αυτή τοποθετήθηκε
από τη στιγμή που η επιχείρηση δεν είχε άδεια
ηλεκτροδότησης και έπαιρνε ρεύμα παράνομα.

Συγκεκριμένα, η οικογένεια του 19χρονου
Γιάννη κατέθεσε υπόμνημα πέντε σημείων, ζη-
τώντας απαντήσεις στις παρακάτω ερωτήσεις:

α) Πότε ηλεκτροδοτήθηκε η επιχείρηση λού-
να παρκ;

β) Τι έγγραφα κατατέθηκαν για την ηλεκτρο-
δότηση του λούνα παρκ;

γ) Πού πιστοποιήθηκαν τα έγγραφα που
τυχόν κατατέθηκαν;

δ) Ποιο πρόσωπο έχει βγάλει την άδεια κα-

ταλληλότητας για το συγκεκριμένο μηχάνημα;
Πότε εκδόθηκε η συγκεκριμένη άδεια; Με ποια
χρονική ισχύ;

ε) Να προσκομιστούν στην Εισαγγελική-
Προανακριτική Αρχή το τιμολόγιο αγοράς
του επίμαχου μηχανήματος/παιχνιδιού και
τα έγγραφα συνοδευόμενα με τη μελέτη για
την πιστοποίηση του συγκεκριμένου μηχα-
νήματος από διαπιστευμένο/πιστοποιημένο
φορέα.

Ανατριχιαστική μαρτυρία 
Μέρες μετά την τραγωδία, αυτόπτης μάρ-

τυρας μίλησε για την τραγωδία που εκτυλίχ-
θηκε μπροστά του. Είχε πάει κι αυτός με τα
παιδιά του στο λούνα παρκ και ήταν στη σει-
ρά για να ανέβουν στο μοιραίο παιχνίδι.
«Ακούσαμε έναν δυνατό θόρυβο και είδαμε
το παιδάκι να πετάγεται προς τα πίσω», είπε
ταραγμένος, συμπληρώνοντας πως έτρεξαν
όλοι αμέσως για να βοηθήσουν.
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ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΠΡΩΗΝ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΥ

«Με κλεμμένα παλιοσίδερα 
λειτουργούσε το λούνα παρκ» 

Εγκατάσταση ασυντήρητη και σε άθλια κατάσταση 
Προκαλούν ανατριχίλα οι νέες αποκαλύψεις που βλέπουν το φως της δημοσιότη-
τας για τις εγκαταστάσεις του λούνα παρκ όπου βρήκε τραγικό θάνατο ο 19χρονος
Γιάννης. 
Πρώην εργαζόμενος στο λούνα παρκ αποκάλυψε τις συνθήκες λειτουργίας της
επιχείρησης. Σύμφωνα με τα λεγόμενά του, τα περισσότερα μηχανήματα ήταν σε
άθλια κατάσταση, με κάποια από αυτά να είναι παλιά, ασυντήρητα και μάλιστα…
«κλεμμένα από τη Βουλγαρία». «Τα μηχανήματα θα έπρεπε να έχουν αποσυρθεί,
αλλά ο ιδιοκτήτης τα είχε απλά βάψει και συνέχιζε να τα λειτουργεί επί χρόνια»,
είπε χαρακτηριστικά.
Εξήγησε επίσης ότι για να χειριστεί κανείς επικίνδυνα παιχνίδια απαιτείται ειδι-
κή εκπαίδευση και πιστοποίηση, η οποία περιλαμβάνει μαθήματα ασφαλείας εν-
νέα μηνών στην Ιταλία. Στο συγκεκριμένο λούνα παρκ πιθανότατα κανείς από τους
εργαζόμενους δεν είχε την απαραίτητη πιστοποίηση, εκτός από τον ίδιο, όπως δι-
ευκρίνισε.
Σοκαριστικές είναι και οι μαρτυρίες για το λούνα παρκ, καθώς αυτόπτης μάρτυρας
ανέφερε ότι δεν ήταν η πρώτη φορά που σημειώθηκε τραυματισμός. Υπήρξε όπως
είπε πιο παλιά περιστατικό με το παιχνίδι Μπαλαρίνα, όπου παιδιά τραυματίστη-
καν λόγω της υψηλής ταχύτητας λειτουργίας του.
Ήταν ένα λούνα παρκ γεμάτο από επικίνδυνες παγίδες, με ανύπαρκτα μέτρα
ασφαλείας, όπως καταγγέλλουν αρκετοί γονείς παιδιών που το είχαν επισκεφτεί.

Τα αναπάντητα ερωτήματα 
που θέτουν οι δικηγόροι της 

οικογένειας - Ζητούν την 
αναβάθμιση των κατηγοριών

για τον ιδιοκτήτη 
της εγκατάστασης 
και κάθε υπεύθυνο 
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Α
ισιόδοξα νέα. Την έναρξη της παραγω-
γής των 12 νέων πυροσβεστικών αερο-
σκαφών DHC-515, που αποτελούν με-

τεξέλιξη των Canadair 415 και θα συγκροτή-
σουν τον Μόνιμο Ευρωπαϊκό Στόλο Δασοπυ-
ρόσβεσης (rescEU), ανακοίνωσε η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή.

Την είδηση είχε προαναγγείλει η Κομισιόν
με ανακοίνωσή της στις 13 Αυγούστου 2024,
γνωστοποιώντας επίσης ότι τα 12 αεροσκάφη
θα σταθμεύουν μόνιμα σε Ελλάδα, Κροατία,
Γαλλία, Ιταλία, Πορτογαλία και Ισπανία. Τα αε-
ροσκάφη θα χρηματοδοτηθούν εξ ολοκλήρου
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και θα αποτελέ-
σουν τη ραχοκοκαλιά του ευρωπαϊκού μηχανι-
σμού διαχείρισης κρίσεων για την αντιμετώπι-
ση των δασικών πυρκαγιών. 

Πριν από την οριστική συμφωνία είχαν μπει
υπογραφές σε επιμέρους διμερείς συμφωνίες
ανάμεσα στα κράτη-μέλη της ΕΕ που μετέχουν
στο πρόγραμμα και τις Αρχές του Καναδά (Κα-
ναδική Εταιρεία Εμπορίου). «Έχουμε κάνει ό,τι
μπορούμε για να φέρουμε όσο το δυνατόν νω-
ρίτερα τα καινούργια Canadair 515», δήλωσε
πρόσφατα ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-
τάκης, προσθέτοντας πως «σίγουρα για τα επό-
μενα τρία χρόνια» η χώρα μας θα πρέπει να αρ-
κεστεί σε αυτά που έχει. 

Υπενθυμίζεται πως ο υπουργός Κλιματικής
Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Βασίλης Κι-
κίλιας είχε ανακοινώσει πως δύο αεροσκάφη
αναμένεται να παραδοθούν το 2027, ένα το
2028, ένα το 2029 και τρία το 2030, με την προ-
μήθεια να περιλαμβάνει το αρχικό απόθεμα
ανταλλακτικών και τον αντίστοιχο εξοπλισμό
υποστήριξης.

Και δέκα πυροσβεστικά αεροσκάφη 
Πλην των 12 νέου τύπου Canadair που θα

στελεχώσουν τον ευρωπαϊκό στόλο (rescEU), η
συμφωνία με την κατασκευάστρια εταιρεία
προβλέπει την παραγωγή επιπλέον 10 πυρο-
σβεστικών αεροσκαφών ιδίου τύπου, τα οποία
προορίζονται για τους εθνικούς στόλους των
κρατών-μελών που μετέχουν στο πρόγραμμα,
μεταξύ των οποίων και η Ελλάδα. Στην ανακοί-

νωσή της η Κομισιόν αναφέρει ακόμη ότι η
πρώτη παρτίδα των νέων αεροσκαφών αναμέ-
νεται να παραδοθεί στα τέλη του 2027. Στην Ελ-
λάδα, το σχέδιο προμήθειας επικυρώθηκε από
τη Βουλή τον Μάρτιο του 2024 και η τελική

συμφωνία υπεγράφη από τον πρωθυπουργό
Κυριάκο Μητσοτάκη κατά τη συνάντησή του με
τον Καναδό ομόλογό του Τζαστίν Τριντό, στον
Καναδά. Σύμφωνα με κορυφαίο αξιωματούχο
του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-

κής Προστασίας, η Ελλάδα ήταν η πρώτη από
τις χώρες που προχώρησαν στην κύρωση της
σχετικής σύμβασης, με τις υπόλοιπες χώρες
που μετέχουν στο πρόγραμμα να επικυρώνουν
τις σχετικές συμφωνίες στο διάστημα που με-
σολάβησε από τα τέλη Μαρτίου μέχρι σήμερα.

Κόστος 400 εκατ.
Το σχέδιο προβλέπει την προμήθεια συνολι-

κά 7 νέων αεροσκαφών, από τα οποία τα πέντε
θα ενσωματωθούν στον εθνικό στόλο και θα
αντικαταστήσουν τα γερασμένα CL 215 και τα
άλλα δύο στον ευρωπαϊκό μηχανισμό rescEU.
Το συνολικό κόστος της προμήθειας (σ.σ.: για
την Ελλάδα) αναμένεται να ξεπεράσει τα 400
εκατ. ευρώ. Το μεγαλύτερο μέρος της δαπάνης
(316 εκατ. ευρώ) θα καλυφθεί από το πρόγραμ-
μα «Αιγίς» για την αναβάθμιση του μηχανισμού
Πολιτικής Προστασίας, ενώ τα υπόλοιπα χρή-
ματα θα καλυφθούν από κονδύλια της ΕΕ. Σε
αντίστοιχη προμήθεια από την καναδική αερο-
πορική βιομηχανία προχωρούν και άλλες ευ-
ρωπαϊκές χώρες.

«Πατριωτικό καθήκον»
Η συμμετοχή εξάλλου στη διαδικασία ση-

μαντικού αριθμού κρατών-μελών είχε τεθεί ως
προϋπόθεση από την κατασκευάστρια εται-
ρεία, προκειμένου να δεχθεί να θέσει σε λει-
τουργία τη γραμμή παραγωγής των Canadair, η
οποία τα τελευταία χρόνια είχε αναστείλει τη
λειτουργία της. Για αυτό εξάλλου η σχετική
διαπραγμάτευση ξεκίνησε από την Κομισιόν
και διήρκεσε σχεδόν μία πενταετία πριν λάβει
σάρκα και οστά. 

Σε παλαιότερη δήλωσή του ο υπουργός Βα-
σίλης Κικίλιας είχε χαρακτηρίσει πατριωτικό
καθήκον την αγορά των νέων αεροσκαφών,
ενώ μόλις προ ημερών ο αρμόδιος Ευρωπαίος
επίτροπος Γιάνεζ Λέναρσιτς σε γραπτή δήλω-
σή του έκανε λόγο για «ιστορική στιγμή για την
ευρωπαϊκή Πολιτική Προστασία».

Ξεκινά η παραγωγή
νέων εξελιγμένων
Canadair για την ΕΕ

και την Ελλάδα

DHC-515: Πετούν νύχτα, με αντίξοες συνθήκες, μεταφέρουν περισσότερο νερό
Τα DHC-515 αποτελούν την εξέλιξη των CL-

415 που υπηρετούν στην 383 Μοίρα Ειδικών Επι-
χειρήσεων της Πολεμικής Αεροπορίας. Θα
έχουν τη δυνατότητα νυχτερινών επιχειρήσεων,
θα μπορούν ακόμη να μεταφέρουν μεγαλύτερο
όγκο νερού και να ανεφοδιάζονται ταχύτερα,
ακόμη και κάτω από αντίξοες συνθήκες.

Ο ανεφοδιασμός μπορεί να γίνει ακόμη και σε
ταραγμένη θάλασσα με κυματισμό ύψους δύο
μέτρων και ένταση ανέμου 5 Μποφόρ. Σύμφωνα
με την κατασκευάστρια εταιρεία, τα DHC-515 θα
διαθέτουν δεξαμενές 7.000 λίτρων, 15% μεγαλύ-
τερες από τα CL-415, και χρόνο υδροληψίας μό-

λις 14 δευτερόλεπτα.  Επιπλέον, χάρη στους
ισχυρότερους κινητήρες τους, απαιτούν διαδρό-
μους όχι μεγαλύτερους των 600 μέτρων για να
απογειωθούν και να προσγειωθούν. 

Σήμερα, κατασκευάστρια εταιρεία είναι η De
Havilland. Απέκτησε τα δικαιώματα κατασκευής
των CL-215 και CL-415, τα οποία ανήκαν παλαι-
ότερα στην Canadair και στη συνέχεια στην
Bombardier. Τυπικά το πρόγραμμα DHC-515 ξε-
κίνησε το 2022, όμως μόνο μετά την ευρωπαϊκή
παραγγελία άνοιξε ο δρόμος για τη δημιουργία
γραμμής παραγωγής του νέου αμφίβιου πυρο-
σβεστικού αεροσκάφους.

Τα 12 αεροσκάφη θα ενισχύσουν τις χώρες της Νότιας Ευρώπης - Από 
το 2027 έρχονται τα πρώτα δύο από τα επτά της δικής μας παραγγελίας 
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Ποιες περιοχές 
είναι σε πορτοκαλί 
συναγερμό σήμερα

Πολύ υψηλός κίνδυνος πυρκαγιάς
(κατηγορία κινδύνου 4) προβλέπεται
σήμερα στις περιφέρειες Αττικής και
Κρήτης καθώς και σε περιοχές της Στε-
ρεάς Ελλάδας, της Πελοποννήσου και
του Βορείου Αιγαίου, σύμφωνα με τον
Χάρτη Πρόβλεψης Κινδύνου Πυρκα-
γιάς που εκδίδει η Γενική Γραμματεία
Πολιτικής Προστασίας του υπουργείου
Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προ-
στασίας.

Συγκεκριμένα, πολύ υψηλός κίνδυ-
νος πυρκαγιάς προβλέπεται για τις εξής
περιοχές: Περιφέρεια Αττικής (συμπε-
ριλαμβανομένης της νήσου Κυθήρων),
Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας (ΠΕ Βοι-
ωτίας, ΠΕ Εύβοιας), Περιφέρεια Πελο-
ποννήσου (ΠΕ Κορινθίας, ΠΕ Αργολί-
δας, ΠΕ Λακωνίας), Περιφέρεια Βορεί-
ου Αιγαίου (ΠΕ Λέσβου, ΠΕ Χίου, ΠΕ Σά-
μου, ΠΕ Ικαρίας), Περιφέρεια Κρήτης.

Χθες, Παρασκευή, υπήρξε έντονη κι-
νητικότητα των πυροσβεστικών δυνά-
μεων για την αντιμετώπιση πυρκαγιών,
όμως ήταν σε όλες τις περιπτώσεις απο-
τελεσματική η παρέμβασή τους. Οι πυρ-
καγιές εκδηλώθηκαν: 

Στον Χορτιάτη Θεσσαλονίκης: Κινη-
τοποιήθηκαν 22 πυροσβέστες με δέκα
οχήματα και ένα ελικόπτερο.

Σε Αρκαδία και Μεσσηνία: Κινητο-
ποιήθηκαν δεκάδες πυροσβέστες και
ελικόπτερα.

Σε αγροτική έκταση στην περιοχή Δε-
μίρι στην Αρκαδία: Για την κατάσβεσή
της κινητοποιήθηκαν 40 πυροσβέστες
με δύο ομάδες πεζοπόρου της 9ης
ΕΜΟΔΕ, 10 οχήματα και δύο αεροσκά-
φη. Παράλληλα, υπάρχει συνδρομή από
υδροφόρες και μηχανήματα έργου ΟΤΑ.

Στον Μπουρνιά στη Μεσσηνία: Κινη-
τοποιήθηκαν 18 πυροσβέστες με 7 οχή-
ματα και 1 ελικόπτερο. 

Α
νδρες της Υποδιεύθυνσης Αστυνομίας
Μυκόνου προχώρησαν την Πέμπτη
22/8 στη σύλληψη δυο Ελλήνων ηλι-

κίας 34 και 37 ετών σε βάρος των οποίων σχη-
ματίστηκε δικογραφία κακουργηματικού χα-
ρακτήρα για κατοχή-διακίνηση ναρκωτικών
ουσιών και παράβαση της νομοθεσίας για τα
συμπληρώματα διατροφής και της καταπολέ-
μησης της φαρμακοδιέγερσης.

Ειδικότερα, το πρωί της Πέμπτης έπειτα από
έλεγχο που έγινε στους κατηγορούμενους και
έρευνα που ακολούθησε στη κατοικία τους, με
τη συνδρομή του ειδικά εκπαιδευμένου αστυ-
νομικού σκύλου ανίχνευσης ναρκωτικών «K-
AGIA», βρέθηκαν μεταξύ άλλων στην κατοχή
τους και κατασχέθηκαν
τα εξής:

* 222 φαρμακευτικά-
ναρκωτικά δισκία

* 18 αμπούλες υγρό
φαρμακευτικό διάλυμα

* 7 μικροσυσκευασίες κοκαΐνης, συνολικού
βάρους 4 γραμμαρίων

* 4 μικροσυσκευασίες μεθαμφεταμίνης συ-
νολικού βάρους 3,5 γραμμαρίων

* 2 μικροσυσκευασίες κάνναβης, συνολικού
βάρους 2,4 γραμμαρίων

* 3 ναρκωτικά δισκία Ecstasy
* 5 αμπούλες με λευκή σκόνη
* 10 σύριγγες
* 16.560 ευρώ και 2.600 δολάρια ΗΠΑ
* Δύο κινητά τηλέφωνα
* Πλήθος από κενές πλαστικές συσκευασίες
* Κωδικοποιημένες χειρόγραφες σημει-

ώσεις με χρηματικά ποσά, ποσότητες και είδη
ναρκωτικών ουσιών.

Όπως διαπιστώθηκε, οι κατηγορούμενοι
χρησιμοποιούσαν την κατοικία σαν καβάτζα
απόκρυψης και διάθεσης διαφόρων ειδών ναρ-
κωτικών σε ενδιαφερόμενους χρήστες, που με-
τέβαιναν σε αυτήν για την προμήθειά τους. 

Οι συλληφθέντες θα οδηγηθούν στην Ει-
σαγγελία Πρωτοδικών Σύρου.

Η εξιχνίαση της υπόθεσης εντάσσεται στις
ειδικές επιχειρησιακές δράσεις των αστυνο-
μικών υπηρεσιών του Νοτίου Αιγαίου για την
καταπολέμηση της διάδοσης-διακίνησης των
ναρκωτικών.

Σαρωτικοί έλεγχοι
Στη διάρκεια άλλων παρεμφερών δράσεων

της ΕΛΑΣ στο «νησί των ανέμων» για την αν-
τιμετώπιση της εγκληματικότητας έγιναν συ-
νολικά έντεκα συλλήψεις, οι επτά από τις
οποίες αφορούν υποθέσεις ναρκωτικών.

Την Πέμπτη και την Παρασκευή σε περιο-
χές του νησιού ελέγχ-
θηκαν 310 άτομα, 250
οχήματα και 11 κατα-
στήματα υγειονομικού
ενδιαφέροντος, προ-
σήχθησαν 19 άτομα και

συνελήφθησαν 11 από αυτά. Ειδικότερα, συ-
νελήφθησαν δύο άτομα για παράβαση της
νομοθεσίας περί αλλοδαπών, δύο για πλα-
στογραφία και επτά για ναρκωτικά.

Επιπλέον, για την αντιμετώπιση παραβατι-
κών και επικίνδυνων αντικοινωνικών οδηγι-
κών συμπεριφορών, βεβαιώθηκαν συνολικά
84 παραβάσεις του Κώδικα Οδικής Κυκλο-
φορίας και ακινητοποιήθηκε ένα όχημα.

Συγκεκριμένα οι παραβάσεις αφορούσαν
19 για κράνη, 17 για παραβίαση διπλής γραμ-
μής, 14 για σταθμεύσεις, τέσσερις για ζώνες,
τέσσερις για υποκλοπή μεταφορικού έργου
(transfer), δύο για έλλειψη άδειας ικανότη-
τας οδήγησης, μία για οδήγηση χωρίς σύνε-
ση και προσοχή, μία για ανασφάλιστο, μία για
υπεράριθμο, μία για φθαρμένα ελαστικά και
20 για λοιπές παραβάσεις. Επίσης βρέθηκαν
και κατασχέθηκαν ναρκωτικές ουσίες και
πλαστά έγγραφα.

Δεκατρείς συλλήψεις για εμπόριο
ναρκωτικών, παραβάσεις 

του ΚΟΚ και πλαστογραφία

Επιβεβαιωμένα 
κρούσματα 
ευλογιάς στον Έβρο
Ανησυχία προκαλούν στην Περι-
φέρεια Κεντρικής Μακεδονίας τα
επιβεβαιωμένα κρούσματα ευλο-
γιάς των προβάτων στον Έβρο.
Η Διεύθυνση Κτηνιατρικής της εν
λόγω περιφέρειας εφιστά την
προσοχή των κατόχων εκμεταλ-
λεύσεων προβάτων ή και αιγοει-
δών, καθώς και των εμπλεκόμε-
νων στο εμπόριο και στη διακίνη-
ση αυτών (υπεύθυνων σφαγείων,
εμπόρων κ.λπ.) για την έγκαιρη
ανίχνευση των συμπτωμάτων της
ευλογιάς των προβάτων αλλά και
για την άμεση ενημέρωση των
κτηνιατρικών αρχών, με σκοπό
την αποτροπή εξάπλωσης του νο-
σήματος στην ελληνική επικρά-
τεια.
Υπενθυμίζεται ότι η νόσος της
ευλογιάς είναι ιογενής και μπο-
ρεί να επηρεάσει σοβαρά τον
σχετικό ζωικό πληθυσμό και την
αγροτική οικονομία της χώρας.
Οι ιδιοκτήτες εκμεταλλεύσεων
αιγοπροβάτων καλούνται μεταξύ
άλλων να αυξήσουν τα μέτρα βι-
οασφάλειας: Περίφραξη των εγ-
καταστάσεων. Ύπαρξη απολυ-
μαντικής τάφρου για τα οχήματα
στην είσοδο-έξοδο των εγκατα-
στάσεων, τακτικός καθαρισμός-
απολύμανση εγκαταστάσεων και
εξοπλισμού, αποφυγή της εισό-
δου οχημάτων και άλλων μηχα-
νημάτων που έχουν έρθει σε
επαφή με άλλες εκμεταλλεύσεις,
καθαρισμός και απολύμανση των
οχημάτων που εισέρχονται και
εξέρχονται, περιορισμός των
επισκεπτών που εισέρχονται στις
εκμεταλλεύσεις και έρχονται σε
επαφή με τα ζώα, καθαρισμός και
απολύμανση των υποδημάτων
των επισκεπτών. Απομάκρυνση
εστιών ρύπανσης και λιμναζόν-
των υδάτων. Προμήθεια ζώων,
προϊόντων και ζωοτροφών σύμ-
φωνα με τις διατάξεις της κείμε-
νης εθνικής και κοινοτικής νομο-
θεσίας. Απεντόμωση, μυοκτονία,
καταπολέμηση εξωπαρασίτων
και χρήση εντομοαπωθητικών.
Καθημερινός έλεγχος των ζώων.

Επιχείρηση «σκούπα» 
της ΕΛΑΣ στη Μύκονο 
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Ο στρατηγός
του επιχειρείν
και η... θυσία

ΠΑΠΑΣΤΡΑΤΟΣ

Ισχυρή άνοδος 
κερδών και 
«πυλώνας» εξαγωγών 
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Μέχρι 60 δόσεις και κούρεμα 
προσαυξήσεων έως 95%

Ν
έα ρύθμιση για όσους έχουν χρέη στους
δήμους επεξεργάζεται ο υπουργός
Εσωτερικών Θοδωρής Λιβάνιος σε συ-

νεργασία με το οικονομικό επιτε-
λείο. Έτσι, η κυβέρνηση θα δίνει
τη δυνατότητα στον οφειλέτη να
ρυθμίσει τα χρέη του με δόσεις
και να απευθυνθεί στον εξωδικα-
στικό συμβιβασμό.

Το πρόβλημα με τις οφειλές
προς τους δήμους έχει γίνει ιδι-
αίτερα έντονο, ειδικά μετά τις αυ-
τοδιοικητικές εκλογές, όταν ακό-

μη και δημοτικοί σύμβουλοι από διαφορετικές
παρατάξεις δεν είχαν πληρώσει εγκαίρως τις
οφειλές, με αποτέλεσμα να εκπίπτουν του
αξιώματός τους.

Για το θέμα ο υπουργός Εσωτερικών σημείωσε ότι
«πρέπει να κάνουμε μια ρύθμιση προκειμένου να δώ-
σουμε στους δήμους τη δυνατότητα να εισπράξουν
και να βελτιώσουν την οικονομική τους κατάσταση
αλλά και στους οφειλέτες να μπορέσουν να είναι συ-
νεπείς και να ρυθμίσουν ό,τι είναι».

Ο υπουργός Εσωτερικών εξήγησε πως «έχει ολο-
κληρωθεί η διαπραγμάτευση με το υπουργείο Οικο-
νομικών. Στο νομοσχέδιο της Αυτοδιοίκησης υπάρ-
χει διάταξη για τη ρύθμιση των οφειλών, ιδίως για
τους ευαίσθητους οφειλέτες, δηλαδή εκείνους που
δεν έχουν μεγάλα περιουσιακά στοιχεία και δεν
έχουν και ακίνητη περιουσία σημαντική στο όνομά
τους, υπάρχει μια ρύθμιση που σχεδόν εκμηδενίζει
τις προσαυξήσεις ώστε να μπορούν να πληρώσουν
την οφειλή τους έως 60 δόσεις», πρόσθεσε.

Τι λέει ο Θοδωρής Λιβάνιος
Στα σενάρια που επεξεργάζεται η κυβέρνηση είναι

η ρύθμιση να προβλέπει μείωση προσαυξήσεων από
75% έως 95%. Πρόθεση της κυβέρνησης, όπως τόνισε
ο Θεόδωρος Λιβάνιος, είναι σε οφειλές άνω των
10.000 ευρώ να δίνεται η δυνατότητα στον οφειλέτη,
είτε φυσικό είτε νομικό πρόσωπο, να μπορεί παγίως
να απευθυνθεί στον εξωδικαστικό συμβιβασμό.

«Είναι μια λύση που θα βοηθήσει αυτούς που
οφείλουν πολλά λεφτά στους δήμους προκειμέ-
νου να ενταχθούν στον εξωδικαστικό συμβιβασμό
και να ρυθμίσουν μια και καλή την οφειλή τους με
ιδιαίτερα ευνοϊκούς όρους», προσέθεσε ο υπουρ-
γός. Υπενθυμίζεται ότι πριν από ένα έτος οι οφει-
λέτες των δήμων ρύθμισαν χρέη που δημιουργή-
θηκαν την περίοδο της ενεργειακής κρίσης.

Σημειώνεται πως τον Φεβρουάριο του 2024 νο-
μοθετική ρύθμιση του υπουργείου Εσωτερικών
οδήγησε σε άμεση παραγραφή όλων των οφειλών
προς τους δήμους, που αφορούσαν τα έτη μέχρι
και το 2012, αλλά δεν είχαν αναζητηθεί, καθώς
επίσης και στην οριστική διαγραφή των βεβαι-
ωμένων οφειλών προς τους δήμους που είχαν
«γεννηθεί» στα έτη μέχρι και το 2012, αλλά δεν
εξοφλήθηκαν μέχρι τότε από τους οφειλέτες. Βά-
σει της ρύθμισης αυτής, η 20ετής έως και 14ετής
περίοδος παραγραφής των οφειλών προς τους
δήμους έγινε 10ετής από το 2023 και 5ετής από το
2025. Δηλαδή, από τις αρχές του 2025 θα ισχύει
5ετής περίοδος παραγραφής για όλα τα χρέη προς
τους δήμους. 

Σε ποιες περιπτώσεις 
διαγράφονται οι οφειλές 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΕΡΧΕΤΑΙ ΡΥΘΜΙΣΗ ΓΙΑ ΤΑ ΧΡΕΗ ΣΕ ΔΗΜΟΥΣ
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Σ
το τέλος Αυγούστου, οι λιγνιτικές
μονάδες 1 και 2 του ΑΗΣ Αγίου Δη-
μητρίου θα διακόψουν τη λειτουρ-

γία τους, ολοκληρώνοντας ένα ακόμη βή-
μα προς την πλήρη απολιγνιτοποίηση του

ελληνικού ηλεκτρικού
συστήματος. Η ΔΕΗ έχει
λάβει την έγκριση από
τον ΑΔΜΗΕ, υπεύθυνο
για την επάρκεια του συ-
στήματος, σηματοδο-

τώντας το τέλος της λει-
τουργίας των μονάδων
από την 1η Σεπτεμβρίου.

Αξιοσημείωτο είναι ότι, σύμφωνα με
Υπουργική Απόφαση του 2021, οι δύο μο-
νάδες είχαν λάβει καθεστώς παρέκκλι-
σης από την ευρωπαϊκή Οδηγία για τις εκ-
πομπές, με 1.500 ώρες λειτουργίας συνο-
λικά για την πενταετία έως το 2025. Από
αυτές τις ώρες, ελάχιστες είχαν απομείνει
για κάθε μονάδα, ενώ οι συχνές διακοπές
λειτουργίας τους έκαναν τον ΑΔΜΗΕ να
κρίνει ότι μπορούν να αποσυρθούν χωρίς
κίνδυνο για την επάρκεια της ηλεκτρικής
ενέργειας.

Η απομάκρυνση των μονάδων 1 και 2
του ΑΗΣ Αγίου Δημητρίου περιλαμβάνε-
ται στο αναθεωρημένο σχέδιο απολιγνι-
τοποίησης που η ΔΕΗ κατέθεσε πρόσφα-
τα στη Βουλή. Το αρχικό σχέδιο της ΔΕΗ,
που καταρτίστηκε στα τέλη του 2019, προ-
έβλεπε την απομάκρυνση όλων των λιγνι-
τικών μονάδων μέχρι το τέλος του 2023,
πλην της Πτολεμαΐδας 5, η οποία βρισκό-
ταν υπό κατασκευή. Ωστόσο, λόγω των
αυξημένων απαιτήσεων για την ασφάλεια
εφοδιασμού κατά την ενεργειακή κρίση,
η επιχείρηση δεν ακολούθησε το αρχικό
χρονοδιάγραμμα. 

Στρατηγική για μείωση 
των εκπομπών CO2

Το σχέδιο της ΔΕΗ περιλαμβάνει επί-
σης την απόσυρση των μονάδων Μελίτη
και Μεγαλόπολη 4. Παρόλο που η απόφα-

ση εκκρεμεί για έγκριση από τον ΑΔΜΗΕ,
ο οποίος θα αξιολογήσει την επίδραση
της απόσυρσης στην επάρκεια τροφοδο-
σίας, η ΔΕΗ προγραμματίζει την απομά-
κρυνση αυτών των μονάδων εντός του
έτους.

Η συνολική στρατηγική απολιγνιτοποί-
ησης της ΔΕΗ, η οποία είναι μέρος της ευ-
ρύτερης προσπάθειας της χώρας για μεί-
ωση των εκπομπών CO₂ και στήριξη της
μετάβασης σε ανανεώσιμες πηγές ενέρ-
γειας, έχει σημαντικές επιπτώσεις για την
ενεργειακή πολιτική της Ελλάδας. Η ολο-
κλήρωση της απολιγνιτοποίησης αναμέ-
νεται να μειώσει σημαντικά τις εκπομπές
ρύπων, αλλά και να αναδείξει την ανάγκη
για ενίσχυση της χρήσης ανανεώσιμων
πηγών ενέργειας και των υποδομών για
την αποθήκευση και διανομή της ενέργει-

ας. Η ΔΕΗ υπογραμμίζει ότι η στρατηγική
αυτή είναι απαραίτητη για τη συμμόρφω-
ση με τους περιβαλλοντικούς κανονι-
σμούς της ΕΕ και για την εξασφάλιση μιας
βιώσιμης και πράσινης ενεργειακής με-
τάβασης.

Με βάση την Υπουργική Απόφαση του
2021, στη Μεγαλόπολη 4 είχαν παραχω-
ρηθεί συνολικά 35.600 ώρες λειτουργίας
έως το τέλος του 2025, ενώ στη Μελίτη
30.832 ώρες. Το αναθεωρημένο σχέδιο
της ΔΕΗ λαμβάνει υπόψη περιβαλλοντι-
κούς περιορισμούς, την ηλικία και την
αξιοπιστία των μονάδων, καθώς και τις
συνθήκες της αγοράς και τις ανάγκες τη-
λεθέρμανσης.

Τι θα γίνει με τις υπόλοιπες
Η ΔΕΗ τονίζει ότι οι χρονικές υπερβά-

σεις αποτελούν την ανώτατη δυνατή επέ-
κταση λόγω των περιβαλλοντικών περιο-
ρισμών και αποτελούν στρατηγική προτε-
ραιότητα. Οι υπόλοιπες μονάδες του ΑΗΣ
Αγίου Δημητρίου προγραμματίζεται να
κλείσουν το 2025, με την Πτολεμαΐδα 5 να
κλείνει το 2026, ολοκληρώνοντας έτσι την
απολιγνιτοποίηση. Η ΔΕΗ έχει δηλώσει
ότι η οικονομική σκοπιμότητα της μετα-
τροπής της Πτολεμαΐδας 5 σε μονάδα φυ-
σικού αερίου δεν είναι ευνοϊκή για τη συ-
νέχιση της λειτουργίας της μετά το 2026. 

Η απολιγνιτοποίηση εντάσσεται σε μια
ευρύτερη στρατηγική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για την πράσινη μετάβαση και τη
μείωση της εξάρτησης από ορυκτά καύ-
σιμα. Οι προκλήσεις που αντιμετωπίζει η
ΔΕΗ περιλαμβάνουν την ανάγκη για ενί-
σχυση της υποδομής ανανεώσιμων πη-
γών ενέργειας, την προσαρμογή των
ενεργειακών αγορών και την επίλυση των
προκλήσεων της ενεργειακής ασφάλει-
ας, προκειμένου να διασφαλιστεί μια
ομαλή μετάβαση προς έναν πιο βιώσιμο
ενεργειακό τομέα.

Το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας έχει
θέσει σε δημόσια διαβούλευση την αναθεωρημένη
έκδοση του Εθνικού Σχεδίου για την Ενέργεια και
το Κλίμα (ΕΣΕΚ). Το αναθεωρημένο ΕΣΕΚ αποτελεί
το στρατηγικό πλαίσιο της ελληνικής κυβέρνησης
για την κλιματική αλλαγή και την ενέργεια, παρου-
σιάζοντας έναν λεπτομερή οδικό χάρτη για την επί-
τευξη συγκεκριμένων ενεργειακών και κλιματι-
κών στόχων. Σκοπός είναι η επίτευξη κλιματικής
ουδετερότητας έως το 2050, με αρχικό στόχο το
2030.

Το ΕΣΕΚ περιλαμβάνει προτεραιότητες και πολι-
τικά μέτρα που καλύπτουν όλους τους τομείς της

οικονομίας, καθιστώντας το κείμενο βασικό οδηγό
για τις επόμενες δεκαετίες. 

Στην εισαγωγή της διαβούλευσης αναφέρεται ότι
η Ελλάδα έχει σημειώσει σημαντική πρόοδο στην
ενεργειακή της μετάβαση, ξεπερνώντας τους στό-
χους που είχαν τεθεί στο πρώτο ΕΣΕΚ του 2019 για
τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και τη μείωση
των εκπομπών CO₂. Επομένως, το αναθεωρημένο
ΕΣΕΚ θέτει ακόμη πιο φιλόδοξους στόχους για το
2030 και επεκτείνει τις στρατηγικές μέχρι το 2050.

Η κυβέρνηση επιδιώκει τη μείωση του κόστους
της ενεργειακής μετάβασης μέσω της προώθησης
των πιο ώριμων και οικονομικών λύσεων, με στόχο

τη μείωση του ενεργειακού κόστους για τους πολί-
τες και τη μεγιστοποίηση των οφελών για την εθνι-
κή οικονομία.

Η εξέλιξη του ενεργειακού συστήματος μέχρι το
2050, με κύριο ορόσημο το 2030, παρουσιάζεται
αναλυτικά στα σχετικά κεφάλαια του αναθεωρημέ-
νου ΕΣΕΚ, χρησιμοποιώντας δύο διεθνώς αναγνω-
ρισμένα ενεργειακά μοντέλα.

Η δημόσια ηλεκτρονική διαβούλευση είναι ανοι-
χτή για την κοινωνία των πολιτών. Οι ενδιαφερόμε-
νοι μπορούν να υποβάλουν τις προτάσεις τους μέ-
χρι τις 16 Σεπτεμβρίου 2024 και ώρα 11.00 πμ.

Αν. Β. Γκολέμη

Εθνικό σχέδιο ενέργειας και κλίματος: Δημόσια διαβούλευση για τους νέους στόχους

Αποσύρονται οι λιγνιτικές μονάδες 1 & 2 του ΑΗΣ 
Αγίου Δημητρίου - Σχέδιο για σταδιακό κλείσιμο 

Μελίτης και Μεγαλόπολης 4 μέχρι το τέλος του 2024

Η ΔΕΗ τρέχει 
την απολιγνιτοποίηση

Γράφει 
η Αναστασία-

Βασιλική 
Γκολέμη



Γ
ια να φτάσουν οι Έλληνες στην Τροία θυσία-
σαν την Ιφιγένεια.  Για να φτάσει ο Ευάγγελος
Μυτιληναίος στο Λονδίνο θυσίασε το όνομά

του. Αυτό το συνάγει κανείς από τα λόγια του ίδιου του
επιχειρηματία προς τους μετόχους της εταιρείας του
όταν τους εξήγησε γιατί πήρε την απόφαση να αλλά-
ξει το ιστορικό όνομα του Ομίλου Μυτιληναίος: «Είναι
μια σημαντική αλλά και δύσκολη στιγμή για μένα, κα-

θώς όποιο όνομα και να διαλέξεις μετά από 115
χρόνια δεν θα είναι σαν το προηγούμενο. Το
“Μυτιληναίος” απέκτησε έναν εμβληματικό χα-
ρακτήρα, κάτι για το οποίο εγώ και όλοι μας εί-
μαστε περήφανοι. Όσο δύσκολο και αν είναι για
μένα -γιατί η εταιρεία είναι σαν το τρίτο παιδί
μου- είμαστε αποφασισμένοι και προσηλωμέ-
νοι να πατήσουμε νέες κορυφές που δεν έχει
κατακτήσει ποτέ ελληνική εταιρεία. Αυτή η θυ-

σία του ονόματος -γιατί στην καρδιά μου έτσι είναι-
αποδεικνύει ότι αν είμαστε έτοιμοι να κάνουμε αυτό,
δεν θα μας σταματήσει τίποτα».

Πώς γεννήθηκε η Metlen
Πριν από αυτή την εξομολόγηση είχε προηγηθεί

μια συνάντηση με 25 τραπεζίτες, την οποία περιέγρα-
ψαν πολύ γλαφυρά οι «Sunday Times» όταν έκαναν
ένα αφιέρωμα στον επιχειρηματία με αφορμή την εί-
σοδο της εταιρείας του στο Χρηματιστήριο του Λονδί-
νου. Η απόφαση ελήφθη ύστερα από μια συνάντηση
25 τραπεζιτών στο γραφείο του με αφορμή την επι-
κείμενη εισαγωγή. Κι όμως, όταν τελείωσε η συνάν-
τηση, φαινόταν στα πρόσωπα όλων ότι υπήρχε ακόμη
ένα θέμα που δεν είχε λυθεί. Ήταν το όνομα της εται-
ρείας. Έπρεπε να αλλάξει, καθώς στο μυαλό των
Βρετανών είναι βαθιά ριζωμένη η άποψη ότι τα ελλη-
νικά ονόματα είναι τόσο δύσκολα, οπότε δεν ασχολεί-
ται κανείς Αγγλοσάξονας πραγματικά να τα θυμηθεί.

Όπως τονίζεται στο αφιέρωμα, και ο ίδιος το ήξερε ότι
η εισαγωγή στο LSE χρειαζόταν ένα λατινικό όνομα.
Έτσι, δέχτηκε. Αποφάσισε όμως ότι το όνομα της
εταιρείας έπρεπε στην ουσία του να μείνει ελληνικό.
Από τη συγχώνευση, λοιπόν, των ελληνικών λέξεων
Μέταλλο και Ενέργεια γεννήθηκε η Metlen.

Αυτή τη στιγμή η Metlen Energy & Metals είναι η
μεγαλύτερη εταιρεία της Ελλάδας, με ετήσιο κύκλο
εργασιών που αγγίζει τα 6,35 δισ. ευρώ, δραστηριο-
ποιείται σε 40 χώρες και απασχολεί 6.500 εργαζόμε-
νους. Και η εισαγωγή της στο Χρηματιστήριο του Λον-
δίνου φαντάζει σαν ένα φυσικό επακόλουθο, καθώς
η επιχείρηση έχει συμβόλαια αξίας 2,15 δισ. λιρών
στη Μεγάλη Βρετανία και φέτος υπέγραψε μία συμ-
φωνία ύψους 1 δισ. λιρών για την κατασκευή τμήμα-
τος ενός υποθαλάσσιου καλωδίου που θα συνδέει τη
Σκοτία με το Ντάρχαμ, προκειμένου να μεταφέρει την
ανανεώσιμη ενέργεια που χρειάζονται δύο εκατομ-
μύρια σπίτια.

Ένας απλός άνθρωπος
Παρόλο που το προσωπικό του μερίδιο στη Metlen

φτάνει σε αξία τα 955 εκατομμύρια ευρώ, ο ίδιος είναι
ένας απλός και προσιτός άνθρωπος, ο οποίος πολύ
συχνά απολαμβάνει ένα καλό κρασί με φίλους στο
Chez Michel στο Κολωνάκι. Είναι παντρεμένος με την
Ανδριάνα Γιώτη-Μυτιληναίου από τα μέσα του 1990

και έχει έναν γιο και μια κόρη. Κατάγεται από την Πε-
λοπόννησο, αν και η επιχειρηματική του ιστορία ξεκί-
νησε στον Πειραιά, όταν το μακρινό 1906 ο παππούς
του Ευάγγελος Μυτιληναίος δημιούργησε την εται-
ρεία Εμπόριο Μετάλλων. Η εταιρεία είχε εξαιρετική
πορεία, όμως ο πόλεμος έφερε τεράστιες ανατροπές
και άφησε ανεξίτηλη στάμπα στην οικογένεια, η
οποία για κάποια χρόνια βρέθηκε στην Αργεντινή, αλ-
λά τελικά επέστρεψε τη δεκαετία του ’50 στην Αθήνα. 

Η πορεία του 
Το 1954 γεννήθηκε ο Ευάγγελος, ο οποίος σπού-

δασε στο LSE. To 1978 επιστρέφει στην Ελλάδα, ανα-
λαμβάνει την οικογενειακή επιχείρηση και βάζοντας
σε χρήση τις νεοαποκτηθείσες γνώσεις του τη γλιτώ-
νει από τα χρέη. 

Το 1991 καταφέρνει να συγκεντρώσει όλες τις δρα-
στηριότητες της οικογενειακής επιχείρησης σε μία
μητρική εταιρεία, ώστε να μπορεί να τις διαχειρίζεται
καλύτερα. Δημιουργεί την εταιρεία Μυτιληναίος, η
οποία το 1995 μπαίνει στο Χρηματιστήριο Αθηνών. Το
1998 αγοράζει την ιστορική βιομηχανία ΜΕΤΚΑ που
όμως είναι πολύ ενεργοβόρα, οπότε στις αρχές της
δεκαετίας του 2000 αποφασίζει να δραστηριοποι-
ηθεί στον ενεργειακό τομέα, δημιουργώντας εται-
ρείες παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας και αιολι-
κών πάρκων. 

Η ιστορία των εξαγορών και συνεργασιών της εται-
ρείας του Ευάγγελου Μυτιληναίου είναι ατελείωτη,
όμως στην ουσία η απόφαση της ενασχόλησής του με
την ενέργεια είναι εκείνη που έχει κάνει τη Metlen
αυτό που είναι σήμερα: μια τεράστια εταιρεία της
οποίας το 90% των μετοχών θα διαπραγματεύεται στο
Λονδίνο, χωρίς να είναι εκείνη που κερδίζει από αυτό
αλλά το Λονδίνο που κερδίζει από την εισαγωγή της
στην αγορά του.
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Θυσίασε το όνομα της οικογένειάς
του για να οδηγήσει την εταιρεία του
ακόμη πιο ψηλά, αποφασισμένος ότι

εφόσον το έκανε κι αυτό, τίποτα 
δεν μπορεί να τον σταματήσει

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ 
ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ

Ο στρατηγός 
του επιχειρείν

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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κλάδος MICE (Meetings, Incentives, Confe-
rences, and Exhibitions), με δραστηριότητα
γύρω από τη διοργάνωση μεγάλων συνε-

δρίων και εκδηλώσεων, έχει μεγάλη δυναμική και
μια οικονομική δραστηριότητα που εισφέρει σημαν-
τικά στην ελληνική οικονομία. 

Εκτιμάται πως, σήμερα, συμβάλλει, κατ’ εκτίμηση,
με περισσότερα από 2,5 δισ. ευρώ στην εθνική οικο-

νομία, ποσό που δύναται μεσοπρό-
θεσμα και υπό προϋποθέσεις να δι-
πλασιαστεί.

Ετησίως η Ελλάδα χάνει περισσό-
τερα από 20 διεθνή επιστημονικά συ-
νέδρια και περισσότερα από 100

εταιρικά events, δημιουργώντας
απώλειες περισσότερων από 100.000

συνεδριακών επισκεπτών τον χρόνο και πλέον των
50.000 επισκεπτών εταιρικών events ετησίως, γιατί
δεν διαθέτει τις κατάλληλες υποδομές.

«Ο κλάδος των συνεδρίων και εκδηλώσεων δίνει
τη λύση στην εποχικότητα και στον ποιοτικό τουρι-
σμό. Ο χώρος οφείλει να υποστηριχτεί και να πλαι-
σιωθεί από εθνική στρατηγική και στοχευμένη προ-
βολή και σύμφωνα με το σχέδιο που έχουμε καταθέ-
σει προς την Πολιτεία. 

Είναι γεγονός ότι πλέον λόγω της έλλειψης των
υποδομών αλλά και διαθεσιμότητας η χώρα μας χά-
νει έσοδα από συνέδρια και events που αγγίζουν
ετησίως τουλάχιστον το 1 δισ. ευρώ», σημείωσε η
Σίσσυ Λυγνού, πρόεδρος του Συνδέσμου Ελλήνων
Επαγγελματιών Εκδηλώσεων και Οργανωτών Συνε-
δρίων (HAPCO & DES). 

Εντυπωσιακή άνοδος
Σύμφωνα με διεθνή στοιχεία, κατ’ έτος στην Ελλά-

δα χάνεται ο τριπλάσιος τζίρος που θα μπορούσε να
επιτευχθεί για τα διεθνή επιστημονικά συνέδρια και
αντίστοιχα ο τριπλάσιος τζίρος για τα εταιρικά
events, δυναμική η οποία θα μπορούσε να φτάσει
έως και τα 6,5 δισ. δολάρια.

Όπως καταγράφηκε στα αποτελέσματα της Διε-
θνούς Ενώσεως Συνεδρίων (International Congress

and Convention Association - ICCA), η Αθήνα διατη-
ρεί τη δυναμική της μεταξύ των σημαντικότερων συ-
νεδριακών πόλεων, ενώ η Θεσσαλονίκη πραγματο-
ποίησε εντυπωσιακή άνοδο.

Ανάμεσα στα κύρια αιτήματα του HAPCO & DES
συγκαταλέγονται η στοχευμένη προβολή της συνε-
δριακής Ελλάδας (meeting industry), η αναγνώριση
και αξιοποίηση του σημαντικού ρόλου της βιομηχα-
νίας συνεδρίων και εκδηλώσεων στην ανάκαμψη και
ανάπτυξη της χώρας, η δημιουργία ενός ευέλικτου,
βιώσιμου συνεδριακού κέντρου, το οποίο θα έχει τη
δυνατότητα να φιλοξενήσει διεθνές συνέδριο με χω-
ρητικότητα 6.000 ατόμων και άνω, καθώς και η ανά-
πτυξη υποδομών κατάλληλων για κοινωνικές εκδη-
λώσεις και events άνω των 1.500 ατόμων. 

Παράλληλα, ο κλάδος ζητά επιστροφή του ΦΠΑ
για εκδηλώσεις συνδέσμων και εταιρειών του εξω-
τερικού έτσι ώστε να καταστεί ο συνεδριακός τουρι-
σμός της Ελλάδας ανταγωνιστικός έναντι των άλλων
ευρωπαϊκών πόλεων, ενώ και με τη δημιουργία μη-
τρώου συνεδρίων θα υπάρξει η δυνατότητα κατα-
γραφής στατιστικών στοιχείων, τα οποία θα αναδεί-
ξουν τη δυναμική του κλάδου, τη στιγμή, μάλιστα,
που ανάλογα μητρώα διαθέτουν πολλές ευρωπαϊκές
ανταγωνιστικές χώρες.

Έχει λήξει το δίπλωμά σου ή είσαι
πάνω από 65 ετών και πρέπει να το
ανανεώσεις; Η Pricefox, εταιρεία η
οποία δραστηριοποιείται γύρω από
την ασφάλεια του αυτοκινήτου, μας
βοήθησε να σου δείξουμε βήμα βήμα
τη διαδικασία. 

Υπάρχουν δύο τρόποι για να ανανε-
ώσει κανείς την άδεια οδήγησής του.
Ο πρώτος τρόπος είναι να επιλέξουμε
να επισκεφθούμε αυτοπροσώπως ένα
ΚΕΠ ή ένα Περιφερειακό Τμήμα Δια-
βατηρίων της Ελληνικής Αστυνομίας.
Όμως με τον δεύτερο τρόπο όλα γίνον-
ται από την άνεση του σπιτιού σου εύ-
κολα και γρήγορα μόνο με τη βοήθεια
του υπολογιστή σου, μέσω της πλατ-

φόρμας του gov.gr.  Είναι σημαντικό να
γνωρίζεις την ημερομηνία λήξης της
τρέχουσας άδειάς σου και να την ανα-

νεώσεις τουλάχιστον δύο μήνες πριν
τη λήξη της. Φυσικά, μπορείς να κά-
νεις αίτηση και μετά τη λήξη. Όμως
από τη στιγμή που θα λήξει η άδεια,
δεν μπορείς να οδηγείς μέχρι να εκδο-
θεί η καινούρφια.

Οι ερασιτεχνικές άδειες οδήγησης
ισχύουν γενικά για 15 χρόνια, αλλά αυ-
τό μπορεί να διαφέρει ανάλογα με ορι-
σμένους παράγοντες, όμως τα επαγ-
γελματικά διπλώματα ισχύουν για 5
χρόνια. Τα διπλώματα όσων είναι άνω
των 65 ετών ισχύουν για 3 χρόνια ανε-
ξαρτήτως τύπου διπλώματος και απαι-
τούν επιτυχή εξέταση προσόντων και
συμπεριφοράς. Αν το δίπλωμά σου λή-
γει στα 15 χρόνια ή ανήκεις στην κατη-

γορία των άνω των 65 ετών, τότε θα
πρέπει να κάνεις εκ νέου ιατρικές εξε-
τάσεις σε παθολόγο και οφθαλμίατρο.

Για να ανανεώσεις την άδεια, θα
χρειαστείς αντίγραφο της ταυτότητάς
σου ή του διαβατηρίου σου, αντίγραφο
από το ενοικιαστήριο συμβόλαιό σου
ή έναν λογαριασμό κοινής ωφέλειας ή
κάποια άλλη απόδειξη διαμονής στην
Ελλάδα, αντίγραφο του τρέχοντος δι-
πλώματός σου, 3 πρόσφατες φωτο-
γραφίες σε μέγεθος διαβατηρίου, ια-
τρικό πιστοποιητικό από παθολόγο και
οφθαλμίατρο με αποδεικτικό πληρω-
μής και αίτηση εκτύπωσης της άδειας
οδήγησης.

Ρεγγίνα Σαβούρδου

Πώς θα ανανεώσουμε το δίπλωμα οδήγησής μας στην περίπτωση που έχει λήξει

Η χώρα μας, λόγω της έλλειψης
υποδομών αλλά και διαθεσιμότητας,

χάνει έσοδα από συνέδρια 
και events που αγγίζουν ετησίως 

τουλάχιστον το… €1 δισ.!

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Τεράστια 
η εισφορά 
του συνεδριακού 
κλάδου στην οικονομία
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Η
Παπαστράτος, θυγατρική της Philip Morris Inter-
national (PMI) στην Ελλάδα, σημείωσε εντυπω-
σιακή αύξηση στην κερδοφορία της το 2023, επι-

τυγχάνοντας καθαρά κέρδη ύψους 109,8 εκατομμυρίων
ευρώ, έναντι 84,6 εκατομμυρίων ευρώ το 2022. Τα καθα-

ρά έσοδα της εταιρείας επίσης παρουσίασαν σημαν-
τική άνοδο, φτάνοντας τα 763,3 εκατομμύρια ευρώ,
από 657 εκατομμύρια ευρώ την προηγούμενη χρο-
νιά. Αυτή η εξέλιξη καταδεικνύει τη συνεχιζόμενη
δυναμική της εταιρείας, η οποία στηρίζεται στις ση-
μαντικές επενδύσεις και την εκτεταμένη εξαγωγική

της δραστηριότητα.
Το εργοστάσιο της Παπαστράτος στον Ασπρόπυρ-

γο αποτελεί ένα από τα τρία κύρια κέντρα παραγωγής
θερμαινόμενων ράβδων καπνού της PMI στην Ευρώ-

πη. Η εξαγωγική της δραστηριότητα είναι εξίσου εντυπω-
σιακή, με το 60% των παραγόμενων προϊόντων να εξάγε-
ται σε 20 χώρες, με κορυφαίους προορισμούς την Ιαπω-
νία, την Ισπανία και τη Γερμανία. Αυτό έχει αναδείξει την
Παπαστράτος σε έναν από τους πιο σημαντικούς εξαγω-
γικούς πυλώνες της ελληνικής οικονομίας. Από το 2017 η
εταιρεία έχει πραγματοποιήσει συνολικές επενδύσεις
που ξεπερνούν τα 700 εκατομμύρια ευρώ, γεγονός που
ενίσχυσε σημαντικά την παραγωγική της ικανότητα και
δημιούργησε περίπου 400 νέες θέσεις εργασίας. 

Η τεχνολογική μετάβαση
Πρόσφατα, η εταιρεία Παπαστράτος ανακοίνωσε νέες

επενδύσεις ύψους 200 εκατομμυρίων ευρώ για την επέ-
κταση της παραγωγικής της υποδομής με δύο επιπλέον
γραμμές παραγωγής και τέσσερις γραμμές ψηφιακής
εκτύπωσης. Με αυτές τις επενδύσεις, η εξαγωγική δυνα-
μικότητα της εταιρείας αναμένεται να φτάσει τα 300 εκα-

τομμύρια ευρώ ετησίως μέχρι το 2025, υπογραμμίζοντας
περαιτέρω την εξωστρεφή στρατηγική της.

Η Παπαστράτος έχει εξελιχθεί από μια παραδοσιακή
καπνοβιομηχανία σε μια εταιρεία τεχνολογίας με κεντρι-
κό ρόλο στη διαχείριση των δραστηριοτήτων της PMI για
τη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Αυτή η μετάβαση όχι μόνο
ενίσχυσε την παρουσία της εταιρείας στην παγκόσμια
αγορά, αλλά συνέβαλε επίσης στη δημιουργία μιας πιο
πράσινης και βιώσιμης παραγωγικής διαδικασίας.

Η διοίκηση της εταιρείας, με επικεφαλής τον νέο διευ-
θύνοντα σύμβουλο Γιώργο Μαργώνη, έχει δεσμευτεί για
συνεχή καινοτομία και βιώσιμη ανάπτυξη, με στόχο να
κάνει την Παπαστράτος πρότυπο όχι μόνο για την ελληνι-
κή, αλλά και για την παγκόσμια αγορά.

Επιτυχία του IQOS και διεθνής αναγνώριση
Οι επιδόσεις της Παπαστράτος είναι άμεσα συνδεδε-

μένες με την επιτυχία του IQOS, του εναλλακτικού προ-
ϊόντος καπνίσματος της PMI, το οποίο έχει σημειώσει
εντυπωσιακή διείσδυση στην ελληνική αγορά, προσελ-
κύοντας πάνω από 500.000 πρώην καπνιστές μέσα σε
μόλις 6,5 χρόνια από την κυκλοφορία του. Επιπλέον, σε
παγκόσμιο επίπεδο, οι πωλήσεις του IQOS ξεπέρασαν
για πρώτη φορά εκείνες των παραδοσιακών τσιγάρων

Marlboro σε όρους καθαρού τζίρου, σηματοδοτώντας
μια ιστορική καμπή στην πορεία της PMI και ενισχύον-
τας τον ρόλο της Παπαστράτος ως ηγέτιδας δύναμης
στην καινοτομία.

Με βάση αυτά τα στοιχεία, η Παπαστράτος όχι μόνο κα-
ταγράφει εντυπωσιακή κερδοφορία, αλλά και τοποθετεί-
ται ως βασικός παίκτης στο μέλλον της παγκόσμιας αγο-
ράς καπνικών προϊόντων, επενδύοντας συνεχώς στην
καινοτομία και την αειφορία.

Επιπλέον, η Παπαστράτος συνεχίζει να καινοτομεί στον
τομέα της με νέες πρωτοβουλίες που στοχεύουν στην
αειφορία και τη μείωση του περιβαλλοντικού αποτυπώ-
ματος. Μέρος αυτών των προσπαθειών είναι η δημιουρ-
γία προϊόντων με λιγότερες επιπτώσεις στο περιβάλλον,
όπως τα θερμαινόμενα προϊόντα καπνού, τα οποία έχουν
σημειώσει σημαντική αποδοχή στην αγορά. Η εταιρεία
δεσμεύεται επίσης να μειώσει τη χρήση πλαστικών και να
ενισχύσει τις διαδικασίες ανακύκλωσης στις εγκαταστά-
σεις της, συμβάλλοντας έτσι σε έναν πιο βιώσιμο και φιλι-
κό προς το περιβάλλον τρόπο παραγωγής.

Συμβολή στην ελληνική οικονομία
Στο πλαίσιο αυτής της στρατηγικής, η Παπαστράτος

αναπτύσσει νέες γραμμές παραγωγής που στοχεύουν σε
προϊόντα καπνού επόμενης γενιάς, ενσωματώνοντας τε-
χνολογίες αιχμής. Αυτή η επένδυση στην τεχνολογία όχι
μόνο ενισχύει τη θέση της εταιρείας στην παγκόσμια αγο-
ρά, αλλά επίσης συμβάλλει στην οικονομική ανάπτυξη
της Ελλάδας, δημιουργώντας νέες θέσεις εργασίας και
ενισχύοντας τις εξαγωγές. Η εταιρεία διαδραματίζει πλέ-
ον καθοριστικό ρόλο στην προώθηση της τεχνολογικής
εξέλιξης και της βιώσιμης ανάπτυξης στον κλάδο της κα-
πνοβιομηχανίας.Ο
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Ισχυρή άνοδος κερδών
και «πυλώνας» εξαγωγών

Εντυπωσιάζουν τα οικονομικά στοιχεία 
της εταιρείας που συνεχίζει τη δυναμική
της πορεία, στηριζόμενη στις σημαντικές

επενδύσεις και την εκτεταμένη 
εξαγωγική της δραστηριότητα

Γράφει 
η Αναστασία-

Βασιλική 
Γκολέμη
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«Α
ν είχα περισσότερα χρήματα
στην τράπεζα, θα πλήρωνα
λογαριασμούς κάθε μέρα».

Αυτό φαίνεται να μονολογούν οι περισσό-
τεροι όταν ολοκληρώνουν μια ψηφιακή
ηλεκτρονική συναλλαγή, καθώς τα χρήμα-
τα που τελειώνουν γρήγορα φαίνεται να εί-

ναι το μόνο πρόβλημα των Ελλή-
νων χρηστών του e-banking, οι
οποίοι δηλώνουν ότι απολαμβά-
νουν τη χρήση των ηλεκτρονικών
υπηρεσιών που μπορούν να
βρουν στα διάφορα τραπεζικά
σάιτ, αλλά και τις εφαρμογές που
έχουν στο κινητό τους. 

Η έρευνα που δημοσιοποιήθηκε
στον ιστότοπο Journal of Banking and Fi-
nance Management πραγματοποιήθηκε σε
δείγμα 144 χρηστών, με το 56,2% των συμμε-
τεχόντων να είναι γυναίκες και το υπόλοιπο
43,8% άνδρες. Η ηλικία τους ήταν κυρίως 26
έως 35 ετών (το 66%) και εξ αυτών οι περισ-
σότεροι χρησιμοποιούν υπηρεσίες ηλε-
κτρονικής τραπεζικής από συχνά έως καθη-
μερινά (60,4%), ενώ το 22,9% τις χρησιμοποι-
εί μέτρια. Από εκεί και πέρα, υπάρχει ένα μι-
κρό ποσοστό 6,3% που δηλώνει ότι έχει χρη-
σιμοποιήσει τέτοιου είδους υπηρεσίες πε-
ρισσότερες από 30 φορές τον μήνα, το 38,9%
λιγότερο από 10 φορές και το 38,9% μεταξύ
10 και 20 φορών. Όπως δήλωσαν οι ερωτη-
θέντες, το 47,9% χρησιμοποιεί την ηλεκτρο-
νική τραπεζική κυρίως για προσωπικούς
λόγους και το 39,6% τόσο για προσωπικούς
όσο και για επαγγελματικούς λόγους.

Ένα από τα συμπεράσματα της έρευνας
είναι ότι οι χρήστες έχουν και υψηλό βαθμό
εξοικείωσης με τις διαδικασίες του e-bank-
ing, καθώς και υψηλά επίπεδα εμπιστοσύ-
νης. Την ίδια στιγμή βέβαια, υπάρχουν και
εκείνοι που δεν επιλέγουν σε καμία περί-

πτωση τις ηλεκτρονικές συναλλαγές από έλ-
λειψη και των δύο παραπάνω λόγων. Δηλα-
δή, ή δεν έχουν την εξοικείωση ή τους λείπει
η εμπιστοσύνη ή και τα δύο ταυτόχρονα. 

Πάντως σε κάθε περίπτωση οι τραπεζι-
κές συναλλαγές στη χώρα μας βρίσκονται
σε άνοδο, με τους χρήστες να είναι σταθερά
πάνω από τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Είναι χαρακτηριστικό ότι μόνο
πέρσι οι ενεργοί χρήστες internet banking
στην Ελλάδα είχαν υπολογιστεί σε 3,73
εκατομμύρια, από τους οποίους το 64%
πραγματοποίησε τουλάχιστον μία συναλ-
λαγή μεταφοράς χρημάτων ανά μήνα. Ανά-
λογη εικόνα αποκαλύπτεται και από τα
στοιχεία της Eurostat, η οποία υπολόγιζε
πέρσι το ποσοστό των Ελλήνων χρηστών in-
ternet banking σε 52,01%, όταν το 2015 αυτό
κυμαινόταν σε μόλις 13,87%.

Τι άλλαξε μετά το 2015; 
Η βασική αιτία σύμφωνα με τους ερευ-

νητές της μελέτης (δρ Γιάννης Μυλωνάκης,
Βασίλης Ορφανού και Μιχάλης Ευρυπιώ-
της) βρίσκεται κρυμμένη -δυστυχώς- στα
capital controls που επιβλήθηκαν στη χώ-
ρα μας τότε και η άνοδος της χρήσης του e-
banking ήταν μία από τις παράπλευρες
βελτιώσεις που επέφεραν στην ελληνική
τραπεζική πραγματικότητα. 

Το e-banking επίσης έχει δείξει ότι
δίνει ιδιαίτερα σημαντικές λύσεις για
τους κατοίκους της ελληνικής περιφέ-
ρειας, οι οποίοι πολλές φορές αντιμετω-
πίζουν δυσκολίες μετακίνησης για να
βρεθούν σε κάποιο τραπεζικό κατάστη-
μα, κυρίως στις νησιωτικές, αλλά και
στις ορεινές περιοχές. Κάπως έτσι λοι-
πόν, το ίντερνετ και η διάδοση της χρή-
σης του μεταξύ των τραπεζών εξάλει-
ψαν τις αποστάσεις και μείωσαν τον
χρόνο διεκπεραίωσης των συναλλαγών,
για αυτό και παραμένει ένα μεγάλο στοί-
χημα για τις τράπεζες να καταφέρουν

την περαιτέρω διείσδυση της χρήσης
του e-banking. 

Σύμφωνα με την έρευνα, οι χρήστες
απαντούν ότι αναγνωρίζουν τη χρησιμότη-
τα της ηλεκτρονικής τραπεζικής, άρα αντι-
λαμβάνονται και κατανοούν τα οφέλη που
μπορεί να αποκομίσουν από τη χρήση της.
Ταυτόχρονα, βρίσκουν εύχρηστες τις
εφαρμογές είτε αυτές βρίσκονται στο δια-
δίκτυο είτε στο κινητό τους, ανεξάρτητα
από το πόσο συχνά τις χρησιμοποιούν οι
ίδιοι. Επίσης, οι περισσότεροι ερωτηθέν-
τες αξιολογούν τον εαυτό τους θετικά όσον
αφορά τις ικανότητες χειρισμού κατά την
πλοήγηση. Όμως δεν ξεχνούν ότι υπάρ-
χουν και κίνδυνοι που προκύπτουν από τη
χρήση της διαδικτυακής τραπεζικής. Πολ-
λοί από τους χρήστες είχαν αρνητική άπο-
ψη στο θέμα της ασφάλειας των ιντερνετι-
κών συναλλαγών και ένα μεγάλο ποσοστό
παραμένει αναποφάσιστο για τα επίπεδα
της προσφερόμενης ασφάλειας.

Τέλος, αξίζει να δούμε και τις παράπλευ-
ρες απώλειες που έχει φέρει η εξάπλωση
της χρήσης του e-banking και αυτή δεν είναι
άλλη από τη γενικότερη μείωση των φυσι-
κών σημείων εξυπηρέτησης που καταγρά-
φεται έντονα τα τελευταία χρόνια. Σύμφωνα
με την έρευνα, από το 2009 το τραπεζικό σύ-
στημα εν γένει στην Ευρώπη παρουσίασε
σοβαρή ενοποίηση μεταξύ των πιστωτικών
ιδρυμάτων, κάτι που ακολούθησε και η Ελ-
λάδα. Ο αριθμός των εγχώριων τραπεζικών
ιδρυμάτων μειώθηκε από 35 το 2009 σε 13
το 2023, εκ των οποίων εννέα εμπορικές
τράπεζες λειτουργούν 405 υποκαταστήματα
και απασχολούν 28.436 υπαλλήλους. Από το
2014, λόγω του ψηφιακού μετασχηματι-
σμού, ο αριθμός του δικτύου καταστημάτων
περιορίστηκε κατά 47% και οι τραπεζικοί
υπάλληλοι μειώθηκαν κατά 36%.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Σταθερά πάνω από τον μέσο όρο της Ευρώπης 
οι χρήστες της διαδικτυακής τραπεζικής στη 

χώρα μας, εκμηδενίζοντας έτσι τις αποστάσεις και 
τις ουρές για τη διεκπεραίωση τραπεζικών εργασιών

Πώς… κόλλησαν
οι Έλληνες

με το e-banking
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Η
αποκάλυψη στο χθεσινό φύλλο της «P»
του τρόπου με τον οποίο ένα τεράστιο κύ-
κλωμα εκμεταλλευόταν τις τρύπες του

συστήματος του εργόσημου, αποκομίζοντας ακό-
μη και εκατομμύρια ευρώ, είναι μόνο ένα από τα
παραδείγματα απάτης και ξεπλύματος χρημάτων
που καταγράφονται πλέον στη χώρα μας, τα οποία
όμως εντοπίζονται από τις συνεχείς ηλε-
κτρονικές διασταυρώσεις. Η ΑΑΔΕ, η Αρ-
χή Καταπολέμησης της Νομιμοποίησης
Εσόδων από Εγκληματικές Δραστηριότη-
τες αλλά και η Εθνική Αρχή Διαφάνειας
εξετάζοντας τις φορολογικές δηλώσεις,
τους τραπεζικούς λογαριασμούς και τα
εμβάσματα εκατοντάδων εμπλεκόμενων
προσώπων καταφέρνουν να αποκαλύ-
ψουν ασυνέχειες που δίνουν το έναυσμα για τον
έλεγχο συγκεκριμένων προσώπων που εμφανί-
ζουν αυξημένη πιθανότητα εμπλοκής σε τέτοιες
πράξεις.

Είναι χαρακτηριστικό ότι,
σύμφωνα με τα στοιχεία της
ΑΑΔΕ, το πεντάμηνο Ιανουα-
ρίου - Μαΐου ζητήθηκε από τις
φορολογικές αρχές να παρά-
σχουν πληροφορίες για 716
άτομα. Πρόκειται για αριθμό
υποθέσεων που είναι ήδη
υπερδιπλάσιος σε σύγκριση
με τα κρούσματα που εντοπί-
στηκαν σε όλο το 2023.

Συγκεκριμένα, για ξέπλυμα μαύρου χρήμα-
τος γίνεται έλεγχος σε 320 υποθέσεις, στην κα-
θεμία όμως εμπλέκονται περισσότερα από ένα
άτομα και άρα ο τελικός αριθμός των εμπλεκό-
μενων είναι υπερδιπλάσιος. Τον Μάρτιο εντοπί-
στηκαν και άρχισαν να ελέγχονται 153 υποθέ-
σεις, με τους εμπλεκομένους να φτάνουν τους
389 άτομα, ενώ τον Απρίλιο εντοπίστηκαν 163
υποθέσεις ξεπλύματος με εμπλεκόμενα 318
άτομα. Παράλληλα, το πρώτο πεντάμηνο του
2024 ολοκληρώθηκαν 11 έρευνες, με τους φό-

ρους και τα πρόστιμα που καταλογίστηκαν να
φτάνουν τα 4,03 εκατ. ευρώ, εκ των οποίων ει-
σπράχθηκαν ήδη 252.169 ευρώ.

Έγιναν 454 μηνυτήριες
αναφορές στο πεντάμηνο

Όπως σας είπαμε και παραπάνω, λόγω των εκτετα-
μένων ελέγχων και διασταυρώσεων οι υποθέ-
σεις που αποκαλύπτονται κάθε χρόνο είναι
πολύ περισσότερες. Ενώ λοιπόν, όπως σας
γράψαμε ήδη, στο πρώτο πεντάμηνο του έτους
ολοκληρώθηκαν 11 έρευνες υποθέσεων, ο
αριθμός αυτός για όλο το 2023 ήταν 22 υποθέ-
σεις.

Για όλες αυτές τις υποθέσεις και τα πρόσω-
πα αυτά η Αρχή για το ξέπλυμα ζητεί πληρο-

φορίες από την ΑΑΔΕ σχηματίζοντας το οικονομικό
και εισοδηματικό τους προφίλ με τις δηλώσεις εισο-
δήματος των προηγούμενων ετών, καθώς και τα πε-
ριουσιακά τους στοιχεία που δηλώνουν κάθε χρόνο.

Επίσης, ζητείται το άνοιγμα
των τραπεζικών τους λογαρια-
σμών ώστε να γίνει συσχέτιση
εισοδημάτων και τραπεζικών
κινήσεων τόσο εντός όσο και
εκτός Ελλάδος.

Παράλληλα, στην Αρχή Κα-
ταπολέμησης της Νομιμοποί-
ησης Εσόδων από Εγκληματι-
κές Δραστηριότητες εστάλη-
σαν από την ΑΑΔΕ 375 πολίτες

με την κατηγορία της βεβαιωμένης φοροδιαφυγής ή
για ληξιπρόθεσμα χρέη προς το Δημόσιο. Από αυ-
τούς οι 164 κατηγορήθηκαν για βεβαιωμένη φορο-
διαφυγή που ξεπερνούσε τις 50.000 ευρώ, ενώ και οι
211 που είχαν ληξιπρόθεσμα χρέη προς το Δημόσιο
ξεπερνούσαν και αυτοί το ίδιο ποσό. Παράλληλα -
πάντα για το πρώτο πεντάμηνο του 2024- υποβλήθη-
καν 454 μηνυτήριες αναφορές από τις διάφορες φο-
ρολογικές υπηρεσίες και ελεγκτικά κέντρα (ΚΕΜΕ-
ΕΠ, ΚΕΦΟΜΕΠ), καθώς και από τις Υπηρεσίες Ελέγ-
χου και Διασφάλισης Δημοσίων Εσόδων. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Η διπλή εικόνα των Κυκλάδων
Τις δύο όψεις του νομίσματος των ελληνικών νησιών εμφανίζουν
διάφορα δημοσιεύματα του διεθνούς Τύπου και του Ίντερνετ, κα-
θώς από τη μια μπορεί κανείς να διαβάσει τις ομορφιές που κρύ-
βουν η Πάρος και η Μήλος στη βρετανική εφημερίδα «Express»
και την ίδια στιγμή να βρει δημοσίευμα της «Frankfurter Allge-
meine Zeitung» που αναφέρεται στη μαφία ακινήτων της Μυκό-
νου. Από τη μια λοιπόν διαβάζεις για τις υπέροχες παραλίες (χω-
ρίς την πολυκοσμία) που προσφέρουν τα διάφορα κυκλαδονήσια
και ταυτόχρονα για την ασταμάτητη δόμηση ξενοδοχείων στο
«νησί των ανέμων», που εμφανίζει τις ακριβότερες τιμές δεύτε-
ρης κατοικίας, που μπορούν να ξεκινούν από 7.000 ευρώ το τε-
τραγωνικό και να ξεπερνούν ακόμη και τις 30.000 στις προνομια-
κές θέσεις. 

Οι προφήτες των επιτοκίων
Όσο πλησιάζουν οι μέρες για τις αποφάσεις του ύψους των επιτοκίων
από Fed και ΕΚΤ, τόσο θα φουντώνουν και οι προβλέψεις και οι αναλύ-
σεις. Η πιο πρόσφατη έρχεται από την Bank Of America, που διακρίνει
δύο λόγους μείωσης των επιτοκίων από τη Fed: Ο πρώτος λόγος είναι
από επιλογή ή από ανάγκη (δηλαδή, επειδή έπεσε ο πληθωρισμός ή
χαλάρωσε η αγορά εργασίας) και ο δεύτερος επειδή αυτό περιμένει η
αγορά. Συνεχίζοντας πάντως την ανάλυσή της, η BofA πιστεύει ότι η
μείωση των επιτοκίων στην Αμερική θα οδηγήσει σε διψήφια μείωση
της αξίας των ευρωπαϊκών μετοχών στο επόμενο δωδεκάμηνο. Αν τώ-
ρα με ρωτήσετε αν αυτό αφορά και την ελληνική αγορά, θα σας απαν-
τήσω ότι πάντα πίστευα ότι το αθηναϊκό Χρηματιστήριο κάνει σχεδόν
πάντα... του κεφαλιού του.

Ψηφιοποίηση στα υπόγεια του ΕΦΚΑ
Θυμάστε πριν από κάποια χρόνια τον (ευρωβουλευτή πια) Γιώργο
Αυτιά στα υπόγεια ενός κτηρίου του ΕΦΚΑ να δείχνει τα ατάκτως
ερριμμένα αρχεία και έγγραφα σε χαρτόκουτα και σακούλες
σκουπιδιών; Αυτή η εικόνα δυστυχώς υπάρχει στο Δημόσιο και
τα ασφαλιστικά ταμεία (λόγω της φύσης τους) είναι ίσως οι οργα-
νισμοί που γεννούν περισσότερο αρχεία, τα οποία όμως χρει-
άζονται για την ορθή τους λειτουργία. Η ψηφιοποίηση πάντως
ανοίγει δρόμους για καλύτερη διαχείριση των έγχαρτων αρχείων
όλων των δημόσιων οργανισμών, που υπολογίζεται ότι βρίσκον-
ται σε 1,4 εκατομμύριο κιβώτια. Ήδη προωθείται η σωστότερη
αποθήκευσή τους σε κεντρικά κτήρια και αυτή η διαδικασία έχει
αδειάσει μόνο για τον ΕΦΚΑ 57 κτήρια, εξοικονομώντας 1,5 εκατ.
ευρώ κάθε χρόνο στον οργανισμό από την καταβολή ενοικίων. Η
ορθή αποθήκευση όλων των αρχείων του Δημοσίου θα κοστίσει
48 εκατ., αλλά σκεφτείτε πόσα θα εξοικονομήσει!

Η εικόνα του λιανεμπορίου
Η αύξηση των τιμών παραμένει ένας από τους βασικούς λόγους για
την άνοδο του τζίρου του λιανικού εμπορίου, που έφτασε στο β’ τρί-
μηνο στα 18,11 δισ. ευρώ, σημειώνοντας αύξηση 4,3% σε σχέση με το
β’ τρίμηνο του 2023, όταν είχε διαμορφωθεί σε 17,37 δισ. ευρώ. Οι
κορυφαίες δραστηριότητες που παρουσίασαν τη μεγαλύτερη αύξη-
ση στον κύκλο εργασιών του ήταν η πώληση διαφόρων μηχανοκίνη-
των οχημάτων με +30% και η πώληση, συντήρηση και επισκευή μο-
τοσικλετών με αύξηση 17,6%. Στον αντίποδα, τη μεγαλύτερη μείωση
του τζίρου τους είδαν το λιανικό εμπόριο ηλεκτρονικών υπολογι-
στών με πτώση 3,2% και το λιανικό εμπόριο ηλεκτρικών οικιακών
συσκευών με μείωση 2,3%.

Λαβράκια βγάζουν 
οι ηλεκτρονικές διασταυρώσεις

μέσα από τις φορολογικές
δηλώσεις, τους τραπεζικούς 

λογαριασμούς, τα περιουσιακά
στοιχεία και τα εμβάσματα 

εκατοντάδων εμπλεκομένων

Υπερδιπλάσιες υποθέσεις μαύρου
χρήματος στο... μάτι των Αρχών
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Δήμος Αθηναίων 
«Μουσικός Σεπτέμβρης»
με 13 εκρηκτικές
συναυλίες

Το πιο πλούσιο συναυλιακό καλοκαίρι
των τελευταίων χρόνων συνεχίζεται και τον
Σεπτέμβριο στην Τεχνόπολη Δήμου Αθηναί-
ων. Μετά τις 32 καλοκαιρινές βραδιές του
Μαΐου, του Ιουνίου και του Ιουλίου κάτω από
τις χαρακτηριστικές καμινάδες της, το ραν-
τεβού με τη Μουσική Τεχνόπολη και τους
χιλιάδες επισκέπτες της ανανεώνεται για
τον Σεπτέμβριο με 13 ακόμα μουσικές εμ-
πειρίες γεμάτες ρυθμό και ενέργεια.

Η αυλαία για το δεύτερο μέρος ανοίγει
την Τρίτη 3 Σεπτεμβρίου, με ένα υπερθέαμα
γεμάτο vintage νοσταλγία από τη μουσική
κολεκτίβα Postmodern Jukebox που εδώ
και τουλάχιστον 13 χρόνια δίνει πνοή σε
σύγχρονες επιτυχίες, μετατρέποντας τον
ήχο τους σε ρετρό αναμνήσεις. Οι Σκιαδα-
ρέσες, οι κατά κόσμον δίδυμες Νίκη και Όλ-
γα με την πάντα καλοκαιρινή διάθεση ανε-
ξαρτήτως καιρού και εποχής, ακολουθούν
την Τετάρτη 4 Σεπτεμβρίου μαζί με τους
Usurum με ακόμα ένα απόλυτα cool live,
όπως αυτό που μας χάρισαν στην καρδιά του
καλοκαιριού.

Ολοκληρώνεται
η ανακατασκευή 
στο Δημοτικό Στάδιο
Νέας Ιωνίας

Με γοργούς ρυθμούς ολοκληρώνεται η
ανακατασκευή του αγωνιστικού χώρου και
άλλων υποδομών στο Δημοτικό Στάδιο Νέ-
ας Ιωνίας. Εντός Σεπτεμβρίου παραδίδεται
προς χρήση και το καινούργιο ταρτάν του
στίβου, ενώ θα έχει αποκατασταθεί και η
βλάβη στους δυο πυλώνες φωτισμού που
ήταν καμένοι. 

Παράλληλα, ολοκληρώνεται η διαδικασία
αντικατάστασης των σπασμένων καθισμά-
των και των πάγκων για τις ομάδες ποδο-
σφαίρου και στίβου με ίδιους πόρους.

Ο δήμαρχος Παναγιώτης Μανούρης (φω-
τό), που πραγματοποίησε αυτοψία στις ερ-
γασίες, δήλωσε ότι «πάλι με ίδιους πόρους
αποφορτίζουμε το κεντρικό μας γήπεδο.
Τηρούμε το χρονοδιάγραμμα και τις δε-
σμεύσεις μας προς τους συμπολίτες μας».

Αδελφοποιήθηκαν οι Σύλλογοι Ποντίων
Γερακαριού Κιλκίς και Νέας
Φιλαδέλφειας-Χαλκηδόνας

Με τις ένθερμες ευχές των δημάρ-
χων Κιλκίς Δημήτρη Κυριακίδη και
Νέας Φιλαδέλφειας-Νέας Χαλκηδό-
νας Αθηνών Γιάννη Τομπούλογλου
επισφράγισαν την αδελφοποίησή τους
ο Πολιτιστικός Προοδευτικός Σύλλο-
γος Γερακαριού και ο Σύλλογος Ποντίων Νέας Φιλαδέλφειας-Νέας
Χαλκηδόνας «Δημήτριος Υψηλάντης».

Οι σχέσεις τους αναπτύχθηκαν την τελευταία δεκαετία με επίκεντρο
την ποντιακή πολιτιστική παραγωγή, παρ’ όλα αυτά οι δίαυλοι επικοινω-
νίας έχουν δημιουργηθεί πολύ πιο παλιά, στα τέλη της δεκαετίας του ’40,
όταν πολλοί κάτοικοι του Γερακαριού μετοίκησαν στη Νέα Χαλκηδόνα. 

Μ
έσα σε δύο
ημέρες ολο-
κληρώθη-

καν από τις υπηρε-
σίες της Περιφέρειας
Αττικής οι διαδικα-
σίες για την ταξινό-
μηση και την επιθεώ-
ρηση 101 οχημάτων
που θα διατεθούν
σε 63 δρομο-
λόγια του
ΟΑΣΑ στην
Ανατολική
και Δυτική
Αττική.

Με εντολή του
περιφερειάρχη Νίκου Χαρδαλιά, η Διεύθυνση
Μεταφορών Πειραιώς και Νήσων, παρά την πε-
ρίοδο των θερινών αδειών, περαίωσε τάχιστα
όλες τις διαδικασίες για την ενίσχυση 38 δρο-
μολογίων στη Δυτική Αττική και 25 στην Ανατο-
λική. Σχεδόν ταυτόχρονα ολοκληρώθηκε και ο

τεχνικός έλεγχος των οχημάτων από το ΚΤΕΟ
Χολαργού, το οποίο ανήκει επίσης στην αρμο-
διότητα της περιφέρειας, ώστε αυτά να τεθούν
σε λειτουργία τη Δευτέρα 26 Αυγούστου, ενώ
μέχρι την Τρίτη 27 Αυγούστου θα έχουν παρα-
δοθεί προς χρήση επιπλέον 29 οχήματα.

Συνάντηση Μπάμπαλου 
με τη δήμαρχο Ακανθούς 

Τη δήμαρχο του κατεχόμενου, κυπριακού
δήμου της Ακανθούς Ελένη Μυλωνά-Χατζημι-
χαήλ υποδέχτηκε στο δημαρχείο Ηρακλείου
Αττικής ο δήμαρχος Νίκος Μπάμπαλος, σε συ-
νέχεια των επαφών που έχει ξεκινήσει η δη-
μοτική αρχή με το αδερφό κράτος της Κύπρου.

Οι δύο δήμαρχοι συζήτησαν θέματα που απασχολούν τις τοπικές τους κοινωνίες, ενώ ο Νίκος
Μπάμπαλος άκουσε με ενδιαφέρον την ιστορία του μαρτυρικού Δήμου Ακανθούς, ο οποίος, όπως
πολλοί άλλοι, αναγκάστηκε σε εκκένωση με την εισβολή του Αττίλα με τους δημότες του να μετοι-
κούν στην ελεύθερη Κύπρο, την Ελλάδα αλλά και παντού στον κόσμο.

Αμφότεροι συμφώνησαν στην αμοιβαία συνεργασία μεταξύ των δήμων τους. «Κάναμε την αρχή με
την εκδήλωση προς τιμήν της Χαρίτας Μάντολες, του συμβόλου των Κύπριων αγνοουμένων, και απο-
φασίσαμε να αναπτύξουμε περισσότερες επαφές με την κυπριακή κοινωνία», δήλωσε ο δήμαρχος
Ηρακλείου Αττικής.

Πέφτουν 2,67 εκατ. για οδοφωτισμό 
LED στον Δήμο Αγίου Δημητρίου
Συμβασιοποιήθηκε το έργο Ενεργειακή Αναβάθμιση Οδο-
φωτισμού, μετά από σχετική απόφαση του δημάρχου Στέλι-
ου Μαμαλάκη (φωτό). Στόχος είναι η βελτίωση της ενεργει-
ακής απόδοσης του δημοτικού οδοφωτισμού, μέσω της αν-
τικατάστασης συμβατικών φωτιστικών σωμάτων και λαμπτήρων με νέα, σύγ-
χρονης τεχνολογίας φωτιστικά σώματα και λαμπτήρες (LED) και την εγκατάστα-
ση ειδικού εξοπλισμού ελέγχου της λειτουργίας των φωτιστικών. Σύμφωνα με
τη σύμβαση, η συνολική δαπάνη της προμήθειας ανέρχεται σε 2.671.150,34 ευ-
ρώ. Το συγκεκριμένο κόστος θα καλυφθεί με δάνειο από το Ταμείο Παρακατα-
θηκών και Δανείων, σύμφωνα με τις διαδικασίες που είχε δρομολογήσει ήδη η
διοίκηση της Μαρίας Ανδρούτσου. «Στόχος μας η συνολική αναβάθμιση του
οδοφωτισμού, η αντιμετώπιση ανοιχτών ζητημάτων και η ανάπτυξη ενός λει-
τουργικού και σύγχρονου συστήματος», δηλώνει μετά τη υπογραφή της σχετι-
κής σύμβασης ο δήμαρχος Στέλιος Μαμαλάκης (φωτό).

Ανατολική και Δυτική Αττική: 101 νέα
οχήματα σε 63 δρομολόγια του ΟΑΣΑ 

Γενική αναβάθμιση 
σχολείων στη Γλυφάδα

Με πλήρως ανανεωμένα σχολικά κτήρια
και αίθουσες διδασκαλίας θα υποδεχτεί τη
νέα σχολική χρονιά ο Δήμος Γλυφάδας. Προς
τούτο, αυτές τις μέρες οι εργασίες βρίσκονται
στο αποκορύφωμά τους, ώστε να ξεκινήσει
σε είκοσι ημέρες η σχολική χρονιά 2024-25
με τις καλύτερες δυνατές συνθήκες.

Στόχος της οικείας δημοτικής αρχής είναι
οι «νέες πινελιές» στα σχολικά συγκροτήμα-
τα να «βελτιώσουν την καθημερινότητα μα-
θητών και καθηγητών».  «Συντηρούμε και
αναβαθμίζουμε τα σχολεία μας. Σε συγκεκρι-
μένα σχολεία προχωράμε και φέτος σε ελαι-
οχρωματισμούς και νέες μονώσεις, σε ανα-
κατασκευές αποδυτηρίων, σε πάσης φύσεως
παρεμβάσεις για την ασφάλεια των εγκατα-
στάσεων», τονίζει ο δήμαρχος Γλυφάδας
Γιώργος Παπανικολάου (φωτό). 

Δωρεάν αθλητισμός 
για όλους στον Δήμο
Μάνδρας-Ειδυλλίας

Στην ανάπτυξη του μαζικού αθλητισμού
με τμήματα μαζικού αθλητισμού σε όλες τις
δημοτικές ενότητες και απολύτως δωρεάν
για όλους προχωρά ο Δήμος Μάνδρας-Ει-
δυλλίας σε συνεργασία με τη Γενική Γραμμα-
τεία Αθλητισμού και με έμπειρους καθηγη-
τές Φυσικής Αγωγής.

Στόχος της δημοτικής αρχής είναι να δο-
θούν σε όλους ισότιμες ευκαιρίες συμμετο-
χής στα αθλητικά προγράμματα, μέσα από
ευέλικτα ωράρια και ημέρες, ώστε να μπο-
ρούν όλοι να συμμετέχουν απολαμβάνοντας
τα πολλά και σημαντικά οφέλη της άθλησης
και της άσκησης. Τα προγράμματα έχουν μέ-
γιστη διάρκεια οκτώ μήνες, κάθε πρόγραμμα
αναλογεί σε τρεις ώρες ανά εβδομάδα και θα
πραγματοποιούνται στις αθλητικές εγκατα-
στάσεις της κάθε δημοτικής ενότητας.



Ο
ι τηλεοπτικές επιστροφές ξεκινούν,
καθώς το καλοκαίρι πλησιάζει στο τέ-
λος του. Πριν από την επίσημη πρε-

μιέρα της νέας σεζόν στις 16 Σεπτεμβρίου,
προγραμματίζονται μια σειρά από πρεμιέρες
τόσο στην ενημέρωση όσο και στην ψυχαγω-
γία. Μάλιστα, οι πρώτες από αυτές θα πραγ-
ματοποιηθούν αυτό το Σαββατοκύριακο.

Οι ενημερωτικές εκπομπές που κάνουν
ποδαρικό στη νέα σεζόν:

ΣΚΑΪ
Σταθμός με μακρά παράδοση στην άμεση

ενημέρωση, ο ΣΚΑΪ ξεκινά από τις 24 Αυγού-
στου το ενημερωτικό του πρόγραμμα, με εκ-
πομπές που ήδη γνωρίζουν και προτιμούν οι
τηλεθεατές, αλλά και με καινούργια πρόσωπα
και concept.

«Οι Δεκατιανοί», Γιάννης Πιτταράς και
Γιώργος Γρηγοριάδης, επιστρέφουν πρώτοι
για τη νέα σεζόν σήμερα, Σάββατο 24 Αυγού-
στου, στις 09.40. Με γρήγορο ρυθμό, πλούσια
θεματολογία, αποκλειστικότητες, απευθείας
συνδέσεις και ενδιαφέρουσες συνεντεύξεις,
«Οι Δεκατιανοί» κατάφεραν να γίνουν αγαπη-
μένη συνήθεια του τηλεοπτικού κοινού.

Οι ειδήσεις ξεκινούν από νωρίς το πρωί και
ο Άκης Παυλόπουλος με τη Μάρω Καρούση
μάς μεταφέρουν την «Πρώτη Εικόνα» της επι-
καιρότητας, από τη Δευτέρα 26 Αυγούστου
στις 05.00. Η εκπομπή που αποτελεί την πρώ-
τη επιλογή του τηλεοπτικού κοινού για την
πρωινή ενημέρωση, το «Σήμερα», επιστρέφει
στον ΣΚΑΪ το ίδιο πρωί, μία ώρα μετά, στις
06.00. Ο Δημήτρης Οικονόμου και ο Άκης
Παυλόπουλος συνεχίζουν την επιτυχημένη
συνεργασία τους, δίνοντας από νωρίς το στίγ-
μα της ημέρας που ξεκινά.

Είναι οι πιο ταιριαστοί «Αταίριαστοι» της ελ-
ληνικής τηλεόρασης, διαθέτουν χιούμορ,
αμεσότητα, εμπειρία και κριτική ματιά. Ο
Γιάννης Ντσούνος και ο Χρήστος Κούτρας
επιστρέφουν για 11η χρονιά στον ΣΚΑΪ, από τη
Δευτέρα 26 Αυγούστου, στις 09.45.

Από το Σάββατο 31 Αυγούστου και κάθε
Σαββατοκύριακο στις 05.30, η Φαίη Μαυρα-
γάνη θα μας καλημερίζει πλέον μέσα από τον
ΣΚΑΪ με κύρος, ειδήσεις και χαμόγελο. Η νέα
καθημερινή εκπομπή «LIVE U», με τον Άρη
Πορτοσάλτε και τη Μαρία Αναστασοπούλου, έρ-
χεται από τη Δευτέρα 2 Σεπτεμβρίου. Πρωταγωνιστές της εκπομπής θα εί-
ναι οι πολίτες, με τις καταγγελίες, τις ιδέες και τις προτάσεις τους.

MEGA
Ο Νίκος Ευαγγελάτος μπαίνει ξανά στο υπερσύγχρονο στούντιο του «Live

News» και επιστρέφει στις οθόνες μας τη Δευτέρα 26 Αυγούστου, στις
15.50, στο MEGA. Στην απογευματινή ζώνη που έχει κατακτήσει εδώ και
τέσσερις σεζόν, ο Νίκος Ευαγγελάτος θα ανοίγει καθημερινά στο MEGA μια
πλούσια βεντάλια θεμάτων, κρατώντας το τηλεοπτικό κοινό πλήρως ενημε-
ρωμένο. Το «Live News» συνεχίζει ανανεωμένο να αναδεικνύει την ημερή-

σια ειδησεογραφία και να την παρουσιάζει με
τον δικό του, γνώριμο πλέον, μοναδικό τρόπο:
όλη η επικαιρότητα μέσα από την ανάλυση του
Νίκου Ευαγγελάτου και τα ευφάνταστα πρωτο-
ποριακά γραφικά επαυξημένης πραγματικό-
τητας (AR Graphics) του MEGA.

ΟPEN
Πρεμιέρα κάνει την ίδια μέρα στις 06.00 το

πρωί και η «Ώρα Ελλάδος», στο OPEN, με ει-
δήσεις από την Ελλάδα και τον κόσμο, ζωντα-
νές συνδέσεις και ρεπορτάζ που καταγρά-
φουν τον παλμό των γεγονότων. Ο Παναγιώτης
Στάθης και ο Γιάννης Κολοκυθάς συζητούν,
αναλύουν και σχολιάζουν την ειδησεογραφία,
μαζί με τους πρωταγωνιστές της.

Παράλληλα, από τη Δευτέρα 26 Αυγούστου
2024 και καθημερινά στις 18.45 επιστρέφει
στο κεντρικό δελτίο ειδήσεων του OPEN η Εύα
Αντωνοπούλου. Το Σαββατοκύριακο τη σκυτά-
λη παίρνει ο Νίκος Στραβελάκης.

ΕΡΤ
Ανανεωμένες και εμπλουτισμένες, με ακό-

μη περισσότερα θέματα, φρέσκες ιδέες, σύγ-
χρονη ματιά, θετική ενέργεια και πολλές εκ-
πλήξεις, κάνουν πρεμιέρα οι ψυχαγωγικές
εκπομπές της ΕΡΤ1, με σκοπό και φέτος να
κρατήσουν την πιο ευχάριστη συντροφιά
στους τηλεθεατές.

Πρεμιέρα τη Δευτέρα 2 Σεπτεμβρίου 2024
στην ΕΡΤ1 κάνουν οι αγαπημένες εκπομπές
«Πρωίαν σε είδον», με τον Φώτη Σεργουλό-
πουλο και την Τζένη Μελιτά και το «Στούντιο
4», με τη Νάνσυ Ζαμπέτογλου και τον Θανάση
Αναγνωστόπουλο. Το Σάββατο 14 Σεπτεμβρί-
ου, με καινούργιο τίτλο και σε νέα ώρα, ανοίγει
αυλαία η εκπομπή «Καλημέρα είπαμε;» με τη
Ζωή Κρονάκη και τον Τάσο Ιορδανίδη. 

««Πρωίαν σε είδον»: Το πρωινό ψυχαγωγικό
μαγκαζίνο με τον Φώτη Σεργουλόπουλο και
την Τζένη Μελιτά επιστρέφει τη νέα σεζόν
στην ΕΡΤ1 ανανεωμένο, σε νέα ώρα και με με-
γαλύτερη διάρκεια. Για τρεις ώρες, από τις
09.00 έως τις 12.00, από Δευτέρα έως Παρα-
σκευή, το χαμόγελο και η καλή διάθεση μπαί-
νουν στο… πρόγραμμα και μας φτιάχνουν την
ημέρα από νωρίς το πρωί.

«Στούντιο 4»: Για ακόμα μια χρονιά, με τη
Νάνσυ Ζαμπέτογλου και τον Θανάση Αναγνω-

στόπουλο, θα μας κρατάει συντροφιά στην ΕΡΤ1, καθημερινά από τις 15.00
έως τις 18.00. Μαζί τους, θα γνωρίσουμε και φέτος νέους ανθρώπους, θα
συζητήσουμε ενδιαφέροντα θέματα, θα γελάσουμε και θα συγκινηθούμε.

«Καλημέρα είπαμε;»: Το πρωινό πολυθεματικό μαγκαζίνο του Σαββατο-
κύριακου με καινούργιο τίτλο και σε νέα ώρα. Κάθε Σάββατο και Κυριακή
στις 09.00, η Ζωή Κρονάκη και ο Τάσος Ιορδανίδης θα μας λένε την πιο ζέ-
στη «καλημέρα»! Οι δύο παρουσιαστές ενώνουν τις δυνάμεις τους για να
κάνουν τα Σαββατοκύριακά μας πιο ενδιαφέροντα και μας υπόσχονται ενη-
μέρωση και ψυχαγωγία σε σωστές δόσεις, σε ένα infotainment πολυθεμα-
τικό μαγκαζίνο.
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� «Η Μάγισσα: Φλεγόμενη Καρδιά» είναι ο
πλήρης τίτλος του δεύτερου κύκλου της

σειράς του ΑΝΤ1 που πέρσι έκανε αίσθηση, ενώ
φέτος αναμένεται να ανακατέψει την τράπουλα
στην prime time ζώνη. Τι θα δούμε στον νέο κύ-
κλο; Μέσα από τη στοά του χρόνου, ένα ταξίδι
αρχίζει με αφετηρία το 1710. Η Μάνη ζει κάτω
από την κυριαρχία των Ενετών. Ο Ενετός διοικη-
τής της περιοχής Σίλβιο Εσπόζιτο με τη γυναίκα
του Ρενάτα μένουν στον πύργο των Λασκαραί-
ων, έχοντας κερδίσει τον σεβασμό και την απο-
δοχή της τοπικής κοινωνίας. Η άφιξη του ρέκτο-
ρα Τζουζέπε Μοντιλιάνι και της συζύγου του
Πανδώρας θα ξεσκεπάσει το παρελθόν και όλα
τα ανομολόγητα πάθη. Η μυστηριώδης Λεώνη,
μια πλανόδια ηθοποιός, θα δείξει σε όλους το
μονοπάτι που κρύβει μέσα του μόνο σκοτάδι.

� Ο Γιώργος Λιανός θα αναλάβει
και τη νέα σεζόν την παρουσίαση

του «Survivor» που θα μεταδοθεί από
τον ΣΚΑΪ. Το ριάλιτι επιβίωσης, όπως
σας είχαμε γράψει, ανα-
τρέπει φέτος τα δεδομένα
και θα βγει στον αέρα στο
πρώτο μισό της σεζόν και
θα εμπεριέχει περισσότε-
ρο ριάλιτι και λιγότερο
αγωνιστικές πίστες. O
γνωστός παρουσιαστής θα είναι και αυτή
τη φορά στο τιμόνι, ενός, όμως, διαφο-
ρετικού «Survivor», με στόχο να επανα-
κτήσει τη σχέση που είχε παλαιότερα το
παιχνίδι με το τηλεοπτικό κοινό.

� Ενδιαφέρον θα έχει να δούμε ποιοι θα
καθίσουν στις καρέκλες του «The

Voice», το οποίο επιστρέφει μετά από «ξε-
κούραση» ενός έτους. Η Έλενα Παπαρίζου
και ο Πάνος Μουζουράκης θεωρούνται σχε-
δόν σίγουροι για τον νέο κύκλο του δημοφι-
λούς τάλεντ σόου. Από εκεί και πέρα, αναμέ-
νεται αέρας ανανέωσης και δεν αποκλείεται
να δούμε τον Σάκη Ρουβά παρουσιαστή και
δύο νέους κριτές να κάθονται στις άλλες δύο
κόκκινες καρέκλες.

� Η Χάρις Αλεξίου στο επόμενο τη-
λεοπτικό της βήμα θα επιχειρή-

σει να καταγράψει την ιστορία της ελλη-
νικής δισκογραφίας μέσα από τη σειρά
ντοκιμαντέρ 12 επεισοδίων «100 χρόνια
ελληνική δισκογραφία», στην ΕΡΤ. Η
σκηνοθεσία είναι της Μαρίας Σκόκα,
σύμβουλοι περιεχομένου οι Σιδερής
Πρίντεζης και Αλέξανδρος Καραμαλί-
κης, η Τασούλα Επτακοίλη αρχισυντά-
κτρια, η Κυριακή Μπεϊόγλου στη δημο-
σιογραφική επιμέλεια και ο Πασχάλης
Μουχταρίδης θα είναι σύμβουλος παρα-
γωγής. Την εκτέλεση της παραγωγής θα
αναλάβουν η Ελένη Αφεντάκη και η By
The Sea Productions.

Έρχονται οι πρώτες πρεμιέρες 
σε ενημέρωση και ψυχαγωγία

«Οι Δεκατιανοί» (ΣΚΑΪ)

«Live News» (MEGA)

«Ώρα Ελλάδος» (OPEN)

«Πρωίαν σε είδον» (EΡΤ1)
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Συνεχίστηκε και τον Ιούλιο η μεγάλη ανατροπή που ξεκίνησε από τον Μάιο στην
ελληνική αγορά καινούργιων αυτοκινήτων, καθώς, όπως αποδείχτηκε, τόσο οι Έλ-
ληνες καταναλωτές όσο και οι χρήστες εταιρικών οχημάτων δεν επέλεξαν τα αμιγώς
βενζινοκίνητα μοντέλα, τα οποία υποχώρησαν για δεύτερη φορά στη δεύτερη θέση
του πίνακα κατάταξης. Πιο συγκεκριμένα, οι πωλήσεις των υβριδικών μοντέλων κα-
τέλαβαν το 44,4% του συνόλου των πωλήσεων τον Ιούλιο έναντι 34,5% τον αντίστοιχο

μήνα του 2023 με αποτέλεσμα να έχουν καταγράψει νέα άνοδο 9,9%! Στη δεύτερη
θέση βρέθηκαν τα βενζινοκίνητα μοντέλα με 33,9% έναντι 38,3% τον αντίστοιχο μήνα
του 2023 καταγράφοντας πτώση 4,4%. Στην τρίτη θέση πέρασαν τα αμιγώς ηλεκτρικά
και plug-in υβριδικά μοντέλα με 13,9% έναντι 10,2% σημειώνοντας άνοδο 3,7%. Τα πε-
τρελαιοκίνητα μοντέλα σημείωσαν πτώση 7,5%, καθώς κατέλαβαν το 6,2% του συνό-
λου της αγοράς τον Ιούλιο έναντι 13,7% τον αντίστοιχο μήνα του 2023.

Νέα ανατροπή! Ποιο καύσιμο επέλεξαν οι Έλληνες καταναλωτές τον Ιούλιο;

Τ
ο Enyaq υπήρξε το πρώτο αμιγώς ηλεκτρικό
μοντέλο της Skoda και αποτελεί ένα από τα πιο
εύχρηστα και μεγάλα οικογενειακά ηλεκτρικά

μοντέλα που, πέραν όλων των άλλων, διαθέτει και με-
γάλη αυτονομία κίνησης με μία μόλις φόρτιση, ενώ
παράλληλα διατηρεί όλα εκείνα τα συγκριτικά πλεονε-
κτήματα της μάρκας.

Οι Τσέχοι επίσης αποφάσισαν να δώσουν μια άλλη
ονοματοδοσία στα ηλεκτρικά τους μοντέλα και στο αυ-
τοκίνητο της δοκιμής μας η ένδειξη 80 αφορά τη χω-
ρητικότητα της μπαταρίας. Όσον αφορά το κόστος
απόκτησης του Skoda Enyaq iv80, θα πρέπει να υπεν-
θυμίσουμε ότι υπάρχει το πρόγραμμα επιδότησης
«Κινούμαι Ηλεκτρικά 3», μέσω του οποίου η τιμή λια-
νικής του μοντέλου μειώνεται αισθητά κοντά στις
40.000 ευρώ!

Σπορ σχεδίαση
Οι σχεδιαστές της Skoda επιδίωξαν να σχεδιάσουν

ένα μεγάλο οικογενειακό αυτοκίνητο με σπορ διαθέ-
σεις, το οποίο θα φέρει και τα χαρακτηριστικά των
SUV, χωρίς όμως να είναι τετρακίνητο. Στη πράξη φαί-
νεται ότι έχουν κάνει πολύ καλή δουλειά και κατάφε-
ραν να «παντρέψουν» όλες τις ιδέες που είχαν στο
μυαλό τους.

Στο εμπρόσθιο μέρος ξεχωρίζουν η μεγάλη κάθετη
μάσκα και τα γωνιώδη φωτιστικά σώματα που φτά-
νουν μέχρι τα φτερά, ενώ ο μεγάλος έντονος προφυ-
λακτήρας με ακμές δημιουργεί ένα ιδιαίτερα επιβλη-
τικό αυτοκίνητο.

Η σχεδίαση με έντονες γωνίες συνεχίζεται και στο
πλάι του αυτοκινήτου, ενώ στο πίσω μέρος ξεχωρίζουν
τα μακρόστενα φωτιστικά σώματα, τα οποία τονίζουν το
πλάτος του αυτοκινήτου, ενώ οι ενσωματωμένες αερο-
τομές δίνουν έναν πιο σπορ τόνο στο αυτοκίνητο.

Άνεση και τεχνολογία
Το Skoda Enyaq βασίζεται στο οικογενειακό ηλε-

κτρικό SUV της VW ID.4. Τα δύο μοντέλα μοιράζονται
την ίδια MEB πλατφόρμα, χρησιμοποιούν το ίδιο σύ-
στημα κίνησης και προσφέρουν τις ίδιες προηγμένες
τεχνολογίες. Ωστόσο, το ηλεκτρικό της Skoda διαθέ-
τει πιο εξελιγμένο σύστημα για την ανάκτηση ενέρ-
γειας, το οποίο εκτός από την αυτόματη λειτουργία
ρυθμίζεται και σε 3 επίπεδα μέσω των paddles στο τι-
μόνι, ενώ υπάρχει και επιλογή B στο κιβώτιο που αν-
τιστοιχεί στη μόνιμη εμπλοκή του 3ου επιπέδου. Ο μι-
κρός λεβιές ταχυτήτων είναι ταιριαστός με το υπόλοι-
πο εσωτερικό από το οποίο αναδύεται ένα πραγματι-
κά high-end επίπεδο.

Η ποιότητα κατασκευής είναι ιδιαίτερα προσεγμένη
και η σχεδίαση σύγχρονη και ελκυστική. Ο ψηφιακός
πίνακας οργάνων των 5,3 ιντσών υπάρχει και στο
Enyaq, ωστόσο τα βλέμματα των επιβατών θα μαγνητί-
σει η μεγάλη οθόνη infotainment των 13 ιντσών.

Το Enyaq μπορεί να μεταφέρει με άνεση 5 ενήλικες
επιβάτες, ενώ ο χώρος αποσκευών με τα 585 λίτρα
υπόσχεται να μεταφέρει με άνεση τις αποσκευές τους.

204 ίπποι
Το Skoda Enyaq iv80 της δοκιμής μας κινούνταν

από έναν ηλεκτροκινητήρα ο οποίος απέδιδε 204 ίπ-
πους με 310 Nm ροπής και κινούσε με άνεση το βαρύ
αμάξωμα. Η κίνηση μεταφερόταν στους πίσω τρο-
χούς, αλλά δύσκολα ο οδηγός είχε τη χαρά να νιώσει
το πίσω μέρος να γλιστράει…

Ο ηλεκτροκινητήρας αντλεί ενέργεια από μια υγρό-
ψυκτη μπαταρία ιόντων λιθίου 82 kWh (ωφέλιμα 77
kWh), η οποία είναι τοποθετημένη στο δάπεδο και
προσδίδει μια αυτονομία στο αυτοκίνητο από 400 έως
470 χλμ. Η τιμή των 8,5 δευτερολέπτων για το 0-100 εί-

ναι απόλυτα αξιοπρεπής, ενώ η χαμηλή τελική των 160

km/h οφείλεται στην ανάγκη προφύλαξης της μπατα-

ρίας από ραγδαία αποφόρτιση. Ο οδηγός έχει να επι-

λέξει μεταξύ τεσσάρων προγραμμάτων (Eco, Sport,

Normal και Individual) και τριών επιπέδων λειτουρ-

γίας του συστήματος ανάκτησης ενέργειας.

Ήσυχες και οικονομικές μετακινήσεις
Το Skoda Enyaq με χαμηλό κέντρο βάρους, ακριβές

τιμόνι αλλά και πλήθος ηλεκτρονικών συστημάτων

αποτελεί ένα αυτοκίνητο που θα εντυπωσιάσει ακόμη

και τον πλέον απαιτητικό οδηγό. Μάλιστα, κατά την πο-

ρεία μας στο εθνικό οδικό δίκτυο το Enyaq iv80 κινή-

θηκε με απόλυτη ασφάλεια και οικονομία τηρώντας τα

όρια του ΚΟΚ, ενώ ακόμη και όταν ο οδηγός το πίεζε

στα όριά του η κατανάλωση ενέργειας παρέμενε σε

φυσιολογικά επίπεδα. Επίσης, χάρη στη σπουδαία αε-

ροδυναμική ο αεροδυναμικός θόρυβος είναι ελάχι-

στος και σε καμία περίπτωση δεν μεταφέρεται κάτι

στην καμπίνα επιβατών.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές

και ανηφόρες ο οδηγός θα πρέπει να είναι προσεκτι-

κός ώστε να μην καταναλώσει γρήγορα την ενέργεια

της μπαταρίας, ενώ οι κλίσεις του αμαξώματος ήταν

απολύτως φυσιολογικές και σε καμία περίπτωση δεν

εξελίσσονταν σε κάτι επικίνδυνο.

Μέσα στην πόλη η ησυχία στην καμπίνα είναι χαρα-

κτηριστική, ενώ η ανάρτηση απορροφά στον μέγιστο

βαθμό τις κακοτεχνίες του οδοστρώματος με σύμμαχο

τα ελαστικά με μεγάλη διάμετρο.

Επίσης, επειδή οι μπροστινοί τροχοί δεν είναι κινη-

τήριοι, μπορούν να στρίβουν σε μεγάλη γωνία μετα-

τρέποντας το Enyaq σε ένα ευέλικτο αυτοκίνητο.

Δοκιμάζουμε...
το Skoda Enyaq iV80 με 204 ίππους!

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Τ
ο πιο «καυτό» όνομα των τελευταίων μηνών στο ελλη-
νικό ποδόσφαιρο δεν είναι άλλο από αυτό του Φώτη
Ιωαννίδη. Ο 24χρονος επιθετικός του Παναθηναϊκού

κάνει πράματα και θάματα εδώ και έναν χρόνο, με τη χρημα-
τιστηριακή του αξία να εκτινάσσεται. Ο Ιωαννίδης κάνει
απανωτά… limit up, με τον Παναθηναϊκό να έχει απορρίψει
σωρεία προτάσεων για τον διεθνή φορ. Προτάσεις που ξε-
περνούν ακόμα και τα ποσά που εκτιμούν σελίδες όπως το
Transfermarkt ότι κοστίζει ο Έλληνας στράικερ.

Ο Φώτης Ιωαννίδης πριν από τέσσερα χρόνια αποκτήθη-
κε από τον Παναθηναϊκό έναντι -επί της
ουσίας- μηδενικού αντιτίμου. Ελάχιστα
ήταν τα χρήματα που δαπανήθηκαν το κα-
λοκαίρι του 2020 για τη μεταγραφή του
τότε 20χρονου επιθετικού από τον Λεβα-
δειακό στο «τριφύλλι». Το ταλέντο και τις
δυνατότητες που είχε, και έχει, ο Ιωαννί-
δης βέβαια είχαν διακρίνει και άλλες
ομάδες, καθώς είχαν κάνει διερευνητι-

κές επαφές και συζητήσεις τόσο ο Ολυμπιακός όσο και ο
ΠΑΟΚ, αλλά και κάποιες ομάδες από το εξωτερικό που εί-
χαν ανακαλύψει το… λαβράκι που κρυβόταν στη Βοιωτία.

Όταν, λοιπόν, ο Φώτης Ιωαννίδης πήγε στον Παναθηναϊ-
κό τον Αύγουστο του 2020, η χρηματιστηριακή του αξία
υπολογιζόταν μόλις στις 400.000 ευρώ. Σταδιακά, άρχισε
να κερδίζει χρόνο στο «τριφύλλι», κυρίως τη δεύτερη χρο-
νιά του στην ομάδα με την έλευση του Ιβάν Γιοβάνοβιτς, με
την αξία του να ανεβαίνει για πρώτη φορά πάνω από το 1
εκατ. ευρώ τον Ιούνιο του 2022. Η εκτίναξη θα ερχόταν την

επόμενη χρονιά με τον Ιωαννίδη στο τέλος του καλοκαιρι-
ού του 2023 να έχει φτάσει στα 3,5 εκατ. ευρώ, όπως ανα-
φέρει το Transfermarkt.

Η περσινή εντυπωσιακή σεζόν, το γεγονός ότι χρίστηκε
διεθνής και σκόραρε ήδη δύο φορές σε 11 ματς με την
Εθνική ομάδα, προφανώς και τον έβαλαν στις λίστες των
μεγάλων ομάδων. Τα 23 γκολ και οι 9 ασίστ σε 44 ματς με
τον Παναθηναϊκό σε όλες τις διοργανώσεις έκαναν τον
Ιωαννίδη ένα από τα πιο «hot prospect» για μια σειρά από
ομάδες στην Ιταλία, την Αγγλία και την Πορτογαλία. Ειδικό-
τερα η Σπόρτινγκ Λισαβόνας προτίθεται να δώσει ακόμα
και τα διπλά χρήματα από όσα υπολογίζεται ότι είναι η
χρηματιστηριακή αξία του 24χρονου φορ. Το Transfer-
markt κοστολογεί στα 13 εκατ. ευρώ, στην αρχή του καλο-
καιριού, τον Φώτη Ιωαννίδη, ο οποίος αν συνεχίσει να πε-
τυχαίνει γκολ… ποιήματα όπως αυτό απέναντι στη Λανς
στη Γαλλία, σύντομα θα φτάσει να κοστίζει πάνω από 40
εκατ. ευρώ και ο Παναθηναϊκός θα δυσκολευτεί πολύ να
πει ξανά «όχι» στις μεγάλες προτάσεις που καταφτάνουν
στα γραφεία του. 

Εκτίναξη της χρηματιστηριακής αξίας 
του Φώτη Ιωαννίδη μέσα σε μία σεζόν,

μετά τα ασύλληπτα επιτεύγματα 
του 24χρονου στράικερ 

με τη φανέλα του Παναθηναϊκού

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Το limit up του Ιωαννίδη

Σε τρεις «δόσεις» 
η 2η αγωνιστική

Δεύτερη αγωνιστική για τη Super League αυτό το
Σαββατοκύριακο, η οποία θα διεξαχθεί ξανά σε τρεις
δόσεις. Σήμερα είναι προγραμματισμένες τρεις αναμε-
τρήσεις, ενώ άλλες τόσες θα διεξαχθούν αύριο. Ο απο-
ψινός αγώνας της ΑΕΚ με τη Λαμία στις 21.30 ξεχωρίζει
από το πρόγραμμα, όπως και οι αυριανοί, του ΠΑΟΚ με
τον Παναιτωλικό στην Τούμπα στις 20.30 και του Πανα-
θηναϊκού με τον Λεβαδειακό στο ΟΑΚΑ στις 21.00. Η
αγωνιστική θα κλείσει τη Δευτέρα στις 20.30, με τον
Ολυμπιακό να υποδέχεται την Athens Kallithea στο
«Γεώργιος Καραϊσκάκης» στις 20.30.

Η 2η αγωνιστική 
της Super League
Ημ/νία Ώρα Αγώνας
Σάββατο 24/8 19.30 ΟΦΗ - Ατρόμητος
Σάββατο 24/8 20.00 Πανσερραϊκός - Άρης
Σάββατο 24/8 21.30 ΑΕΚ - Λαμία
Κυριακή 25/8 19.00 Asteras Aktor - Βόλος
Κυριακή 25/8 20.30 ΠΑΟΚ - Παναιτωλικός
Κυριακή 25/8 21.00 Παναθηναϊκός - Λεβαδειακός
Δευτέρα 26/8 20.30 Ολυμπιακός - Athens Kallithea

Η βαθμολογία 
της Super League
Θ. Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί
1 ΑΕΚ 1 3-0 3
2 Ολυμπιακός 1 2-0 3
3 ΠΑΟΚ 1 3-2 3
4 Asteras Aktor 1 1-0 3
5 Λαμία 1 1-0 3
6 Άρης 1 1-1 1
7 Ατρόμητος 1 1-1 1
8 Athens Kallithea 1 0-0 1
9 Λεβαδειακός 1 0-0 1
10 Πανσερραϊκός 1 2-3 0
11 Παναθηναϊκός 1 0-1 0
12 Παναιτωλικός 1 0-1 0
13 Βόλος 1 0-2 0
14 ΟΦΗ 1 0-3 0



Σε θέσεις μάχης
Λιγότερο από ένας μήνας απομένει για τις

εκλογές στην ΕΟΚ και οι υποψήφιες παρατά-
ξεις έχουν πάρει θέσεις μάχης. Η παράταξη
«Πρώτα το μπάσκετ» με επικεφαλής -μεταξύ
άλλων τον Παναγιώτη Φασούλα- έχει έντονη
δραστηριότητα και ασκεί καθημερινά κριτική
στη νυν διοίκηση, του Βαγγέλη Λιόλιου, ο οποί-
ος θα είναι εκ νέου υποψήφιος.

Αποβολή ρεκόρ

Μέσα σε εννέα δευτερόλεπτα από την έναρξη
του αγώνα της Μπόκα Τζούνιορς με την Κρου-
ζέιρο κατάφερε να αποβληθεί ο Λουίς Αντβίν-
κουλα. Ο 34χρονος της Μπόκα αποβλήθηκε με
απευθείας κόκκινη κάρτα και στη συνέχεια ξέ-
σπασε σε λυγμούς, αφού άφησε την ομάδα του
με παίκτη λιγότερο σε σημαντικό εκτός έδρας
ματς για το Κόπα Σουνταμερικάνα. 

GOAT ο Κόμπε 
για τον Μάτζικ

Τον Κόμπι Μπράιαντ έβαλε στη συζήτηση για
τον κορυφαίο όλων των εποχών στο ΝΒΑ ο Μά-
τζικ Τζόνσον. Ο άνθρωπος που θα μπορούσε να
είναι ο ίδιος ο GOAT μίλησε για τον αδικοχαμέ-
νο «Legend» των Λέικερς και υποστήριξε πως
το όνομά του δεν γίνεται να απουσιάζει από τη
σχετική λίστα. 

Έβαλαν τα γέλια
Ένα δημοσίευμα του Ρώσου δημοσιογράφου

Ιβάν Καρπόφ υποστήριζε ότι ο ΠΑΟΚ έχει απο-
φασίσει να απολύσει τον Λουτσέσκου και να
φέρει στη θέση του τον Βλάνταν Ίβιτς. Στην
Τούμπα… έβαλαν τα γέλια, ενώ από τον «δικέ-
φαλο του Βορρά» τόνιζαν πως «έχουμε ακού-
σει πολλά, αλλά αυτό είναι η επικότερη μπούρ-
δα όλων». 

Μιντιακή ένωση
Σε ισχύ είναι από χθες η μεγάλη τηλεοπτική ένωση της Cosmote και

της Nova σε ό,τι αφορά το περιεχόμενο των αθλητικών καναλιών. Οι

συνδρομητές της μίας πλατφόρμας θα μπορούν να παρακολουθούν το

περιεχόμενο και της άλλης. Για το πρώτο δίμηνο, η εφαρμογή αυτής της

σύμπραξης θα είναι δωρεάν για τους συνδρομητές. Από τον Νοέμβριο,

θα υπάρξουν έξτρα χρεώσεις αλλά με προσιτό αντίτιμο.
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Εντυπωσιακό, αλλά επικίνδυνο

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Τη νύχτα… μέρα έκαναν οι οπαδοί της Τραμπζονσπόρ, δημιουργώντας
«κολασμένη» ατμόσφαιρα για την αναμέτρηση του Conference League με τη
Σεντ Γκάλεν. Εντυπωσιακή, «μεν», η εικόνα, αλλά τα καπνογόνα παραμένουν
απαγορευμένα στα γήπεδα και η UEFA ετοιμάζει… κυρώσεις.

Μ
ε τον καλύτερο δυνατό τρόπο αποχαιρέτησε την
Τούμπα ο Κωνσταντίνος Κουλιεράκης. Ο 20χρο-
νος στόπερ από τα Χανιά, μετά από επτά χρόνια

στην οικογένεια του ΠΑΟΚ, θα συνεχίσει την καριέρα του
στη Βόλφσμπουργκ. Το εντυπωσιακό 4-0 επί της Σάμροκ
Ρόβερς για τα πλέι οφ του Europa League ήταν η τελευ-
ταία του εμφάνιση με τη φανέλα του «δικεφάλου του Βορ-
ρά» στην Τούμπα.

«Η μεγαλύτερη ικανοποίηση ήταν αυτό που έζησα σή-
μερα. Φεύγω με ψηλά το κεφάλι», είπε μεταξύ άλλων ο
Κουλιεράκης, ο οποίος ήταν εμφανώς συγκινημένος για
την αποθέωση από τον κόσμο του ΠΑΟΚ. Όπως είπε, ακό-
μα δεν έχει σκεφτεί ποια θα είναι η κατάλληλη… μαντινά-
δα για να πει το «αντίο» στους Θεσσαλονικείς, με τους
οποίους έζησε τις καλύτερες στιγμές τής μέχρι τώρα κα-
ριέρας του. 

Συγκινημένος ο «Κούλιε»
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Π
ραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία στο κοσμοπολίτικο
Αργοστόλι της Κεφαλονιάς η ετήσια εκδήλωση λόγου και τέ-
χνης «Πανσέληνος στον Κήπο» της Σύγχρονης Πινακοθήκης

Villa Ροδόπη τού ζωγράφου, ποιητή, περφόρμερ και θεωρητικού της
Τέχνης Κώστα Ευαγγελάτου. 

Η δημοφιλής επτανησιακή βεγγέρα διοργανώθηκε στο πλαίσιο της
εικαστικής έκθεσης «Εγκόλπια Ιάματα Τέχνης», που παρουσιάζεται
στους χώρους της πινακοθήκης. Παρόντες εκπρόσωποι της πολιτικής,
του Τύπου και της κοινωνικής ζωής, επιστήμονες, καλλιτέχνες, λογο-
τέχνες και πολλοί φιλότεχνοι παραθεριστές.Κ
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Χριστίνα Τσιμάρα, Κώστας Ευαγγελάτος, Ηλίας Τουμασάτος, Ηλίας Καρόγλας

Μαγική πανσέληνος 
στον Κήπο της Villa Ροδόπη

Αθηνά Μουίκη, Κώστας Ευαγγελάτος Τίνα Σγουροπούλου Κώστας Ευαγγελάτος, Τίνα Σγουροπούλου

Γιάννης Κουρούκλης, Κώστας Ευαγγελάτος Κώστας Ευαγγελάτος, Μαρία Βαλλάτου Ντάνυ Μαρτζώκας, Κώστας Ευαγγελάτος
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Ο
ι χολιγουντιανοί celebrities για άλλη μία χρονιά τίμησαν τα ελληνικά νησιά
προκειμένου να περάσουν λίγες στιγμές χαλάρωσης. Την τιμητική του είχε
για άλλη μία χρονιά το Αιγαίο και πιο συγκεκριμένα οι Κυκλάδες, με Μύκο-

νο, Κύθνο και Μήλο να πρωταγωνιστούν, αλλά και η Ύδρα στον Αργοσαρωνικό. Κά-
ποιοι άλλοι βέβαια επέλεξαν το Ιόνιο και άλλες τουριστικές περιοχές, αποδεικνύον-
τας ότι τα ελληνικά νησιά κυριαρχούν στις προτιμήσεις των διασήμων. Μεταξύ αυ-
τών είναι ο Michael Kors, η Ευγενία Νιάρχου, η Κάρλα Μπρούνι, ο Νικολά Σαρκοζί, η
Κιάρα Φεράνι και η Τζένιφερ Άνιστον.

Παρέλαση 
αστέρων 

στα ελληνικά νησιά
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Στη Σαντορίνη η Ευγενία Νιάρχου για
τα γενέθλιά της με τον Peter Dundas

Η Κάρλα Μπρούνι στην Κύθνο
Ο πρώην πρόεδρος της Γαλλίας 

Νικολά Σαρκοζί στην Κύθνο
Ο Tommy Hilfiger στη Μύκονο για τα εγκαίνια

του καινούργιου του καταστήματος Η Τζένιφερ Άνιστον στην Κέρκυρα

Η Κιάρα Φεράνι στη Μύκονο

Η Τζέσικα Άλμπα απολαμβάνει στιγμές χαλάρωσης στη Μύκονο

Ο Michael Kors στη Μήλο
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ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

Στέλλα Παπαδάκη
Εditor in Chief

UPPER FOCUSSTORIES

Αποχαιρετώντας  
τον ζεστό μήνα  
Αύγουστο

Ένας καυτός, κυριολεκτικά, Αύγου-
στος διανύει την τελευταία του 
εβδομάδα, πριν δώσει τη σειρά 
του στον Σεπτέμβρη. Πίσω του 

αφήνει υπέροχες καλοκαιρινές αναμνήσεις 
από χρυσές αμμουδιές, γαλανά νερά, χα-
λαρές και απολαυστικές στιγμές κάτω από 
έναν λαμπερό ήλιο, για όσους απέδρασαν 
εκτός Αθηνών για τις αυγουστιάτικες διακο-
πές τους - ανάμεσά τους και πολλά γνωστά 
ονόματα της εγχώριας showbiz. Όσοι πα-
ρέμειναν στην πόλη ένιωσαν τη θερμοκρα-
σία να «χτυπάει» κόκκινο και τους δρόμους 
να αδειάζουν, ενώ οι φωτιές που θέριεψαν 
-σήμα κατατεθέν του Αυγούστου πλέον- 
άφησαν και πάλι αποκαΐδια στο πέρ-σμά 
τους, στη βορειοανατολική Αττική.
Ανάσα δροσιάς και όαση πολιτισμού, βέ-
βαια, για όλους όσοι παρέμειναν εντός των 
τειχών, οι παραστάσεις και οι συναυλίες 
σε θερινά θέατρα της πόλης, που πρόσφε-
ραν διασκέδαση στο φιλοθεάμον κοινό 
και συνεχίζονται για το επόμενο διάστημα 
τόσο στην Αθήνα όσο και σε άλλες πόλεις 
της Ελλάδας.
Αποχαιρετώντας τον πιο καλοκαιρινό μήνα, 
αποχαιρετάμε και τον πιο γοητευτικό άν-
δρα του παγκόσμιου κινηματογράφου, τον 
εμβληματικό ηθοποιό Αλέν Ντελόν, που 
έφυγε από τη ζωή τον φετινό Αύγουστο και 
η μνήμη του μας έκανε να ανατρέξουμε σε 
ένα παθιασμένο καλοκαίρι με δύο πανέ-
μορφους εραστές, τον ίδιο και την αδικο-
χαμένη Ρόμι Σνάιντερ στο άνθος της νιότης 
τους, να κολυμπούν στην αξέχαστη κινημα-
τογραφική «Πισίνα», στην Κυανή Ακτή. Π όσο του ταίριαζε αυτός ο τίτλος της φημισμένης ταινί-

ας νουάρ του Ζαν-Πιέρ Μελβίλ!
Η αδιαμφισβήτητη ομορφιά του, η αρρενωπή γοη-
τεία του και το αβίαστο φυσικό ταλέντο του τον έκα-

ναν γνωστό στα πέρατα της γης, καθώς συμμετείχε σε πολλές 
ταινίες, μεταξύ των οποίων «Γυμνοί στον Ήλιο», «Ο Ρόκο και 
τα αδέλφια του», «Ο Γατόπαρδος», «Η πισίνα», «Η έκλειψη», 
«Η Συμμορία των Σικελών, «Κόκκινος κύκλος», «Μπορσαλίνο», 
«Σκορπιός», «Ένας έρωτας του Σουάν» και πολλές ακόμα που 
αγαπήθηκαν παγκοσμίως.
Κατά τη διάρκεια της καριέρας του, ο Ντελόν συνεργάστηκε 
με γνωστούς σκηνοθέτες, συμπεριλαμβανομένων των Λουκίνο 
Βισκόντι, Ζαν-Λυκ Γκοντάρ, Ζαν-Πιέρ Μελβίλ, Μικελάντζελο 
Αντονιόνι και Λουί Μαλ.
Το 1985 κέρδισε το Βραβείο Σεζάρ Α’ Ανδρικού Ρόλου για την 
ερμηνεία του στο «Η ιστορία μας» (1984) και το 1991 έλαβε το 
Παράσημο της Λεγεώνας της Τιμής της Γαλλίας. Στο 45ο Διεθνές 
Φεστιβάλ Κινηματογράφου του Βερολίνου τού απονεμήθηκε η 
τιμητική Χρυσή Άρκτος, ενώ το 2019, στο Φεστιβάλ Κινηματο-
γράφου των Καννών έλαβε τον τιμητικό Χρυσό Φοίνικα για τη 
συνολική προσφορά του στην έβδομη τέχνη.
Ο εμβληματικός ηθοποιός κατάφερε όχι μόνο να κατακτήσει τον 
γαλλικό και τον ευρωπαϊκό κινηματογράφο, αλλά και να γίνει 
σύμβολο ανδρικής ομορφιάς διεθνούς βεληνεκούς.
Την Κυριακή 18 Αυγούστου, ο Αλέν Ντελόν άφησε την τελευ-
ταία του πνοή σε ηλικία 88 ετών.
Η αμφιλεγόμενη περσόνα του, αυτή του «σκληρού» γόη, τον 
ακολούθησε σε όλη του τη ζωή, ενώ ο πολυτάραχος ερωτικός 
του βίος με γνωστές πρωταγωνίστριες του σινεμά απασχόλησε 

πολλές φορές το ευρύ κοινό, όπως και η σχέση του με τα παιδιά 
του και οι οικογενειακές αντιπαραθέσεις για την περιουσία του.
Ο θάνατός του προκάλεσε διχασμό στα μέσα κοινωνικής δικτύ-
ωσης, καθώς με το πέρασμα των χρόνων ο καλλιτέχνης είχε κά-
νει ακροδεξιές δηλώσεις, ενώ είχε ταχθεί και κατά της ΛΟΑΤΚΙ+ 
κοινότητας. ο Αλέν Ντελόν θα ταφεί στα μέσα της επόμενης 
εβδομάδας στο Ντουσί, εκεί όπου έζησε περίπου μισό αιώνα 
της ζωής του.
Σύμφωνα με τα γαλλικά Μέσα Ενημέρωσης, ήταν επιθυμία του 
ίδιου να ταφεί εκεί και συγκεκριμένα στο παρεκκλήσι που είχε 
σχεδιάσει για αυτόν τον λόγο. «Δεν θέλω δημόσια κηδεία. 
Δεν με ενδιαφέρει καθόλου αυτό», είχε ξεκαθαρίσει μάλιστα. 
«Θέλω να θαφτώ περιτριγυρισμένος από τα ζώα μου. Δεν με 
νοιάζει τίποτα άλλο, απλώς θέλω να είμαι μαζί τους. Ήταν τα 
μόνα που με αγάπησαν άνευ όρων, πάντα δίπλα μου, χωρίς να 
ζητούν τίποτα σε αντάλλαγμα», είχε πει.
Ο χαμός του Ντελόν «αφήνει ένα αβυσσαλέο κενό, που τίποτα 
και κανένας δεν θα μπορέσει να καλύψει», ανέφερε η Μπριζίτ 
Μπαρντό σε ένα χειρόγραφο μήνυμά της. «Με τον θάνατό του ο 
Αλέν βάζει τέλος στο μαγευτικό κεφάλαιο μιας περασμένης επο-
χής, της οποίας υπήρξε το κυρίαρχο μνημείο. Εκπροσώπησε το 
καλύτερο του “κινηματογραφικού θαύματος” της Γαλλίας. Ένας 
πρεσβευτής της κομψότητας, του ταλέντου, της ομορφιάς.
Χάνω έναν φίλο, ένα alter ego, έναν συνεργό. Συμμεριζόμα-
σταν τις ίδιες αξίες, τις ίδιες απογοητεύσεις, την ίδια αγάπη για 
τα ζώα», πρόσθεσε στο μήνυμά της.
«Ο χορός τελείωσε. Ο Τανκρέντι πήγε να χορέψει στ’ αστέ-
ρια…» είπε στο Γαλλικό Πρακτορείο η συμπρωταγωνίστριά του 
στον «Γατόπαρδο», Κλαούντια Καρντινάλε.
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ΣΤΑΘΗΣ ΣΧΙΖΑΣ

Σόλο διακοπές  
στη Μύκονο

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΣΤΕΛΛΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  

NIKOΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Ο γοητευτικός νικητής του «Survivor 2022», 
που συμμετείχε στον φετινό κύκλο του 
«J2US», βρίσκεται στη Μύκονο και περνάει 

και μόνος του τέλεια! Βέβαια όταν λέμε μόνος του, 
εννοούμε πως δεν εθεάθη με παρέα ή νέα αγαπημέ-
νη, γιατί σίγουρα τις κατακτήσεις του τις έχει!
Τον συναντήσαμε στο Super Paradise να απολαμβά-
νει τον ήλιο και τη θάλασσα, εντυπωσιάζοντας με το 
καλογυμνασμένο σώμα του. Ευδιάθετος και χαλα-
ρός, χαμογέλασε στον φακό, φορώντας τα γυαλιά 
του και μια γαλάζια βερμούδα που αναδείκνυε τις 
body fit αναλογίες του.

 
3
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ΑΝΤΩΝΗΣ ΡΕΜΟΣ  
ΥΒΟΝΝΗ ΜΠΟΣΝΙΑΚ

Ευτυχισμένοι μαζί  
στο Νησί των Ανέμων

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΣΤΕΛΛΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /

 NIKOΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Στο κοσμοπολίτικο νησί βρέθηκε για ακόμη μια 
φορά το λαμπερό ζευγάρι, καθώς η Μύκονος 
είναι ο αγαπημένος προορισμός του Αντώνη 

Ρέμου και της Υβόννης Μπόσνιακ και κάθε καλοκαίρι 
την επισκέπτονται ανελλιπώς για μερικές ημέρες.
Ο φωτογραφικός φακός μας τους απαθανάτισε στην-
παραλία Ψαρρού, χωρίς την κόρη τους Ελένη, να 
απολαμβάνουν τα καταγάλανα νερά, σε black and 
white καλοκαιρινή συμφωνία.
Η Yβόννη Μπόσνιακ φορούσε ένα all black μπικί-
νι που αναδείκνυε το καλλίγραμμο σώματης, ενώ ο 
Αντώνης Ρέμος, με λευκή βερμούδα, ήταν πιο fit από 
ποτέ. Ο δημοφιλής τραγουδιστής έδειχνε ξεκούρα-
στος, με κεφάτη διάθεση και ανανεωμένο haircut 
look που του ταίριαζε πολύ!
Βέβαια, οι υποχρεώσεις δεν σταματούν ποτέ για τον 
Αντώνη Ρέμο, που παράλληλα με τις διακοπές του συ-
νεχίζει τις επαγγελματικές του υποχρεώσεις, όπως η 
επικείμενη εμφάνισή του, στο πλαίσιο της περιοδείας 
του ανά την Ελλάδα, στο Lake Party που θα γίνει στη 
Λίμνη Τριχωνίδα στις 23 Αυγούστου
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ΘΑΝΟΣ ΚΙΟΥΣΗΣ  
& FAMILY

Βουτιές για τέσσερις
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΣΤΕΛΛΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
NIKOΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Με την αγαπημένη σύζυγό του Ιωάννα Γραμ-
ματικού και τους δύο γιους του χαίρεται τις
διακοπές του ο δημοφιλής παρουσιαστής 

και performer Θάνος Κιούσης, που έγινε γνωστό στο 
ευρύ κοινό ως Τόνυ Σφήνος.
Ο Θάνος Κιούσης, ο οποίος τα τελευταία χρόνια 
εφανίστηκε στον τηλεοπτικό χώρο με την πραγματι-
κή του ταυτότητα, αφήνοντας πίσω τις περούκες και 
τις ’70s ενδυματολογικές εμφανίσεις που τον έκαναν 
αγαπητό, έχει κερδίσει ξανά την προτίμηση του κοι-
νού και συνεχίζει και φέτος την παρουσίαση του τη-
λεπαιχνιδιού «5Χ5» στον ΑΝΤ1.
Λίγο πριν μπει στους ρυθμούς των εντατικών γυρι-
σμάτων της εκπομπής, ο performer πήγε για διακοπές 
μαζί με την οικογένειά του στη Μύκονο.
Το ζευγάρι παντρεύτηκε το 2016, με έναν λαμπερό 
γάμο στις Σπέτσες. Το 2018, η Iωάννα Γραμματι-
κού έφερε στον κόσμο το πρώτο τους παιδί, ενώ το 
φθινόπωρο της επόμενης χρονιάς απέκτησαν και το 
δεύτερο. Η οικογένεια είναι το πιο σημαντικό πράγ-
μα στη ζωή του Θάνου Κιούση, ο οποίος βρίσκεται 
πάντα κοντά τους, αφιερώνοντάς τους κάθε λεπτό του 
ελεύθερου χρόνου του.
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ΚΑΛΟΜΟΙΡΑ

Οι διακοπές στη Μύκονο  
είναι οικογενειακή υπόθεση

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΣΤΕΛΛΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / NIKOΣ ΣΕΜΙΤΕΚΟΛΟ

Στην Ελλάδα βρίσκεται από τις αρχές Ιουλίου η αγαπημένη τρα-
γουδίστρια, αυτή τη φορά με σύσσωμη την οικογένειά της, 
τον άνδρα της Γιώργο Μπούσαλη και τα παιδιά τους Δημήτρη, 

Νίκο και Αναστασία.
Η τραγουδίστρια και ο σύζυγός της έχουν επιλέξει τα τελευταία χρό-
νια ως βάση τους την Αμερική, ωστόσο συχνά πυκνά έρχονται στην 
Ελλάδα, είτε λόγω των επαγγελματικών υποχρεώσεων της pop star 
είτε για προσωπικούς λόγους, όπως ο γάμος συγγενικού της προ-
σώπου, που έγινε τον Ιούλιο στη Λακωνία και παρευρέθηκαν όλοι 
οικογενειακώς.
Μάλιστα, στον γάμο αυτό τις εντυπώσεις έκλεψε η κόρη της Καλο-
μοίρας και του Γιώργου Μπούσαλη, που ήταν παρανυφάκι, με την 
περήφανη μαμά να ποστάρει τη φωτογραφία της κόρης της γράφο-
ντας «I love you».
Αυτή την περίοδο το ζευγάρι και τα παιδιά τους κάνουν διακοπές στη 
Μύκονο, απολαμβάνοντας τον ήλιο και τη θάλασσα, με βουτιές και 
παιχνίδια. Ο φωτογραφικός φακός του Upper τούς συνέλαβε στη 
γνωστή παραλία Καλό Λιβάδι. Η Καλομοίρα, φορώντας τιρκουάζ 
μαγιό, ασορτί παρεό και ένα ψάθινο σοφιστικέ καπέλο, επέβλεπε 
τους αγαπημένους της, ενώ ο σύζυγός της παρέα με τα παιδιά έπαι-
ζαν και κολυμπούσαν στα γαλάζια νερά.
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ΣΤΗΝ ΤΑΡΑΤΣΑ  
ΤΟΥ ΦΟΙΒΟΥ

Αφιέρωμα  
στον Μίμη Πλέσσα

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΣΤΕΛΛΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Ο Φοίβος Δεληβοριάς και οι συνεργάτες 
του ξέρουν από χρόνια πως το καλοκαί-
ρι δεν το περιμένουμε – είναι του χεριού 

μας. Και παρουσιάζουν στο αγαπημένο Θέατρο 
Άλσος το πιο χειροποίητο πολυθέαμα που έγινε 
ποτέ: την «Ταράτσα του Φοίβου»!
Συμπρωταγωνιστές του στη σκηνή ο πανταχού πα-
ρών και τα πάντα ανατρέπων Θανάσης Αλευράς, 
η φωτορυθμική και φωσφορούχα, η σινεμασκόπ 
και για πρώτη φορά τρισδιάστατη Ρένα Μόρφη, 
αλλά και με ειδική μεταγραφή από το Μουλέν 
Ρουζ η ντάμα κούπα Γαλήνη Χατζηπασχάλη.
Βρεθήκαμε στην παράσταση που ήταν αφιερωμέ-
νη στον σπουδαίο Έλληνα μουσικοσυνθέτη Μίμη 
Πλέσσα, με guest star τον Χρήστο Λούλη σε ρό-
λο-έκπληξη, και τους καταχειροκροτήσαμε όλους!

Φοίβος 
Δεληβοριάς 
Ρένα Μόρφη Χρήστος 

Λούλης

Θάνος  
Τοκάκης 

Βίκυ 
Παπαδοπούλου

Γαλήνη 
Χατζηπασχάλη Παρθένα 

Χοροζίδου

Γιώργος 
Χατζηπαύλου

UPPER SOCIETY
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΠΑΡΑΟΛΥΜΠΙΑΚΟΙ ΑΓΩΝΕΣ 2024

Εθνική υπερηφάνεια  
για τους αθλητές μας

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Σε μία λαμπερή εκδήλωση, στην εμβληματική Αγορά του Κέντρου Πολιτισμού 
Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος, έγινε η παρουσίαση της ομάδας των αθλητών που θα 
πάρουν μέρος στους Παραολυμπιακούς Αγώνες, στο «Παρίσι 2024».

Έντονα συναισθήματα περηφάνιας και συγκίνησης επικράτησαν κατά τη διάρκεια της 
βραδιάς που είχε ως πρωταγωνιστές τις αθλήτριες και τους αθλητές που θα συμμετά-
σχουν, οι οποίοι τιμήθηκαν από τους χορηγούς της Ελληνικής Παραολυμπιακής Επιτρο-
πής (ΕΠΕ).
Ο πρόεδρος της Ελληνικής Παραολυμπιακής Επιτροπής και χρυσός παραολυμπιονίκης
Γιώργος Καπελλάκης στον χαιρετισμό του είπε, μεταξύ άλλων: «Είμαι πολύ συγκινη-
μένος και έχω αυτά τα συναισθήματα γιατί τα τελευταία τρία χρόνια που είμαστε στη 
διοίκηση της Ελληνικής Παραολυμπιακής Επιτροπής έχουμε κάνει έναν πολύ μεγάλο 
αγώνα να φέρουμε σε πρώτο πλάνο τον Έλληνα αθλητή και την Ελληνίδα αθλήτρια 
με αναπηρία. Το μήνυμα που στέλνετε εσείς οι αθλητές σε όλο τον κόσμο και την 

Αντώνης 
Τσαπατάκης 

Νίκος Παππάς Γιάννης Βρούτσης 
Γιώργος Καπελλάκης 
Γιώργος Μαυρωτάς

Μανώλης Στεδανουδάκης 
Μαρία Πολύζου
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κοινωνία είναι ότι οι αθλητές με αναπηρία μπορούν να προσφέρουν θέαμα, να είναι 
χρήσιμοι και πάνω απ’ όλα να είναι ισότιμα μέλη της κοινωνίας. Το επίπεδο στον 
αθλητισμό του Παραολυμπιακού κινήματος έχει ανεβεί πολύ παγκοσμίως και δώσαμε 
μεγάλο αγώνα για να καταφέρουμε να στείλουμε 40 αθλητές και αθλήτριές μας με 
το εθνόσημο στο Παρίσι». Ο αναπληρωτής υπουργός Αθλητισμού Γιάννης Βρούτσης 
εκπροσωπώντας την κυβέρνηση τόνισε: «Αυθόρμητα μου βγαίνει να πω ότι αν ο αθλη-
τισμός ήταν καρδιά, αυτή η καρδιά θα χτυπούσε εδώ στο Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος. 
Γιατί η καρδιά του αθλητισμού συμπυκνώνει τις πιο δυνατές αξίες του ανθρώπου, τη 
δύναμη, την ελπίδα, την αυτοδιάθεση, τον σεβασμό και την ψυχή».
Στην εκδήλωση έγινε η παρουσίαση της ομάδας ανά άθλημα, με όλα τα μέλη της 
αποστολής να ανεβαίνουν στη σκηνή μαζί με τους χορηγούς που έχουν βοηθήσει σε 
πολύ μεγάλο βαθμό στην επιτυχία της ΕΠΕ να στείλει 40μελή αποστολή στο Παρίσι.

Κατερίνα 
Νοτοπούλου

Παραολυμπιακή 
Ομάδα 

Κολύμβησης 
Παρίσι 2024

Γιάννης 
Θεοδωρακόπουλος

Νάσος Γκαβέλας 

Παταπία Καπράλου

Γρηγόρης Λέων
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ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΜΑΛΑΜΑΣ

Θερμό χειροκρότημα  
στο Τεχνολογικό Πολιτιστικό 

Πάρκο Λαυρίου
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Ο αγαπημένος καλλιτέχνης βρέθηκε για ακόμη μία χρονιά στο Λαύ-
ριο, για μία μεγάλη συναυλία που ξεσήκωσε το ένθερμο κοινό 
του. Στο πλαίσιο της περιοδείας του το καλοκαίρι του 2024, που 

ξεκίνησε στις αρχές Ιουνίου, ο Σωκράτης Μάλαμας δεν θα μπορούσε 
παρά να συμπεριλάβει και το Λαύριο, όπου εμφανίζεται κάθε χρόνο.
Στη φετινή του συναυλία στο Τεχνολογικό Πολιτιστικό Πάρκο Λαυρίου 
ήταν μαζί του στο τραγούδι η Ιουλία Καραπατάκη και δίπλα του σταθερά 
η μπάντα του. Με τον Γιάννη Παπατριανταφύλλου στο κοντραμπάσο, τον 
Κυριάκο Ταπάκη στο λαούτο και στο μπουζούκι, τον Σπύρο Βρυώνη στην 
ηλεκτρική κιθάρα, τον Καλογιάννη Βεράνη στο βιολί, την τρομπέτα και το 
τραγούδι, τον Νίκο Μαγνήσαλη στα τύμπανα και τον Γιάννη Μάλαμαστα 
κρουστά και το τραγούδι, χάρισαν μια ακόμα αξέχαστη μουσική βραδιά.

10
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kpapakosto@yahoo.gr

Στέλιος Αγγελίδης, δερματολόγος

Θεραπείες χωρίς 
χειρουργείο για
βελτίωση προσώπου 
και σώματος

Η
νέα μέθοδος lifting χωρίς χειρουργείο με
βελτίωση ακόμη και έναν χρόνο μετά τη
θεραπεία υπόσχεται να δώσει νεανικό δέρ-

μα χωρίς τη χρήση ενέσιμων, χωρίς ερεθισμό και
με άμεσο αποτέλεσμα. Είναι μια θεραπεία που κά-
νει το δέρμα να ξαναγεννηθεί, δεν έχει πόνο ή ερε-
θισμό. Σε αυτήν τη θεραπεία το νυστέρι και οι βελό-
νες απουσιάζουν. Τη θέση τους παίρνει μια κεφαλή
που αλλάζει ανάλογα με το τι θέλουμε να πετύχου-
με. Ιδανική αν θέλουμε φωτεινότητα και ομοιογέ-
νεια. Αν θέλουμε να εξαλείψουμε λεπτές ρυτίδες.
Για τη χαλάρωση στα βλέφαρα αλλά και για τις ρα-
γάδες και τις βαθιές ρυτίδες του καπνιστή.

Η μέθοδος απευθύνεται σε άνδρες και γυναίκες
που δεν επιθυμούν να μπουν χειρουργείο και θέ-
λουν αποτελέσματα χωρίς να διαταράξουν την κα-
θημερινότητά τους. Τα αποτελέσματα είναι ορατά
από την πρώτη κιόλας συνεδρία. Τα πλεονεκτήματα
είναι ότι είναι ελάχιστα επεμβατικό και έχει αποτε-
λέσματα από την πρώτη συνεδρία. Η μέθοδος είναι
εντελώς ανώδυνη με την επίπεδη κεφαλή, ενώ με
τις άλλες δύο ο πόνος είναι ανεκτός. Τα αποτελέ-
σματα είναι άμεσα και προοδευτικά αυξάνονται.
Κλινικές μελέτες δείχνουν ότι έχουμε βελτίωση
ακόμη και έναν χρόνο μετά. Ο χρόνος που απαιτεί-
ται για την πραγματοποίηση κάθε συνεδρίας εξαρ-
τάται από το μέγεθος του προβλήματος και την κα-
τάσταση του δέρματος.

Η απόλυτη θεραπεία
«Η βελτίωση είναι ορατή σε μια συνεδρία. Έπειτα

από μόλις 10 λεπτά έχουμε τα πρώτα αποτελέσματα.
Λαμπερό και ανορθωμένο και λαμπερό δέρμα. Με-

τά από κάθε θεραπεία μπορείτε να συνεχίσετε τις
δραστηριότητές σας χωρίς περιορισμούς», αναφέ-
ρει ο δερματολόγος Στέλιος Αγγελίδης. Η Sphairin
Body είναι η τελευταία γενιά θεραπείας σώματος,
αφού μας επιτρέπει να εργαζόμαστε και να καλύ-
πτουμε τις ανάγκες όλου του σώματος. «Είναι η
απόλυτη θεραπεία που διαθέτει εργονομικά σχε-
διασμένες κεφαλές για να ακολουθούν κάθε καμ-
πύλη του σώματος, απελευθερώνοντας έτσι μια βα-
θιά αίσθηση αποτοξίνωσης, σύσφιξης κι ευεξίας»,
αναφέρει ο κ. Αγγελίδης και μας εξηγεί πώς γίνεται:
«Η περιστροφή των σφαιρών, με τη συμπίεση που
δίνει το ειδικό βάρος της χειρολαβής, κάνει τους
ιστούς να δονούνται σε βάθος, επουλώνοντάς τους.
Πριν από την προπόνηση η θεραπεία προετοιμάζει
τους μυς βελτιώνοντας την ελαστικότητά τους και
την ετοιμότητά τους για σωματική δραστηριότητα.
Μετά την προπόνηση προάγει τον καθαρισμό των
μυϊκών ινών από το συσσωρευμένο γαλακτικό οξύ.
Διεγείροντας συνεχώς τις συσπάσεις των μυών και
βελτιώνοντας την οξυγόνωση, το σώμα ανταποκρί-
νεται περισσότερο θρέφοντας τους μυς και τους
ιστούς. Το αποτέλεσμα: χαλαροί μύες έτοιμοι για
την επόμενη προσπάθεια».

Άμεσο αποτέλεσμα
Είναι μια μη επεμβατική θεραπεία που λει-
τουργεί σε όλες τις περιοχές συσσώρευσης -
και όχι μόνο- λίπους, χωρίς να βλάπτει το δέρ-
μα ή να χρειάζεται χρόνος αποθεραπείας.
«Μέσω της πατενταρισμένης τεχνολογίας μι-
κροδονήσεων μεταξύ ενδοκυττάριων και
εξωκυττάριων υγρών, η θεραπεία έχει άμεσο
αποτέλεσμα στην υφή του δέρματος με ανα-
μόρφωση του σώματος. Οι μηχανικές ταλαν-
τώσεις και οι δονήσεις χαμηλής συχνότητας
συμπιέζουν τις συσσωματώσεις μεταξύ των
κυττάρων και τις τοπικές εναποθέσεις λίπους
και ινώσεων, οι συσσωματώσεις διασπώνται
και οι εναποθέσεις λίπους μειώνονται και τα
ινώδη διαφράγματα γίνονται πιο εύκαμπτα.
Μέσω της αποσυμπιεστικής δράσης οι μύες
ανθίστανται στην ενεργή αντίσταση και
εκλύουν μυοκίνες ενισχύοντας τη δράση λι-
πόλυσης χωρίς φλεγμονές στις συσσωρεύ-
σεις λίπους, γεγονός που το κάνει πιο δραστι-
κό ακόμη και στην πιο επίμονη κυτταρίτιδα
στους γοφούς. Χάρη στην παλμική, ρυθμική
δόνηση των σφαιρών, προσφέρει αγγειοκινη-
τική δράση που βελτιώνει την κυκλοφορία και
οξυγόνωση των ιστών, αποκαθιστώντας τα αι-
μοφόρα αγγεία στις φυσιολογικές τους λει-
τουργίες και μικροκυκλοφορία. Η ειδική διά-
ταξη των σφαιρών επιτρέπει την προοδευτική
συμπίεση των ιστών, προσομοιώνοντας ένα
είδος αγγειακής γυμναστικής που σταδιακά
αποκαθιστά την κυκλοφορία του αίματος»,
καταλήγει ο κ. Αγγελίδης. 

Η μέθοδος απευθύνεται
σε άνδρες και γυναίκες που 
δεν επιθυμούν... νυστέρι και 
θέλουν αποτελέσματα χωρίς 
να διαταράξουν 
την καθημερινότητά τους



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Ευκαιρία να απολαύσετε τις τελευταίες
μέρες του καλοκαιριού με στήριξη από το
σύμπαν. Μπορεί να έχετε την επιθυμία να
νιώσετε ασφάλεια μέσα από τις προσωπι-
κές σας επιλογές, αλλά μην αφήνετε τα
συναισθήματά σας να ορίζουν τις τελικές
αποφάσεις σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους αυτό το διήμερο η

Σελήνη θα βρίσκεται στο δικό σας ζώδιο,

θα σας κάνει περισσότερο συναισθηματι-

κούς και ακραία ζηλιάρηδες. Ρίξτε τους

τόνους γιατί δεν αξίζει να χαλάσετε τις τε-

λευταίες μέρες του καλοκαιριού.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Φροντίστε να έχετε κοντά τα αγαπημένα

σας πρόσωπα. Αυτές οι μέρες ίσως να σας

δώσουν καλές προοπτικές για τα επαγγελ-

ματικά σας αλλά και την προσωπική σας

ζωή. Θα δεχθείτε ευχάριστες επισκέψεις

στο σπίτι σας.   

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι ένα ευχάριστο Σαββατοκύριακο μετά

από πολλές και έντονες καταστάσεις που

δεν μπορέσατε να διαχειριστείτε. Φροντί-

στε να κάνετε ένα όμορφο ταξίδι ή να συ-

ναντήσετε αγαπημένα σας πρόσωπα.  

Λέων
(23/7-22/8)

Αυτό το διήμερο θέλει να σας ξεκουράσει

για λίγο, να κάνετε έναν μικρό απολογισμό

και να προχωρήσετε σε νέες συνθήκες,

τόσο επαγγελματικές όσο και προσωπι-

κές. Ασχοληθείτε με το σώμα και την ψυχή

σας.   

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους τα πράγματα θα
είναι αρκετά ευνοϊκά με καλές προοπτικές
που θα σας χαρίζει η Σελήνη από το συμ-
βατό με το δικό σας ζώδιο, εκείνο του Ταύ-
ρου. Είναι ευκαιρία να κάνετε ένα όμορφο
ταξίδι ή να συναντήσετε πρόσωπα που έρ-
χονται από μακριά.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Για εσάς τους Ζυγούς οι συνθήκες θα είναι

αρκετά καλές αυτό το διήμερο. Ένας και-

νούργιος προορισμός σάς περιμένει συ-

ναισθηματικά και υλικά, ενώ θα έχετε νέες

προοπτικές σε επαγγελματικά θέματα.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς αυτό το διήμερο
είναι αφιερωμένο στην προσωπική σας
ζωή, εφόσον η Σελήνη βρίσκεται στον το-
μέα αυτό. Βέβαια, εσείς των πρώτων ημε-
ρών θα πρέπει να διαχειριστείτε καλύτερα
τον τρόπο που συμπεριφέρεστε σε άτομα
από το οικογενειακό σας περιβάλλον.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες αυτό το διήμερο θα
είναι μια όαση. Αν και κάποιες καταστά-
σεις και πρόσωπα σας πλήγωσαν στο πα-
ρελθόν, τώρα θα δικαιωθείτε και θα νιώ-
σετε αρκετά σίγουροι για τις αποφάσεις
σας. Για εσάς των πρώτων ημερών θα
υπάρξει συναισθηματική αρμονία.  

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Αυτό το διήμερο είναι αρκετά θετικό για
εσάς. Ίσως να μπορέσετε να φροντίσετε
και να σταθείτε περισσότερο ενεργοί στα
αγαπημένα σας πρόσωπα. Εκείνο που θα
πρέπει να αποφύγετε είναι η τάση να κά-
νετε υπερβολές στον τρόπο που δείχνετε
τα συναισθήματά σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Έχετε κουραστεί το τελευταίο διάστημα
και μάλλον αυτό το διήμερο θα σας βρει με
αρκετά χαλαρή διάθεση και -γιατί όχι;- η
επιθυμία σας θα είναι να κάνετε κάποιες
τελευταίες εξορμήσεις στην καλοκαιρινή
φύση.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Μετακινήσεις, μικρά ταξιδάκια, επικοινω-
νία και καλή διάθεση θα σας γεμίσουν αυ-
τό το διήμερο. Βέβαια, τα καλά δεν είναι
για όλους σας, αλλά για το πρώτο δεκαή-
μερο που θα πάρει το μεγαλύτερο μερίδιο
τις θετικής προσέγγισης από το σύμπαν.
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Μια ανάσα ηρεμίας μάς προσφέρει αυτό το
διήμερο. Οι δυσκολίες είναι τόσο κοντά, αλλά και
η δύναμη να τις αντιμετωπίσουμε είναι πολύ

ισχυρή. Η Σελήνη περνά στο ζώδιο του Ταύρου και
ανανεώνει την εσωτερική μας δύναμη με τη βοήθεια της
λογικής.  


